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“15 TEMMUZ, TIPKI İSTİKLAL 
HARBİMİZ GİBİ, TÜRK MİLLETİNİN 
TOPYEKÛN DİRİLİŞİDİR”
“Türkiye, dün olduğu gibi bugün de şehit ve gazilerinin 
fedakârlıkları sayesinde dimdik ayaktadır”

«15 ИЮЛЯ, ТАКЖЕ КАК И НАША ВОЙНА ЗА 
НЕЗАВИСИМОСТЬ, ЯВЛЯЕТСЯ ВСЕЦЕЛЫМ 
ВОСКРЕШЕНИЕМ ТУРЕЦКОЙ НАЦИИ»
Сегодня Турция так же, как и вчера, твердо стоит 
на ногах благодаря жертвенности своих шехидов и 
ветеранов. 

TARİHE İZ BIRAKANLAR;
“GEÇMİŞ ZAMANDA” 
GELECEĞE IŞIK 
TUTANLARDIR.!.
Başkent Platformu; Her Yıl Olduğu Gibi 
15 Temmuz 2019 Sene-i Devriyesinde Yine 
“Devletin Sahibi Millettir” & “İnsanı Yaşat ki, 
Devlet Yaşasın” “15 Temmuz’u Unutmadık, 
Unutturmayacağız”  Yazılı Türk Bayraklı 
Kampanyasına Devam Ediyor’’

“ЗАЯВЛЕНИЕ СТОЛИЧНОЙ 
ПЛАТФОРМЫ”
В годовщину 15 июля Столичная 
платформа, как и в предыдущие годы, 
продолжает кампанию с лозунгами 
«Государство принадлежит нации», 
«Создай условия для людей, пусть 
государство процветает» и «Мы не забыли 
и не дадим забыть 15 июля».

ТЕ, КТО ОСТАВИЛИ СВОЙ 
СЛЕД В ИСТОРИИ,  ИЗ 
ПРОШЛОГО ПРОЛИВАЮТ 
СВЕТ В БУДУЩЕЕ!

Halkla İlişkilerin Oscarları 
Cumhurbaşkanlığı 
İletişim Başkanlığının 
oldu
Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanlığı, 
“Halkla İlişkilerin Oscarları” olarak kabul 
edilen ve Uluslararası Halkla İlişkiler Derneği 
(IPRA) tarafından düzenlenen ‘Altın Küre 
Mükemmellik Ödülleri’ yarışmasında CİMER 
ve Ülkem İçin Bir Fikrim Var projeleriyle iki 
kategoride altın ödüle layık görüldü. 

Управление по связям 
с общественностью 
администрации 
президента Турции  
получило оскар в области 
связей с общественностью 
Управление по связям с общественностью 
администрации президента Турции 
получило премию Golden World Awards, 
которая известна как «оскар в области 
связей с общественностью» и вручается 
международной ассоциации по связям 
с общественностью (IPRA), в двух 
категориях за проекты «Президентский 
центр связи CIMER»  и «Ülkem İçin Bir 
Fikrim Var» («У меня есть идея для моей 
страны»).

22 страны, которые являются членами Совета ООН по правам 
человека, направили письмо с осуждением отношения Китая в сторону 
«уйгурских турок» и других меньшинств и призывом о прекращении 
массовых арестов в Синьцзян-Уйгурском автономном районе.

BM İnsan Hakları Konseyi’ne üye 22 ülkeden 
Çin’e ‘Uygur Türkleri’ tepkisi
Birleşmiş Milletler (BM) İnsan Hakları Konseyi’ne üye 22 
ülke, Çin’in, Sincan Uygur Bölgesi’ndeki Uygur Türkleri ve diğer azınlıklara 
yönelik muamelesini eleştiren ve kitlesel gözaltıların durdurulması 
çağrısında bulunan bir mektup imzaladı.

22 страны, которые являются членами Совета 
ООН по правам человека, отреагировали на 
ситуацию касательно «уйгурских турок» в 
Китае

“BAŞKENT PLATFORMUNDAN 
AÇIKLAMA”

Netanyahu’dan Sisi’ye övgü

Нетаньяху 
похвалил ас-Сиси

İsrail Başbakanı Netanyahu, “Aşırıcılık ve terör dalgası karşısında 
durduğundan dolayı, dostum ve meslektaşım Cumhurbaşkanı 
Sisi’yi takdir ediyorum.” dedi.

«Я хочу поблагодарить моего 
друга и коллегу президента 
ас-Сиси за его решительную 
борьбу против волны 
экстремизма и терроризма», 
- заявил премьер-министр 
Израиля Нетаньяху.

Kırgızistan Cumhuriyeti Ankara 
Büyükelçisi Kubanychbek Omuraliev  
“Kırgız halkı dünyadaki en eski halklardan 
biridir”
Türk Devlet ve Toplulukları Dostluk, Kardeşlik ve İşbirliği Vakfı (TÜDEV) 
ile Kırgızistan Cumhuriyeti Ankara Büyükelçisi Kubanychbek Omuraliev 
Söyleşide Bulundu.. Bu Söyleşiyi Siz Değerli Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi 
Okurlarıyla Paylaşıyoruz.. 

Посол Кыргызской Республики В Анкаре 
Кубанычбек Омуралиев: «Кыргызский Народ - 
Один Из Древнейших Народов Мира».
Фонд дружбы, братства и сотрудничества тюркских государств и общин 
(TUDEV) провел интервью с послом Кыргызской Республики в Анкаре 
Кубанычбеком Омуралиевым. Мы делимся этим интервью с вами, 
уважаемые читатели международной газеты «Гражданская инициатива».
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Hizmet Veren Vakfın Gönüllü Üyesiyim. 
O Gece Ne Yapmam Gerektiğini Sordu-
ğum Büyüklerim Şaşmaz Ailesiydi. O Gece  
Necati Şaşmaz’a Ulaşabildim Ve Cevabımı 
Aldım ve Böylece.. Meydanlara Bizde İnmiş 
Olduk.. O Gece Şehadet İçin Çok Güzel Bir 
Gece İdi... Ömer Halis Demir Abimiz Nasıl 
Komutanından Vatan İçin Şehadet Emri 
Aldıysa.... Ben Ve Vakfa Üye Olan Kardeşle-
rim De Aynı Şehadet Emrini ŞAŞMAZ Aile-
sinden Aldık..... Bizim büyüklerimiz bizlere 
öldürmeyi  değil yaşatmayı, vatana ihaneti 
değil sadakati, devlete isyanı değil itaati 
öğretti. 15 Temmuz gecesinde devletin ve 
milletin bekası için şehadet aşkıyla düştüğü-
müz yollarda gazilik nasip oldu Elhamdülil-
lah. Bu vatanı Kurtuluş Savaşında nasıl hep 
beraber kazandıysak 15 Temmuz da da hep 
beraber milletçe kazandık. Buradan Türk 
Milletinin gençlerine bir miras bırakmak 
istiyorum; KARDEŞLERİM bu vatan sizlere 
emanet. Sakın korkmayın. Vatan ve Bayrak 
uğruna mücadele verirken kuru kuruya de-
ğil değerlere dayalı nitelikli hizmetler verin. 
Söz konusu vatan, bayrak, millet, namus ve 
devletin bekası olduğunda sakın korkmayın. 
Bizim büyüğümüz bize mahluktan korkanın 
Halık’a imanı yoktur diye öğretmiştir.. Bu 
öğreti Ahmet Yesevi’nin, Yunus Emre’nin, 
Mevlana’nın öğretileri ile aynıdır. Onlarda 
devlet işlerine karışmamış insanı yaşat ki 
devlet yaşasın öğretilerini insanlara aşıla-
mışlardır. 

Hainler ve Tüm Dünya İyi Bilsinler ki, Türk 
Milleti Olarak Bizler; 7/24, 365 Gün Son 
Nefere, Son Nefese Kadar, “Tek Millet, Tek 
Bayrak, Tek Vatan, Tek Devlet” Uğruna 
Devlet Ebed Müddet ve İstiklalimiz İçin 
Sonsuza Kadar Nöbetimize Devam Edece-
ğiz.!. 

Sözlerimi o gecenin kahramanlarından Bin-
başı Barış Dedebağ’ın hala kulaklarımızda 
yankılanan sesiyle bitirmek istiyorum. 

‘Şu Saatten Sonra Canını Düşünen Soysuz 
Köpektir! Ya Devlet Başa Ya Kuzgun Leşe!’ 

bir de yazı olarak benden almak isteyen 
gazeteci arkadaşlara bu yazılarımı emanet 
olarak vermek istedim. Ben çocukluğumdan 
bu yana vatan aşkıyla büyümüş ve vatanı 
için kendi alanında mücadele veren bir fer-
dim. Türk vatanı, Türk devleti ve Türk mil-
leti için yapılan hizmetler aldığımız terbiye 
gereği anlatılmamakla birlikte aynı zamanda 
bizden sonraki nesillere bir örnek olsun, bir 
miras olsun diye paylaşmak zorunda oldu-
ğumuz değerlerdir. Her Anadolu evladının 
mayası ben inanıyorum ki sağlamdır. Bizler 
hamdolsun ki büyüklerimizin mayasıyla 
yoğrulmuş hamurlarız. Birde bizlere şekil 
veren, kalıba sokan ve pişiren  kıymetli in-
sanlar vardır hayatımızda. Ancak ne yazık ki 
bazı şer odaklı topluluklar Anadolu insanına 
kendi menfaatleri üzerinden şekil aldırmaya 
çalışmış ve saf Anadolu insanını aldatmış-
tır. Acı olan şu ki bu Milletin karşısında 
‘Mehmetçik’ olarak bilinen vatan evlatları 
bu şer odaklı guruplar tarafından aldatılmış 
ve  kendini ‘hoca efendi’  olarak tanıtmış  
bir zalimin peşinden gitmişlerdir. Benimde 
hayatımda beni bir kalıba sokan ve pişiren 
büyüklerim var. Ama benim büyüklerim 
bana Türk devleti, Türk Milleti ve Türk 
Vatanı için insanları öldürmeyi değil insan-
lığa hizmet etmeyi ve insanları yaşatmayı 
öğretiyor! Tıpkı Ahmet Yesevi, Yunus Emre, 
Mevlana ve Şeyh Edebali öğretileri gibi.. O 
büyük insanlar ki devlete baş kaldıran değil 
Devlete hizmet eden şahsiyetler kazandırıp, 
din ve devlet işlerini birbirine karıştırmadan 
‘sorgulama muhakemesini’ öğreten bir an-
layışla bizleri yetiştiriyorlar. Yani büyük ola-
rak gördüğümüz, tanıdığımız, sevdiğimiz, 
sözüne değer verdiğimiz insanlar bizlere 
aynı zamanda kendilerini dahi sorgulamayı 
öğretmiştir. Şimdi Gelelim Bize O Şehadet 
Emrini Verildiği Kara Geceye; O Karanlık 
Gecenin İlk Vermiş Olduğu Şaşkınlık İle 
Bugün Gazi Olmama Sebep Olacak Vatan 
Aşkını Bize Öğreten Büyüklerimizi Aradım. 
Başkent Platformu Yönetim Kurulu Üyesi 
olmamın yanında Ben Aynı Zamanda ‘’İn-
sanı Yaşat Ki Devlet Yaşasın’’ Anlayışına 

Sağlık durumu açısından benden daha kötü 
olan gazilerimize acil şifalar versin. 

Kıymetli kardeşlerim, şunu hepimiz gördük 
ki o kara geceyi aydınlatan Allah’ın Nuru 
oldu. Allah vatanı için, bayrağı için, dini için 
yollara dökülmüş yüce milletimizin kalbine 
göklerden nurunu indirdi o gece. Bütün 
dünyanın şaşkınlık, hayranlık ve kıskanç-
lıkla izlediği yüce milletimiz o gece Allah’ın 
yardımıyla (‘Tanklara yumruklarıyla’ dur) 
dedi.. 

15 Temmuz’dan bu yana hep sükut içe-
risinde olayları ve memleketin gidişatını 
izledim. Ferdi olmaktan onur duyduğum 
Türk Milleti’nin bir evladı olarak ve Türkiye 
Cumhuriyeti’nin vatandaşı olarak demokrasi 
nöbetlerini takdir ettim ve derin duygularla 
bu millet için gazi olmaktan şeref duydum. 
Çünkü bizlerin gücünün tükendiği yerde 
bayrağı emanet edecek gençlerin olduğunu 
görmek bana ayrı bir mutluluk vermiştir. 
Bana temsili olarak plaket vermek istediğini 
söyleyen ve her türlü yardım ve destekte 
bulunacağını söylemek üzere yanıma gelen 
Başkent Platformu yöneticileri duygularımı 
sorduklarında, uzun süredir içimde beklet-
tiğim bir hadiseyi anlatmakta fayda gördüm. 
O anın heyecanıyla paylaştığım duyguları 

ANKARA (SİVİL İNİSİYATİF)Zeliha 
Sorkunlu - 15 Temmuz Sene-i Dev-

riyesinde Başkent Platformu üyeleri, Cum-
hurbaşkanlığı Külliyesinde Millet Camisinde 
Namaz Kıldıktan Sonra Şehitler Abidesini 
Ziyaret Ederek, 15 Temmuz ve Tüm Şehitle-
rimize Dua Ettiler.

Başkent platformu yönetim kurulu üyesi 
aynı zamanda 15 Temmuz Gazisi Coşkun 
Abay; 15 Temmuz gazisi 9 yerinden yaralan-
mış, hastanede zorlu ve çeşitli ameliyatlar-
dan sonra sağlığına kavuşmuştu. Gazi Abay 
15 Temmuz gecesi neler yaşadığını ve nelere 
şahit olduğunu anlattı.

15 TEMMUZ GAZİSİ COŞKUN ABAY’IN 
AÇIKLAMASI

Öncelikle geçmişten günümüze kadar bu 
toprakları bizlere vatan yapan tüm şehit-
lerimizi rahmetle ve minnetle anıyorum. 
Ayrıca terörle mücadele ederken yaralanan 
kahraman askerlerimize polislerimize ve 
15 Temmuzda gazilerimize Allahtan şifalar 
diliyorum.

Milletimiz gibi bende 15 Temmuz gecesi  
‘kullanıldık, kandırıldık’ diyen bir güruhun 
zulmüne uğramış bir kardeşinizim. 

Bizler; 15 Temmuz gecesi işgal girişiminde 
bulunan bu milletin kaderiyle oynamaya 
kalkan hain kirli elleri, Rabbimizin yardı-
mıyla bertaraf etmiş necip milletin evlatla-
rıyız. 

Neferi olmaktan gurur duyduğum yüce mil-
letimiz o gece ateşten gömlek giymiş ve içine 
atılmak istendiği ateşi sinesinde söndürmüş-
tür. Ne mutlu bana ki, kutlu bayrağımızın 
rengini aldığı, şehitlerimizin kanlarıyla bo-
yanmış bu aziz vatan için benim de bir katre 
dahi olsa kanım akmış ve gazilik unvanı 
bana da nasip olmuştur. Allah tüm şehit abi-
lerimi, ablalarımı merhametiyle kucaklasın. 

ŞEHADET EMRİNİ ÖMER HALİS DEMİR KOMUTANINDAN, 
BİZDE ŞAŞMAZ AİLESİNDEN ALDIK..
15 Temmuz Gazisi Abay; 
Bizler İnanıyoruz Ki, Tarihe İz 
Bırakanlar; “Geçmiş Zamanda” 
Geleceğe Işık Tutanlardır.!. 
Şehadet Emrini Ömer Halis 
Demir Komutanından, Bende  
O Gece Emri Büyüklerimden 
Aldım.!.
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растят нас с пониманием учений «допро-
са и суждения». То есть остающиеся для 
нас старшими, знакомые, любимые нами, 
к кому мы послушны люди научили нас 
спрашивать с них же самих. Давайте же 
перейдем к той темной ночи, в которую 
нам был дан приказ о том мученичестве: 
Той темной ночью дан приказ, который 
меня поразил и в состоянии удивления я 
позвонил старшим, которые прививали 
мне любовь к родине. Я в то же время 
являюсь добровольным членом фонда 
с пониманием «Дай жизнь человеку, 
чтобы жила страна». О том, что нужно 
делать, моими старшими была семья 
Шашмаз. В ту ночь я смог связаться с 
Неджати Шашмаз и получил свой ответ 
и таким образом.. Мы тоже спустились 
на площади.. Та ночь была прекрасна для 
погибели... Как наш брат Омер Халис 
Демир получил приказ стать мученни-
ком, так я и братья, которые являлись 
членами фонда получили свои приказы 
от семьи Шашмаз..... Наши наставники 
учили нас не убивать, а давать жизнь, не 
предательство родины, а послушание, не 
измене родине, а жертвенность. В ночь 
15-го июля, ради поддержания жизни 
государства и нации, слава Аллаху су-
ждено было стать воином. В последнее 
время замечаю в СМИ и в некоторых 
газетах пишут, что напали на семью 
Шашмаз. Если судить мудро, то сегодня 
посредством провокационной пропаган-
ды обвиняется семья, которая отдавала 
приказ о мученничестве во имя религии 
и государства. Это напоминает мне слова 
нашего президента «перепутались следы 
собачьих от лошадиных». Я же говорю, 
что пытающиеся спрятать себя люди, 
на людей, почитающих родину всегда 
клевещут не боясь Аллаха. Как мы выиг-
рали Войну за независимость, так и всем 
народом противостояли против восстав-
ших 15-го июля. Тут же хочу передать 
наследие молодым: БРАТЬЯ, эта родина 
доверена вам. Ни в коем случае не бой-
тесь. Боритесь за ценности и служите во 
имя Родины и Знамени. Когда идет речь 
о Родине, знамени, флаге, нации, чести 
и государстве, то ни в коем случае не да-
вайте страху охватить вас. Наши настав-
ники учили нас, что трус не имеет веры 
в Творца.. Эти учения аналогичны уче-
ниям Ахмета Есеви, Мевляны и Юнуса 
Эмре. Они также служили миссии «Дай 
жизнь человеку, чтобы жила страна». 

Свою речь хочу окончить словами май-
ора Барыш Дедебаг, который до сих пор 
отдает в ушах:

«С этого момента, думающий только о 
себе является уличным псом! Или во гла-
ве страна или же отвращение ворона!»

Джошкун Абаю, воину 15-го июля, выда-
на плакета о Высшей службе в Генераль-
ном Управлении Столичной платформы 
Международного мира и братства.

зать, «из теста на надежных дрожжах». 
Мы же, Слава Аллаху, являемся детьми 
наших надежных предшественников. 
В тоже время не стоит забывать, что в 
нашей жизни еще есть те драгоценные 
личности, которые формируют нас. Но, 
к сожалению, есть еще и те корыстные 
общества, пользующиеся безупречной 
чистотой души жителей Анатолии с це-
лью формовки населения Анатолии в 
своих корыстных намерениях. Обиднее 
всего то, что сыновья нашей родины, 
знакомые как «Мехметчик» обмануты 
группой сосредоточенной на жестокости 
и пошли за жестокостью, которая себя 
представляет как «Ходжаэфенди». У 
меня тоже в жизни есть старшие, кото-
рые клали в форму и пекли меня. Однако 
мои старшие, меня не учили убивать лю-
дей ради Турецкого народа, государства 
и родины, наоборот учат служить чело-
вечеству и давать им жить! К примеру, 
учения Ахмета Есеви, Мевляна и Шейха 
Эдебали говорят: Они же великие люди, 
не свергающие правительство, а слу-
жащие Государству личности, не путая 
религиозные дела с государственными, 

род с помощью Аллаха невооруженными 
руками противостоял против танков. 

С 15 июля по настоящее время я молча-
ливо следил за ходом событий страны. 
Как один из сыновей Турецкого Народа, 
причастие к которому является пиком 
моей гордыни, и гражданин Турецкой 
Республики, я был восхищен бессмен-
ным дежурством народа во имя демокра-
тии и радовался и гордился тем, что мне 
посчастливилось пролить свою кровь 
во имя этого народа. Меня радовало то, 
что мой народ имеет такую молодежь, 
которому мы сможем передать эстафету 
защиты родины после нашей смерти. Я 
был счастлив от этого. Пришедшие на-
вестить меня Представители Столичной 
Платформы, заявили мне о том, что хо-
тят вручить мне плакетку и готовы ока-
зать мне любую помощь, спросили меня 
о моих чувствах, на что я посчитал нуж-
ным передать им один случай, который 
долгое время хранил в себе. Когда я с 
волнением и трепетом поделился с ними 
своими впечатлениями того случая, жур-
налисты попросили меня изложить свой 
рассказ в письменном виде и я решил 
передать им свою рукопись для сохра-
нения. Я человек, который с детства рос 
с любовью к родине и в своем роде сра-
жался за благосостояние отчизны. Не-
смотря на то, что наше воспитание не по-
зволяет нам бахвалиться службой во имя 
Отчизны, Турецкого Государства и Ту-
рецкого Народа, эта одна из ценностей, 
которая должна передаваться последу-
ющему поколению в качестве примера и 
национального наследия. Я убежден, что 
каждое дитя Анатолии сделано, так ска-

АНКАРА (ГРАЖДАНСКАЯ ИНИ-
ЦИАТИВА) Зелиха Соркунлу - По 

случаю годовщины 15 июля члены Сто-
личной платформы совершили намаз в 
Национальной мечети в президентской 
резиденции, затем посетили Мемориал 
мучеников и помолились за всех погиб-
ших героев 15 июля.

Член управленческого совета Столичной 
платформы, а также ветеран 15 июля 
Джошкун Абай получил 9 ранений и 
встал на ноги после проведения много-
численных сложных операций. Ветеран 
Абай рассказал, что пережил и свидете-
лем чего он стал ночью 15 июля.

ЗАЯВЛЕНИЕ ВЕТЕРАНА 15 ИЮЛЯ 
ДЖОШКУНА АБАЯ

Прежде всего, я хочу с благодарностью 
и признательностью почтить честь всех 
мучеников, которые по сей день защища-
ли нашу родину. Я также прошу у Аллаха 
скорейшего исцеления нашим героям – 
солдатам и полицейским, которые были 
ранены в ходе борьбы с терроризмом, а 
также нашим ветеранам 15 июля.

Эта великая нация, которой я горжусь 
и к которой я отношусь, в ту страшную 
ночь шла на смерть и в буквальном 
смысле слова своей грудью погасила то 
пламя мятежа, в которую ее бросили. Я 
горжусь тем, что мне посчастливилось 
пролить свою кровь за мою родину и 
флаг, который окрашен в цвет крови 
наших шахидов и получить звание участ-
ника демократического движения. Да 
обогреет Аллах Своим милосердием всех 
братьев и сестер шахидов. Пользуясь 
случаем хочу пожелать всем раненным 
участникам быстрого выздоровления. 

Драгоценные друзья мои, мы все убе-
дились в том, что та черная ночь была 
озарена Ликом Аллаха. Аллах снизошел 
с небес в ту ночь в сердца этого великого 
народа, противостоявшего перевороту 
во имя своей родины, флага и веры. Весь 
мир с удивлением, восхищением и зави-
стью следил за тем, как наш великий на-

Приказ о мученничестве от Командира Омера Халис 
Демира, Мы же получили от семьи Шашмаз..

Ветеран 15 июля Абай: «Я 
верю, что те, кто оставили 
свой след в истории,  из 
прошлого проливают свет в 
будущее! Омер Халис Демир 
получил приказ от своего 
командующего, и я в ту ночь 
получил приказ от своих 
старших!»
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тыноком мы обсудили такие темы, как 
практическое взаимодействие, договор 
о побратимстве с муниципалитетом 
Оболонь и Крымская ночь. Нас также 
очень обрадовало то, что в Кечиорене 
есть парк имени Мустафы Абдулдже-
миля Кырымоглу».

Посол Сибига заявил, что и в будущем 
они хотят продолжать тесное сотруд-
ничество с муниципалитетом Кечио-
рена.

Глава «ЭкоАврасии» Эрен подарил 
мэру Кечиорена Алтыноку кусочек 
крымской земли, которая была у него в 
течение 10 лет. 

Председатель Ассоциации «ЭкоАвра-
сия» Хикмет Эрен в ходе визита вру-
чил Алтыноку неожиданный подарок. 
Эрен, подарив Алтыноку кусочек 
крымской земли, которая хранилась у 
него в стеклянной коробке в течение 
10 лет, сказал: «Крымские татары – 
родственный нам народ. Мы до конца 
поддерживаем борьбу Мустафы Абдул-
джемиля Кырымоглу». 

Выразив признательность за визит, мэр 
Кечиорена Тургут Алтынок заявил, что 
желает построить еще более крепкие 
отношения с Украиной и реализовать в 
ближайшем будущем договор о побра-
тимстве с муниципалитетом Оболонь.

ОТКРЫТ ПАРК ИМЕНИ КЫРЫМО-
ГЛУ

Отметив, что с детства знал лидера 
крымских татар Кырымоглу, мэр поде-
лился своим воспоминанием: «Когда 
мне было 12 лет, я узнал о том, что 
умер Кырымоглу, который боролся за 
крымских татар. Я был очень счастлив, 
когда в последующие годы узнал, что 
он жив. Когда я был мэром Кечиорена 
в предыдущий раз, мы в нашем районе 
построили парк имени Мустафы Аб-
дулджемиля Кырымоглу, и на открытие 
пришел сам Кырымоглу». Алтынок 
отметил, что в данном районе про-
живает большое количество граждан 
крымскотатарского происхождения, 
и добавил, что всегда будет поддер-
живать крымских татар в оккупиро-
ванном Крыму. Встреча закончилась 
фотосессией… 

АНКАРА (Гражданская инициатива) 
Зелиха Соркунлу/ Посол Украины 

в Анкаре Андрей Сибига и предсе-
датель правления Ассоциации евра-
зийских экономических отношений 
(ЭкоАврасия) Хикмет Эрен нанесли 
визит новоизбранному мэру района 
Кечиорен провинции Анкара Тургуту 
Алтыноку и поздравили с новой долж-
ностью. Визит был отмечен неожи-
данным подарком от Эрена Алтыноку 
- символической «Крымской землей».

Кечиорен является одним из двух 
крупнейших районов Анкары, насе-
ление которого составляет около 1 
миллиона человек. Тургут Алтынок, 
выигрывший выборы мэров, которые 
состоялись 31 марта 2019 года в Тур-
ции, был выдвинут в качестве кандида-
та в мэры Кечиорена после 10-летнего 
перерыва. Посол Украины в Анкаре 
Андрей Сибига и председатель правле-
ния Ассоциации евразийских экономи-
ческих отношений Хикмет Эрен вчера 
нанесли визит Алтыноку. В ходе визи-
та, прошедшего в теплой атмосфере, 
были обсуждены вопросы взаимного 
сотрудничества и новых работ.

ДОГОВОР «БРАТСКИЕ ГОРОДА»

В ходе визита посол Сибига поблаго-
дарил Алтынока за его поддержку в 
защите территориальной целостности 
и суверенитета Украины, а также прав 
крымских татар. «С новоизбранным 
мэром Кечиорена г-ном Тургутом Ал-

EkoAvrasya başkanı Eren, kendisinde 10 
yıldır bulunan Kırım toprağının bir kıs-
mını Keçiören Belediye Başkanı Altınok’a 
hediye etti.

EkoAvrasya Derneği Başkanı Hikmet Eren 
ise, ziyarette Altınok’a sürpriz bir hediye 
verdi. 10 yıldır sakladığı Kırım toprağının 
bir kısmını cam kutunun içinde Altınok’a 
takdim eden Eren, “Kırım Tatarları soydaş-
larımız. Mustafa Abdülcemil Kırımoğlu’nun 
mücadelesini sonuna kadar” destekliyo-
ruz” dedi.

Keçiören Belediye Başkanı Turgut Altınok 
da ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile 
getirerek, Ukrayna ile daha iyi ilişkiler kur-
mayı arzuladıklarını ve Obolon Belediyesi 
ile Kardeş Şehir anlaşmasını yakın sürede 
gerçekleştirmek istediklerini dile getirdi.

KIRIMOĞLU PARKINI AÇMIŞTI

Kırım Tatarlarının Milli Lideri Kırımoğlu’nu 
çocukluğundan bu yana bildiğini ifade eden 
Belediye Başkanı, bir anısını da paylaşa-
rak, “12 yaşımdayken Kırım Tatarları için 
mücadele eden Kırımoğlu’nun öldüğü öğ-
renmiştim. Sonraki yıllarda yaşadığını öğ-
rendiğimde çok sevinmiştim. Daha önce de 
Keçiören Belediye Başkanıyken, ilçemizde 
Mustafa Abdülcemil Kırımoğlu parkını yap-
tık ve açılışa Kırımoğlu da gelmişti.” dedi. 
Belediye sınırları içinde çok sayıda Kırım 
Tatar kökenli vatandaşın yaşadığına da dik-
kat çeken Altınok, işgal altındaki Kırım’daki 
Kırım Tatarlarının her zaman yanlarında 
olacaklarını da sözlerine ekledi. Birliktelik 
fotoğraf çekimi ile son buldu..

ANKARA(Sivil İnisiyatif) Zeliha Sor-
kunlu/ Ukrayna’nın Ankara Büyükelçi-

si Andriy Sıbiga (Andrii Sybiha) ve Avrasya 
Ekonomik İlişkiler Derneği (EkoAvrasya) 
Yönetim Kurulu Başkanı Hikmet Eren, 
Ankara Keçiören Belediyesinin yeni seçilen 
Başkanı Turgut Altınok‘u makamında ziya-
ret ederek hayırlı olsun ziyaretinde bulundu. 
Ziyarete, Eren’in, Altınok’a sürpriz hediyesi 
sembolik “Kırım Toprağı” damga vurdu.

Keçiören, Ankara’nın en büyük iki ilçe-
sinden biri ve nüfusu 1 milyona yaklaştı. 
Türkiye’de 31 Mart 2019’da gerçekleşti-
rilen belediye başkanlığı seçimlerinde, 
Keçiören’de 10 yıl aradan sonra tekrar aday 
olarak, seçimi kazanan Turgut Altınok’a 
tebrik ziyaretleri devam ediyor. Ukrayna’nın 
Ankara Büyükelçisi Andriy Sıbiga ve Eko-
Avrasya Derneği Başkanı Hikmet Eren, dün 
Altınok’u ziyaret ettiler. Samimi havada 
geçen ziyarette, karşılıklı işbirlikleri ve yeni 
çalışmalar konuşuldu.

KARDEŞ ŞEHİR ANLAŞMASI

Ziyarette Büyükelçi Sıbiga, Ukrayna’nın 
toprak bütünlüğünü, egemenliğini ve Kırım 
Tatarlarının haklarının korunması için ver-
diği desteklerden ötürü Altonok’a teşekkür 
etti. Sıbiga, “Yeni seçilen Keçiören Bele-
diye Başkanı Sn. Turgut Altınok ile pratik 
etkileşim, Obolon Belediyesi ile kardeşlik 
anlaşması ve Kırım Gecesi gibi konuları 
görüştük. Mustafa (Abdülcemil) Kırımoğlu 
Parkının Keçiören’de olması bizi özellikle 
sevindirdi.”ifadelerini kullandı.

Büyükelçi Sıbiga, Keçiören Belediyesi ile 
gelecek dönemde sıkı işbirliklerinin devam 
etmesini arzuladıklarını ifade etti.

KEÇİÖREN BELEDİYE BAŞKANI 
ALTINOK’A ANLAMLI ZİYARET 
Ukrayna’nın Ankara Büyükelçisi Andriy Sıbiga (Andrii Sybiha) 
Ve Avrasya Ekonomik İlişkiler Derneği (Ekoavrasya) Yönetim 
Kurulu Başkanı Hikmet Eren; Keçiören Belediye Başkanı 
Altınok’u Makamında Ziyaret Ettiler. 

ВАЖНЫЙ ВИЗИТ МЭРУ 
КЕЧИОРЕНА АЛТЫНОКУ 
Посол Украины в Анкаре Андрей Сибига и председатель правления 
Ассоциации евразийских экономических отношений (ЭкоАврасия) 
Хикмет Эрен нанесли визит мэру Кечиорена Алтыноку.
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кредитам и общежитиям (KYK), ави-
акомпании «Turkish Airlines», агент-
ства «Анадолу», турецкой телерадио-
компании «TРT» и Фонда Турции по 
делам молодежи, приняли участие 20 
студентов ВУЗов Турции и Кыргыз-
стана. В рамках программы участни-
ки посетили турецкое посольство.

На встрече, в которой принял участие 
координатор программы в Бишкеке 
Али Муслу, студенты задали вопросы 
послу Турции в Бишкеке Дженгизу 
Камилю Фырату о деятельности 
TIKA в Кыргызстане, продвижении 

Посол Турции в Бишкеке Джен-
гиз Камил Фырат заявил, что 

сторонники террористической орга-
низации Фетуллаха Гюлена (FETО) 
пытаются негативно влиять на 
имидж Турции в СМИ Кыргызстана 
и социальных медиа.

В третьей по счету «Программе об-
мена опытом 2019», которая была 
организована при сотрудничестве 
TIKA, Управления по делам диаспо-
ры и соотечественников за рубежом 
при турецком правительстве (YTB), 
Учреждения высшего образования по 

nen “2019 Tecrübe Paylaşım Programı-
na” Türkiye ve Kırgızistan’dan katılan 30 
üniversite öğrencisi, Türk Büyükelçiliği-
ni  ziyaret etti.

Bişkek Program Koordinatörü Ali 
Muslu’nun da katıldığı görüşmede öğ-
renciler, Türkiye’nin Bişkek Büyükelçisi 
Cengiz Kamil Fırat’a, TİKA’nın Kırgızis-
tan’daki faaliyetleri, TİKA projelerinin 
tanıtımı ve kamuoyu tarafından bilinir-
liği, Türkiye’deki dini eğitimi sistemi ve 
FETÖ’nün Kırgızistan›daki yapılanması 
ile ilgili sorular yöneltti.

Büyükelçi Fırat, Kırgızistan’ı ilk tanıyan 
ülkenin Türkiye olduğununu anımsata-
rak, TİKA aracılığıyla başta eğitim ol-
mak üzere her alanda yardım ve destekte 
bulunulduğunu belirtti.

FETÖ yanlılarının, Kırgızistan’da med-
yada ve sosyal medyada Türkiye ile ilgili 
olumsuz algı yönetimine başvurdu-
ğuna dikkati çeken Fırat, “Biz burada, 
Türkiye’de (15 Temmuz’da) yaşadığımı-
zın Kırgız halkı tarafından yaşanmasını 
arzulamıyoruz.” ifadesini kullandı.

Türkiye’nin Bişkek Büyükelçisi Cen-
giz Kamil Fırat, Fetullahçı Terör Ör-

gütü (FETÖ) yanlılarının Kırgızistan’da 
medya ve sosyal medyada Türkiye ile 
ilgili olumsuz algı yönetimine başvurdu-
ğunu söyledi.

TİKA’nın koordinasyonunda Yurtdışı 
Türkler ve Akraba Topluluklar Başkan-
lığı (YTB), Kredi ve Yurtlar Kurumu, 
Türk Hava Yolları (THY), Anadolu 
Ajansı (AA), Türkiye Radyo Televizyon 
Kurumu (TRT) ve Türkiye Gençlik Vakfı 
iş birliğinde bu yıl üçüncüsü düzenle-

‘FETÖ yanlıları Kırgızistan’da olumsuz algı yönetimine başvuruyor’
Türkiye’nin Bişkek Büyükelçisi Fırat, FETÖ yanlılarının 
Kırgızistan’da medya ve sosyal medyada Türkiye ile ilgili olumsuz 
algı yönetimine başvurduğunu söyledi.

«Сторонники FETО пытаются 
негативно влиять на восприятие 
Турции в Кыргызстане»
Посол Турции в Бишкеке Фырат заявил, что сторонники 
FETО пытаются негативно влиять на имидж Турции в СМИ 
Кыргызстана и социальных медиа.

Fırat, Türkiye’nin yurt dışındaki faaliyet-
lerinin tanıtılmasında medyanın önemi-
ne işaret ederek, “Türkiye çok fazla şey 
yapıyor. Eskiden bunu duyurmuyordu. 
Bunu duyurması lazım. Son dönemde 
çalışmalarımızı daha fazla duyurmaya 
başladık. Bu da Türkiye’nin olumlu ima-
jına pozitif katkı sağlamaktadır. Bu an-
lamda genç iletişimcilere gelecekte görev 
düşüyor.” diye konuştu.

Öğrenciler, görüşmenin sonunda Bü-
yükelçiye «Tecrübe Paylaşım Programı 

2019» logolu tişört hediye etti ve hatıra 
fotoğrafı çektirdi.

Kültür ve Turizm Bakan Yardımcısı 
Serdar Çam’ın TİKA Başkanlığı dö-
neminde Dünya Etnospor Konfede-
rasyonu Başkanı Bilal Erdoğan’ın fikri 
öncülüğünde hayata geçirilen “2019 
Tecrübe Paylaşım Programı” ile üni-
versite öğrencilerine küresel gönüllü-
lük bilinci kazandırılması hedefleni-
yor. KAYNAK:AA

проектов TIKA и осведомленности 
общественности касательно данных 
проектов, системе религиозного 
образования в Турции и структуре 
FETО в Кыргызстане.

Напомнив, что Турция является 
первой страной, признавшей Кыр-
гызстан, посол Фырат отметил, что 
посредством TIKA предоставляется 
помощь и поддержка во всех облас-
тях, особенно в сфере образования.

Фырат подчеркнул, что сторонники 
FETО пытаются негативно влиять на 
имидж Турции в СМИ Кыргызстана 
и социальных медиа, и заявил: «Мы 
не хотим, чтобы кыргызы пережили 
то, что мы пережили 15 июля в Тур-
ции». 

Отметив важность СМИ в продви-
жении деятельности Турции за рубе-
жом, Фырат сказал: «Турция делает 
очень многое. Ранее мы никогда не 
заявляли об этом. Но это необходи-

мо. С недавних пор мы начали боль-
ше осведомлять о нашей деятельнос-
ти. Это дает положительный вклад в 
формирование позитивного имиджа 
Турции. В этом контексте в будущем 
на молодых специалистах в сфере 
коммуникации будет лежать большая 
ответственность».

В конце встречи студенты подарили 
послу футболку с логотипом «Про-
грамма обмена опытом 2019» и сдела-
ли памятную фотографию.

«Программа обмена опытом», кото-
рая была осуществлена под руковод-
ством президента Всемирной конфе-
дерации этноспорта Билала Эрдогана 
в период председательства в TIKA 
заместителя министра культуры и 
туризма Сердара Чама, направлена 
на повышение осведомленности сту-
дентов ВУЗов касательно глобального 
волонтерства.

ИСТОЧНИК: AA
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lerin Aden’deki “22 Mayıs Stadyumu” 
nda toplanması konusunda anlaşmaya 
vardığını da sözlerine ekledi.

Yemen’deki insani kriz

Uzun süredir siyasi istikrarsızlığın hü-
küm sürdüğü Yemen’de İran destekli 
Husiler ile Suudi Arabistan ve Birleşik 
Arap Emirlikleri’nin (BAE) desteğini 
alan hükümete bağlı güçler arasında 
çatışmalar yaşanıyor.

Husiler, Eylül 2014’ten bu yana başkent 
Sana ve bazı bölgelerin denetimini 
elinde bulundururken Suudi Arabistan 
öncülüğündeki koalisyon güçleri ise 
Mart 2015’ten bu yana Husilere karşı 
hükümete destek amacıyla sürdürdüğü 
hava operasyonlarıyla çok sayıda sivilin 
toplu ölümüne yol açıyor.

Sudan ve diğer bazı Arap ülkelerinden 
askerleri bünyesinde savaştıran koa-
lisyonun ikinci büyük gücü BAE’nin, 
Yemen’de meşru hükümetten bağımsız 
olarak desteklediği silahlı birlikler üze-
rinden yürüttüğü çalışmalar ülkedeki 
krizi derinleştiriyor.

Yemen’de yaklaşık 5 yıldır süren çatış-
malarda binlerce kişi hayatını kaybetti. 
Dünyanın en fakir ülkeleri arasında yer 
alan Yemen’de iç savaş nedeniyle büyü-
yen insani kriz de korkunç boyutlara 
ulaştı.

Temiz suya erişimin olmaması, yetersiz 
beslenme, kısıtlı ilaç ve tıbbi malzeme 
gibi nedenler de kolera başta olmak 
üzere salgın hastalıklara davetiye çıka-
rıyor.

Ülke açlık, kolera, çatışma ve hava sal-
dırıları sonucunda bedelini sivillerin 
ödediği büyük bir insanlık dramına 
sahne oluyor. KAYNAK:AA

sında gözaltına alındığına işaret etti.

Felaket ve krizlerle boğuşan ülkeye 
gelen söz konusu düzensiz göçmenle-
rin halkın güvenliğini tehdit ettiğini 
söyleyen Uceyli, Etiyopya’dan gelen bu 
kişilerin arasında suçluların olduğunu, 
bazılarında ise kolera ve dang humması 
hastalıklarına rastlandığını aktardı.

Yemen’e 37 binden fazla Afrikalı dü-
zensiz göçmen geldi

Uluslararası Göç Örgütü’nün (IOM) is-
tatistiklerine göre, 2019’un ilk üç ayın-
da Yemen’e yasa dışı yollarla 37 binden 
fazla Afrikalı düzensiz göçmen geldi.

IOM’un Yemen’in geçici başkenti 
Aden’deki çalışma grubundan Yasir 
Musaid, örgütün Yemen’deki mevcut 
durum nedeniyle gıda ve ilaç yardımı 
ile mobil klinik tahsis etmesinin yanı 
sıra görevleri olmadığı halde yerleşim 
birimleri konusunda da yardımcı ol-
duklarını ifade etti.

Düzensiz göçmenlerin zorunlu olarak 
değil, gönüllü bir şekilde ülkelerine 
dönmelerini istediklerini belirten Mu-
said, “Aden’de hükümet yetkilileriyle 
gerçekleştirilen toplantıda göçmenlere 
gereken yardımı sunabilmemiz için bir 
yerde toplanmalarını talep ettik.” diye 
konuştu.

Lahic Halk Sağlığı ve Nüfus Daire-
si Başkanı Arif Ayyaş, Yemen Sağlık 
Bakanı Nasır Baum’un, IOM, Dünya 
Sağlık Örgütü (DSÖ) gibi uluslararası 
örgütlerin temsilcileriyle bir araya gel-
diği görüşmede, söz konusu örgütlerin 
göçmen merkezlerine destek vermesi 
üzerinde anlaşmaya varıldığını söyledi.

Ayyaş, Sağlık Bakanlığı ile yerel yetkili-
lerin uluslararası kuruluşlarla göçmen-

Arabistan’da iş imkanı olduğunu duy-
duk. Yemen’de bizi bekleyen zor şartlar-
dan habersiz iş bulmak umuduyla yola 
çıktık. Hikayemiz gözaltı merkezinde 
sonlanana kadar daha iyi bir hayatın 
hayalini kuruyorduk.» dedi.

Yemen’e ulaşmadan önce buradaki sa-
vaştan habersiz olduklarını ifade eden 
Cevher, “Hiçbirimiz bu denli kötü ve 
büyük acılar yaşayacağımızı bilmiyor-
duk.” şeklinde konuştu.

Gözaltında tutuldukları sürece kendi-
lerine yalnızca bir öğün yemek verildi-
ğini, güvenli ve temiz içme suyu bula-
madıklarını söyleyen Cevher, böcekler 
ve sivrisineklerle dolu açık bir alanda 
uyuduklarını bu nedenle kolera ve dang 
humması gibi hastalıklara yakalandık-
larını belirtti.

Cevher, “Şu anda vatanımıza dönmek-
ten başka bir dileğimiz yok.” ifadesini 
kullandı.

Ülkelerinden kaçış sürecini anlatan 
Cevher, ilk önce Cibuti›ye kara yoluyla 
geçtiklerini ve orada kişi başı 250 dolar 
ödedikleri kaçakçılar tarafından karşı-
landıklarını kaydetti.

Cevher, “Düzensiz göçmenlerin çoğu 
denizde hayatını kaybediyor çünkü 
kaçakçılar sahilden uzaklaşıldığında 
göçmenleri denize atıyor ve yüzme bil-
meyenler maalesef kurtulamıyor.” diye 
konuştu.

“Afrikalı düzensiz göçmenler şüphe ve 
endişe uyandırıyor”

Lahic kentindeki Tuban ilçesi yetkili-
lerinden Enis el-Uceyli, başta Cibuti 
olmak üzere Afrika boynuzu ülkelerin-
den Yemen’e geçen çok sayıda düzensiz 
göçmenin şüpheyle ve endişeyle karşı-
landığını ifade etti.

Uceyli, düzensiz göçmenlerin önemli 
bir kısmının Husi milislerinin safına 
katıldığını belirterek, onlarca göçmenin 
Dali ve Lahic kentlerinde çatışma esna-

Ülkelerindeki savaş, çatışma, yok-
sulluk ve zorlu hayat şartları 

nedeniyle evlerini terk etmek zorunda 
kalan Afrikalı düzensiz göçmenler, 
daha iyi bir yaşama kavuşma umuduyla 
geldikleri Yemen›de salgın hastalıklarla 
boğuşuyor.

Yemen’in güneyinde Lahic kentinin 
El-Huta ilçesinde bulunan İbni Hal-
dun Hastanesi’nde yüzlerce Afrikalı 
düzensiz göçmen ölüme terk edilmiş 
durumda. Aç, hasta ve giyecek kıyafet 
dahi bulamayan göçmenler, hastanenin 
kısıtlı imkanlarıyla tedavi edilmeye ça-
lışılıyor.

“Yaşananlar tam anlamıyla bir insani 
kriz”

AA muhabirine konuşan İbni Haldun 
Hastanesi Başhekimi Muhsin Raşid, 
“Yaşananlar tam anlamıyla bir insani 
kriz. Hastanenin içler acısı durumunu 
kelimelere dökmek imkansız. Hastane 
kurulduğu 1980’lerin başından bu yana 
en kötü durumunu yaşıyor.” dedi.

Raşid, “Geçen ay hastanemize üç gün 
içerisinde koleraya yakalandıklarından 
şüphelenilen 300 düzensiz göçmen 
getirildi. Söz konusu hastalardan 18’i 
hayatını kaybetti. Şu anda onlarcasını 
aynı son bekliyor. İlgili kurumlar ise 
göçmenlerin hayatını kurtarmak için 
harekete geçmiyor.” şeklinde konuştu.

Güvenlik güçlerine ait araçlarla her gün 
akut sulu ishalden muzdarip, çaresizlik 
içindeki onlarca Afrikalı düzensiz göç-
menin hastaneye getirildiğini söyleyen 
Raşid, “çok sayıda hastanın gelmesi 
nedeniyle bazı hastaları açık havada 
ve ilkel araçlarla tedavi etmek zorunda 
kalıyoruz. Hastanemizin kapasitesi 40 
kişiden fazla hastayı karantina altına al-
maya uygun değil.” ifadelerini kullandı.

Hastane çalışanlarının ve bölge halkı-
nın desteğiyle çok sayıda hastaya hiz-
met verdiklerini ancak hastanenin ka-
pasitesinin bu yoğunlukta hastayı kabul 
etmeye imkan vermediğini vurgulayan 
Raşid, hastanede hasta elbiselerinin ya-
kılması ve banyo yapmalarının sağlan-
ması gibi koruyucu önlemler alındığını 
söyledi.

Kapasitelerinin üzerinde hasta kabul 
ettikleri için kalacak yer ve yemek so-
runu yaşadıklarına dikkati çeken Raşid, 
Yemen hükümeti, Arap Koalisyonu ve 
insan hakları alanında çalışan kuru-
luşlara hastaneye yardım etmeleri ve 
hastaların hayatlarını kurtaracak acil 
çözümler geliştirmeleri konusunda çağ-
rıda bulundu.

“Şu anda vatanımıza dönmekten baş-
ka bir dileğimiz yok”

Hastanede tedavi gören Etiyopya’dan 
gelen Mustafa Cevher, “Suudi 

İyi bir hayat umuduyla yola çıkan Afrikalıları Yemen’de zorlu 
yaşam karşılıyor

Ülkelerindeki savaş, çatışma, yoksulluk ve zorlu hayat şartları 
nedeniyle evlerini terk etmek zorunda kalan Afrikalı düzensiz 
göçmenler, daha iyi bir yaşama kavuşma umuduyla geldikleri 
Yemen’de salgın hastalıklarla boğuşuyor.
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клиники, а также они оказали по-
мощь в поселениях, за которые они 
не несут ответственность.

Отметив, что нелегальные мигранты 
добровольно хотят вернуться в свои 
страны, Мусаид сказал: «На встрече 
с правительственными чиновниками 
в Адене мы попросили их собрать 
мигрантов в одном месте, чтобы мы 
могли оказать необходимую им по-
мощь».

Также он сообщил, что в ходе пере-
говоров, в которых приняли участие 
глава Департамента общественного 
здравоохранения и социальной за-
щиты населения Лахича Ариф Аяш, 
министр здравоохранения Йемена 
Насер Баум, представители между-
народных организаций, таких как 
МОМ, Всемирная организация здра-
воохранения (WHO), указанные ор-
ганизации согласились поддержать 
миграционные центры. 

Кроме того, Аяш добавил, что мини-
стерство здравоохранения и местные 
власти договорились с международ-
ными организациями о сборе миг-
рантов на стадионе «22 мая» в Адене.

Гуманитарный кризис в Йемене

Долгосрочная политическая неста-
бильность в Йемене, где происходят 
столкновения между поддержива-
емыми Ираном хуситами и прави-
тельственными силами, поддержива-
емыми Саудовской Аравией и Объ-
единенными Арабскими Эмиратами 
(ОАЭ).

Хуситы контролируют столицу Сана 
и некоторые регионы с сентября 2014 
года, в то время как коалиционные 
силы во главе с Саудовской Аравией 
привели к массовым убийствам мно-
гих гражданских лиц с марта 2015 
года, чтобы поддержать правительст-
во против хуситов.

Усилия ОАЭ, второй по величине дер-
жавы коалиции, которая завербовала 
солдат из Судана и некоторых других 
арабских стран, в составе вооружен-
ных сил, поддерживаемых независи-
мым правительством в Йемене, углу-
бляют кризис в стране.

Тысячи людей погибли в результа-
те столкновений, которые продол-
жались в течение 5 лет в Йемене. В 
Йемене, одной из беднейших стран 
мира, растущий гуманитарный кри-
зис из-за гражданской войны достиг 
ужасного уровня.

Такие причины, как отсутствие до-
ступа к чистой воде, недоедание, 
ограниченные лекарства и медицин-
ское оборудование, также вызывают 
эпидемии, особенно холеру. В резуль-
тате голода, холеры, столкновений и 
воздушных ударов страна становится 
свидетелем великой человеческой 
драмы, за которую платят граждан-
ские лица.ИСТОЧНИК: АА

лихорадка.

«В настоя-
щее время 
единст-
венным 
нашим 
желанием 
является 
возвра-
щение на 
родину», 
- заявил 
Джавхар.

Описывая 
процесс 
побега 
из своей 
страны, 
Джавхар 
рассказал, 
что они 

сначала прошли через Джибути на-
земным путем и были встречены кон-
трабандистами, которым пришлось 
заплатить по 250 долларов с человека. 

«Большинство нелегальных миг-
рантов умирают в море, потому что 
после отплытия от берега контрабан-
дисты выбрасывают мигрантов за 
борт, и, к сожалению, те, кто не умеет 
плавать, не могут выжить», - добавил 
Джавхар.

«Африканские нелегальные мигран-
ты вызывают подозрение и беспо-
койство»

Один из чиновников Тубанского 
района в Лахиче Энис аль-Усейли со-
общил, что многие нелегальные миг-
ранты, особенно из Джибути и стран 
Африканского Рога, были встречены 
с подозрением и обеспокоенностью.

Усейли отметил, что значительная 
часть нелегальных мигрантов вступи-
ла в ряды ополченцев хуити, и во вре-
мя конфликта в городах Дали и Лахич 
десятки из них были задержаны. 

Подчеркнув, что нелегальные миг-
ранты, прибывшие в страну, где идет 
борьба со стихийными бедствиями 
и кризисами, порождают угрозу для 
безопасности жителей, Усейли сооб-
щил, что среди беженцев из Эфиопии 
есть преступники, а у некоторых 
были такие болезни, как холера и ли-
хорадка.

Более 37 000 африканских нелегаль-
ных мигрантов прибыли в Йемен

Согласно статистике Международной 
организации по миграции (МОМ), в 
первые три месяца 2019 года более 37 
000 африканских нелегальных миг-
рантов незаконно прибыли в Йемен.

Ясир Мусаид из рабочей группы 
МОМ во временной столице Йемена 
Адене сообщил, что из-за текущей 
ситуации в Йемене организация 
распределила продовольственную и 
медицинскую помощь и мобильные 

подходит для размещения более 40 
пациентов», - сказал он. 

Подчеркнув, что они обслуживают 
многих пациентов при поддержке 
сотрудников больницы и жителей 
региона, но возможности больницы 
не позволяют принять пациентов в 
такой интенсивности, Рашид сооб-
щил, что в больнице были приняты 
профилактические меры, такие как 
сжигание одежды пациентов и купа-
ние.

Также Рашид отметил, что у больни-
цы существуют проблемы с местами 
для пациентов и питанием, потому 
что они принимают пациентов сверх 
их возможностей, и призвал прави-
тельство Йемена, Арабскую коали-
цию и правозащитные организации 
помочь больнице и разработать экс-
тренные решения для спасения жиз-
ни пациентов.

«В настоящее время единственным 
нашим желанием является возвра-
щение на родину»

Мустафа Джавхар из Эфиопии, ко-
торый лечится в данной больнице, 
сказал: «Мы слышали, что в Сау-
довской Аравии есть возможность 
трудоустройства. Мы отправились 
с надеждой найти работу, не зная о 
трудных условиях, ожидающих нас в 
Йемене. Мы мечтали о лучшей жиз-
ни, пока наша история не закончи-
лась в центре заключения».

Отметив, что до прибытия в Йемен 
они не знали о войне в этой стране, 
Джавхар добавил: «Никто из нас 
не знал, что нас ждут такие жуткие 
страдания». 

Также он сообщил, что пока они были 
под арестом, им давали еду только 
один раз в день, найти безопасную и 
чистую питьевую воду было невоз-
можным, им приходилось спать на 
открытой местности с насекомыми и 
комарами, вследствие чего они и под-
хватили такие болезни, как холера и 

Нелегальные мигранты из Афри-
ки, которые были вынуждены 

покинуть свои дома из-за войн, кон-
фликтов, нищеты и тяжелых условий 
жизни в своих странах, борются с 
эпидемиями в Йемене, куда они при-
шли в надежде на лучшую жизнь.

Сотни африканских нелегальных 
мигрантов были оставлены умирать в 
больнице имени Ибн Халдуна в райо-
не Аль-Хута в Лахике на юге Йемена. 
Голодные, больные и оставшиеся без 
одежды мигранты пытаются лечиться 
в больнице, где возможности ограни-
чены.

«То, что происходит, является в 
буквальном смысле гуманитарным 
кризисом»

В беседе с корреспондентом АА 
главный врач больницы имени Ибн 
Халдуна Мухсин Рашид заявил: «То, 
происходит, является в буквальном 
смысле гуманитарным кризисом. Не-
возможно выразить словами плачев-
ное состояние больницы. Больница, 
основанная в начале 1980-х годов, 
сейчас переживает худшее положение 
с тех пор».

«В прошлом месяце в течение трех 
дней в нашу больницу были достав-
лены 300 нелегальных мигрантов с 
подозрением на холеру. 18 из этих 
пациентов умерли. В настоящее вре-
мя десятки из них ждут того же кон-
ца. Соответствующие учреждения не 
предпринимают никаких действий 
для спасения жизней мигрантов», -  
добавил он.

Рашид также отметил, что ежедневно 
силами безопасности в больницу до-
ставляются десятки африканских не-
легальных мигрантов, которые стра-
дают от острой водянистой диареи. 
«Из-за большого числа прибывающих 
пациентов нам приходится лечить 
некоторых пациентов на открытом 
воздухе примитивными средствами. 
Вместимость нашей больницы не 

Африканцы, которые отправляются в Йемен с надеждой на 
хорошую жизнь, сталкиваются с трудностями и сложной жизнью.
Нелегальные мигранты из Африки, которые были вынуждены покинуть свои дома из-за войн, конфликтов, нищеты и тяжелых 
условий жизни в своих странах, борются с эпидемиями в Йемене, куда они пришли в надежде на лучшую жизнь.
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Алтун подчеркнул, что награды, ко-
торые они получили за проделанные 
работы для укрепления отношений 
между государством и нацией, вносят 
вклад в качественную презентацию 
Турции на международной арене, и в 
связи с этим он испытывает большую 
гордость. «Я поздравляю всех моих 
коллег, которые внесли вклад в этот 
успех», - сказал он.

Премия IPRA Golden World Awards, 
учрежденная в 1990 году, направлена 
на продвижение передового опыта в 
сфере связей с общественностью во 
всем мире. Каждый год жюри оцени-
вает широкий спектр приложений в 
зависимости от характера исследо-
ваний, планирования, реализации 
и результатов. IPRA подчеркивает, 
что отмеченные наградами заявки 
достигли международных стандартов 
качества в сфере связей с обществен-
ностью. 

За деятельностью Международной 
ассоциации по связям с обществен-
ностью (IPRA), основанной в 1955 
году, внимательно следят специали-
сты по связям с общественностью по 
всему миру. Источник: Управление по 
связям с общественностью

В конкурсе Global World Awards, 
которая является одной из са-

мых престижных наград в области 
связей с общественностью и вруча-
ется международной ассоциации по 
связям с общественностью (IPRA) с 
1990 года, президентский центр связи 
(CIMER), ведущий свою деятельность 
под Управлением по связям с общест-
венностью президента, получил пре-
мию Global World Awards в категории 
«Связи с общественностью», а про-
ект «2019 Ülkem İçin Bir Fikrim Var» 
(«У меня есть идея для моей страны 
2019»)  - в категории «Вовлеченность 
общества».

Глава Управления по связям с об-
щественностью администрации 
президента Турции проф. д-р Фах-
реттин Алтун в своем посте в Twitter 
касательно наград сообщил, что они 
были удостоены сразу 2 наград по 
результатам премии IPRA Golden 
World Awards, которая известна как 
«оскар в области связей с обществен-
ностью». «CIMER получил премию 
Global World Awards в категории 
«Связи с общественностью», а про-
ект «2019 Ülkem İçin Bir Fikrim Var» 
(«У меня есть идея для моей страны 
2019») - в категории «Вовлеченность 
общества». Поздравляю нашу стра-
ну», - написал он.

Devlet-millet ilişkisini güçlendirmeye 
yönelik çalışmalarıyla kazandıkları bu 
ödüllerin, aynı zamanda Türkiye’nin 
uluslararası alanda nitelikli temsiline 
katkı sunmasından dolayı büyük bir gu-
rur yaşadıklarını ifade eden Altun, “Bu 
başarıda emeği geçen bütün çalışma ar-
kadaşlarımı tebrik ediyorum” dedi. 

1990 yılından bu yana düzenlenen IPRA 
Altın Küre Mükemmellik Ödülleri, dün-
ya çapında halkla ilişkiler pratiğinde 
mükemmelliği tanıtmayı amaçlıyor. Her 
yıl jüri üyeleri, çok çeşitli kategorilerde 
başvuruları araştırma, planlama, uy-
gulama ve sonuçlarının niteliğine göre 
değerlendiriyor. IPRA, yarışmada ödül 
alan başvuruların, halkla ilişkiler alanın-
da uluslararası mükemmellik standartla-
rına ulaşmış olduğu vurgusu yapıyor. 

1955 kurulan Uluslararası Halkla İlişki-
ler Derneği, dünya çapında halkla iliş-
kiler uygulayıcıları ve öğreticileri tara-
fından yakından takip ediliyor. Kaynak: 
iletişim başkanlığı

Halkla ilişkiler alanında dünyanın 
en prestijli ödülleri arasında yer 

alan ve Uluslararası Halkla İlişkiler 
Derneği (IPRA) tarafından 1990 yılın-
dan bu yana gerçekleştirilen ‘Altın Küre 
Mükemmellik Ödülleri’ yarışmasında, 
Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanlığı 
çatısı altında faaliyet yürüten Cumhur-
başkanlığı İletişim Merkezi (CİMER) 
“Halkla İlişkiler” kategorisinde, “2019’da 
Ülkem İçin Bir Fikrim Var” projesi ise 
“Toplumsal Katılım” kategorisinde Altın 
Küre Mükemmellik Ödüllerini almaya 
hak kazandı. 

Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanı Prof. 
Dr. Fahrettin Altun, Twitter hesabın-
dan ödüllere ilişkin yaptığı açıklamada, 
“Halkla İlişkilerin Oscarları” olarak ka-
bul edilen IPRA Altın Küre Mükemmel-
lik Ödülleri’nde iki ödül birden kazan-
dıklarını belirterek, “CİMER faaliyetimiz 
‘Halkla İlişkiler’ kategorisinde, 2019’da 
Ülkem İçin Bir Fikrim Var projemiz de 
‘Toplumsal Katılım’ kategorisinde ‘Altın 
Küre Mükemmellik Ödülü’ne hak ka-
zandı. Ülkemize hayırlı olsun.” dedi.  

Halkla İlişkilerin Oscarları 
Cumhurbaşkanlığı İletişim 
Başkanlığının oldu
Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanlığı, “Halkla İlişkilerin 
Oscarları” olarak kabul edilen ve Uluslararası Halkla 
İlişkiler Derneği (IPRA) tarafından düzenlenen ‘Altın Küre 
Mükemmellik Ödülleri’ yarışmasında CİMER ve Ülkem İçin Bir 
Fikrim Var projeleriyle iki kategoride altın ödüle layık görüldü. 

Управление по связям с 
общественностью администрации 
президента Турции  получило оскар в 
области связей с общественностью 
Управление по связям с общественностью администрации 
президента Турции получило премию Golden World 
Awards, которая известна как «оскар в области связей с 
общественностью» и вручается международной ассоциации по 
связям с общественностью (IPRA), в двух категориях за проекты 
«Президентский центр связи CIMER»  и «Ülkem İçin Bir Fikrim Var» 
(«У меня есть идея для моей страны»).
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него правления значительно расширил 
территорию Османской империи, умер 
на этом холме. В течение нескольких 
дней после завоевания замка его смерть 
держалась в секрете от солдат, и его тай-
но похоронили здесь.

После захвата замка Сигетвар тело султа-
на было перевезено в Стамбул.

Следы гробницы на холме Узюм привели 
исследователей в город, основанный ос-
манами вокруг гробницы.

В центре города, окруженного рвами и 
стенами, находились гробница, молель-
ня, мечеть и казарма. Город сначала со-
стоял из двух кварталов, где поселились 
люди, которые были обязаны обслужи-
вать эти объекты, а с течением времени 
эти кварталы расширились.

ТАКЖЕ БЫЛ НАЙДЕН ОСМАНСКИЙ 
ГОРОД 

Пап сообщил, что Эвлия Челеби посетил 
этот район в 1664 году и отметил, что в 
лагере ведутся серьезные строительные 
работы. «В результате последних раско-
пок были обнаружены все строения, на-
ходящиеся в районе гробницы», - сказал 
он.

Бывший посол Венгрии в Анкаре Ховари 
также сообщил, что благодаря совмест-
ной работе венгерских и турецких уче-
ных была найдена не только гробница, 
где были захоронены внутренние органы 
Сулеймана Великолепного, в данном ре-
гионе также был обнаружен город, кото-
рый строился в 16-ом и 17-ом веках.

Отметив, что правительство Венгрии 
требует, чтобы раскопки были заверше-
ны к концу 2019 года, а также, чтобы был 
составлен план выставки обнаруженных 
зданий и останков, Ховари сказал, что 
рабочая группа завершит раскопки к 
концу этого года.

Подчеркнув,  что после завершения под-
готовок венгерское правительство про-
ведет оценку ситуации и будет сотрудни-
чать с Турцией касательно дальнейших 
шагов, которые будут предприняты в 
регионе, Ховари заявил: «У Турции с 
Венгрией чрезвычайно хорошие отноше-
ния. Как в случае с гробницей Гюль Баба, 
так и здесь Венгрия будет сотрудничать и 
консультироваться с Турцией».

СМЕРТЬ КАНУНИ БЫЛА ТАЙНОЙ

Известие о смерти Сулеймана Велико-
лепного, который умер в 1566 году во 
время осады Сигетвара, было скрыто, 
чтобы не допустить деморализации 
среди солдат. Чтобы труп Кануни не 
прогнил, его внутренние органы были 
извлечены и похоронены недалеко от 
шатра. Тело Кануни было доставлено в 
Стамбул после осады и было похоронено 
во дворе мечети Сулеймание.

Селим II, который пришел к трону после 
смерти Кануни, построил гробницу в 
том месте, где были захоронены внутрен-
ние органы его отца, а вокруг гробницы 
он построил комплекс. Эти сооружения 
оставались в течение 150 лет, а затем 
были разрушены солдатами Габсбургов, 
которые захватили замок Сигетвар. Вен-
гры назвали этот район «Турбек”, что 
означает святыню. Источник: АА

В Венгрии в рамках проекта, поддержи-
ваемого Турецким агентством по сотруд-
ничеству и координации (TIKA), завер-
шаются раскопки в местах захоронения 
внутренних органов Сулеймана Велико-
лепного (Кануни Султана Сулеймана). В 
результате раскопок были обнаружены 
останки крупного османского города, 
следы которого в значительной степени 
исчезли. 

Координатор программы TIKA в Буда-
пеште Седа Даглы посетила раскопки 
в городе Сигетвар, встретилась с руко-
водителем венгерской команды, прово-
дящей исследование, преподавателем 
Печского университета проф. д-ром 
Норбертом Папом и бывшим послом 
Венгрии в Анкаре Яношем Ховари и по-
лучила информацию о раскопках.

В заявлении корреспонденту АА Даглы 
сообщил, что с 2012 года TIKA с важно-
стью поддерживает детальную и глубо-
кую историческую работу касательно 
Кануни Султана Сулеймана, который 
оставил свой след с периода своего прав-
ления и по сей день как своим государ-
ственным и политическим нравом, так 
и военной гениальностью и управленче-
скими способностями.

Отметив, что TIKA желает и в будущем 
сотрудничать с венгерским правитель-
ством, Даглы заявил: «Сегодня, когда 
мы подошли к этапу завершения работ, 
TIKA искренне желает, чтобы данное со-
трудничество с венгерским правительст-
вом продолжало развиваться в еще более 
широком диапазоне».

Преподаватель Печского университета 
проф. д-р Пап напомнил, что во время 
ранее проведенных работ в 2015 году 
была найдена гробница, в которой были 
похоронены внутренние органы Сулей-
мана Великолепного, в 2016 году была 
найдена мечеть, построенная Соколлу 
Мехмедом-пашой, который был одним 
из важных визирей Османской империи, 
а в 2017 году были раскопаны руины мо-
лельни возле мечети.

СЛЕДЫ ВЕЛИ В ГОРОД

Гробница Сулеймана Великолепного на-
ходилась на холме Узюм возле Сигетвара. 
Исследовательская группа обнаружила, 
что этот холм был также местом распо-
ложения шатра султана во время осады 
замка Сигетвар в 1566 году.

Кануни, который во время своего 46-лет-

OSMANLI KASABASI DA BULUNDU

Evliya Çelebi’nin 1664’te bölgeyi ziyaret 
ettiğini ve yerleşkede ciddi inşaat çalış-
malarının olduğunu kayıt altına aldığını 
kaydeden Pap, “Son kazılarla türbe yerleş-
kesinde bulunan tüm yapılar ortaya çıka-
rıldı.” diye konuştu.

Macaristan’ın eski Ankara Büyükelçisi Ho-
vari de Macar ve Türk bilim insanlarının 
ortak çalışmasıyla sadece Kanuni Sultan 
Süleyman’ın iç organlarının gömülü oldu-
ğu türbeyi değil, aynı zamanda bölgede 16. 
ve 17. yüzyılda kurulmuş bir şehrin ortaya 
çıkarıldığını dile getirdi.

Macar hükümetinin, kazı çalışmalarının 
2019 sonuna kadar tamamlanmasını ve 
ortaya çıkan yapı ve kalıntıların sergilen-
mesi için plan yapılmasını talep ettiğine 
dikkat çeken Hovari, çalışma ekibinin bu 
yıl sonuna kadar kazıları tamamlayacağını 
kaydetti.

Hovari, hazırlıkların tamamlanmasının 
ardından Macar hükümetinin durum de-
ğerlendirmesi yapacağına ve bölgede atıla-
cak adımlarla ilgili Türkiye ile iş birliği ha-
linde olacağına dikkat çekerek “Türkiye ve 
Macaristan olağanüstü iyi ilişkilere sahip. 
Gül Baba Türbesi örneğinde olduğu gibi 
burada da Macaristan Türkiye ile görüşüp 
iş birliği yapacak.” ifadelerini kullandı.

KANUNİ’NİN ÖLÜMÜ GİZLENMİŞTİ

Zigetvar kuşatması sırasında 1566’da ha-
yatını hayatını kaybeden Kanuni Sultan 
Süleyman’ın ölüm haberi askerler arasında 
moral bozukluğu yaratmaması için gizlen-
mişti. Kanuni’nin naaşının bozulmaması 
için iç organları çıkartılarak otağının 
bulunduğu yere gömülmüştü. Kanuni’nin 
bedeni ise muhasaradan sonra İstanbul’a 
getirilerek Süleymaniye Camisi avlusun-
daki bugünkü yerine defnedilmişti.

Kanuni’nin ölümünden sonra tahta geçen 
II. Selim, babasının iç organlarının gömü-
lü olduğu yere türbe, etrafına da külliye 
yaptırmıştı. 150 yıl kadar kalan bu yapılar 
daha sonra Zigetvar Kalesi’ni işgal eden 
Habsburg askerleri tarafından yıkılmıştı. 
Macarlar, bu bölgeye türbe anlamına gelen 
“Turbek” ismini vermişti. kaynak: aa

Macaristan’da Türk İşbirliği ve Ko-
ordinasyon Ajansı Başkanlığının 

(TİKA) desteklediği proje kapsamın-
da yeri tespit edilen Kanuni Sultan 
Süleyman’ın iç organlarının gömüldüğü 
alandaki çalışmalarda sona yaklaşıldı. 
Araştırmalar, mezarla birlikte izleri büyük 
oranda kaybolmuş büyük bir Osmanlı ka-
sabasının kalıntılarının da bulunmasıyla 
sonuçlandı.

Zigetvar kentinde bulunan kazı alanını 
ziyaret eden TİKA Budapeşte Program 
Koordinatörü Seda Dağlı, araştırmayı yü-
rüten Macar ekibinin başındaki Pecs Üni-
versitesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. Norbert 
Pap ve Macaristan’ın eski Ankara Büyükel-
çisi Janos Hovari ile görüşerek çalışmalar 
hakkında bilgi aldı.

AA muhabirine açıklamalarda bulunan 
Dağlı, hem yaşadığı döneme hem bugü-
ne gerek devlet ve siyaset adamlığı gerek 
askeri dehası ve yönetim kabiliyetiyle 
damgasını vuran Kanuni Sultan Süleyman 
hakkında yapılan incelikli ve derin tarihi 
çalışmaya 2012’den bu yana TİKA’nın has-
sasiyet ve önemle destek verdiğini söyledi.

Dağlı, TİKA’nın gelecekte de Macar hükü-
metiyle iş birliğini sürdürmek istediğini 
belirterek “Çalışmaların son dönemecine 
geldiğimiz şu günlerde Macaristan hü-
kümetiyle mevcut iş birliğimizin daha 
geniş bir yelpazede artarak devam etmesi 
TİKA’nın içtenlikle arzu ettiği bir durum-
dur.” dedi.

Pecs Üniversitesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. 
Pap da bugüne kadar yapılan çalışmalarda, 
2015’te Kanuni Sultan Süleyman’ın iç or-
ganlarının defnedildiği türbenin, 2016’da 
Osmanlı’nın önemli vezirlerinden Sokul-
lu Mehmet Paşa’nın yaptırdığı caminin, 
2017’de ise caminin yanındaki tekke kalın-
tılarının ortaya çıkarıldığını hatırlattı.

İZLER KASABAYA YÖNELTTİ

Kanuni Sultan Süleyman’ın mezarı, Ziget-
var yakınlarındaki ‘Üzüm Tepesi’ndeydi. 
Araştırma ekibi, bu tepenin aynı zamanda 
1566’daki Zigetvar Kalesi kuşatması esna-
sında, karargâhın ve padişah otağının ku-
rulduğu yer olduğunu gün ışığına çıkardı.

Osmanlı İmparatorluğu’nun topraklarını 
46 yıllık padişahlığı sırasında büyük oran-
da genişleten Kanuni, hayatını bu tepede 
kaybetti. Kalenin fethi gerçekleşinceye 
kadar, yani birkaç günlüğüne ölümü as-
kerden gizli tutulmuş ve burada gizlice 
toprağa verilmişti.

Zigetvar Kalesi’nin ele geçirilmesinin ar-
dından da padişahın naaşı İstanbul’a nak-
ledilmişti.

“Üzüm Tepesi”nde bulunan türbenin izle-
ri, araştırmacıları türbe etrafında Osmanlı 
tarafından kurulan bir kasabaya götürdü.

Kasabının, etrafı hendek ve duvarlarla çe-
virili merkezinde bir türbe, bir tekke, bir 
cami ve bir kışla vardı. Kasaba, ilk olarak 
bu tesislere hizmet vermekle yükümlü in-
sanların yerleştiği ve zamanla genişleyen 
iki mahalleden oluşuyordu.

Kanuni Sultan Süleyman’ın 
mezarı çevresinde Osmanlı 
kasabasının kalıntıları bulundu

Недалеко от гробницы Сулеймана 
Великолепного были найдены руины 
османского города 
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linmiştir. Bununla birlikte kara kısmın-
daki çalışmalar devam etmektedir. Her 
iki hattın da 2019 sonunda işletmeye 
alınmasıyla Türk Akım projesinin başta 
enerji güvenliği olmak üzere birçok ala-
na etkisinin olacağı anlaşılmaktadır.

Sonuç olarak, Türk Akımın hayat bul-
ması ile birlikte Türkiye enerji arz gü-
venliğini sağlayıp doğal gazı daha ucuz 
fiyattan alma imkânına kavuşacaktır. 
Nitekim Türkiye doğal gaz bağımlısı bir 
ülkedir. Satın aldığı doğal gazın %55’lik 
kısmını Rusya’dan almaktadır. Bu doğ-
rultuda projenin hayata geçmesi ile 
birlikte aracı ülkeler aradan kalkacak ve 
Rus gazı doğrudan Rusya’dan alınacaktır. 
Böylelikle Türkiye’nin transit ülkelere 
ödediği ücretler ortadan kalkarak ma-
liyetler azalacak ve enerji arz güvenliği 
sağlanmış olacaktır. Ayrıca Türk Akımı 
projesi ile birlikte Türkiye hem bölgesel 
hem de küresel enerji politikalarının 
merkezinde yer alma fırsatı yakalayacak-
tır. Türkiye bulunduğu coğrafi konum 
itibariyle enerji alanında merkezi bir 
konuma yükselecek ve temel aktörlerden 
biri olacaktır. Zaten Türkiye bulunduğu 
konum itibariyle enerjide temel hede-
fi güvenli bir liman ülke olabilmektir. 
Böylece Türkiye, enerji politikalarını bu 
öncelik çerçevesinde şekillendirmiş ola-
caktır.

Kaynakça:

1- Budak, Türkan, “Türkiye’nin Enerji Politikasında 
Tanap ve Türk Akımı”, Bilgesam/Analiz Enerji, 2017, 
s.1

2- “Doğal Gaz Boru Hatları ve Projeleri”, ETKB, www.
enerji.gov.tr/tr-TR/ Sayfalar/Dogal-Gaz-Boru-Hatlari-
ve-Projeleri,.

3- Emel İlter ve Hülya Kınık, “Türkiye’nin Enerji 
Denklemi: Trans Anadolu Doğalgaz Boru Hattı ve 
Türk Akımı”, Uluslararası İktisadi ve İdari İncelemeler 
Dergisi, Sayı: 18, (2017), ss. 185-200.

4- İlter, Kınık, , “Türkiye’nin Enerji Denklemi: Trans 
Anadolu Doğalgaz Boru Hattı ve Türk Akımı”, Ulusla-
rarası İktisadi ve İdari İncelemeler Dergisi, UİİİD-İJE-
AS, 2017 (18):185- 200 ISSN 1307-9832, 2016

5. “Kanun Tasarısı (1/788) ve Dışişleri Komisyonu Ra-
poru”, Türkiye Büyük Millet Meclisi, Sıra Sayısı: 441, 
www.tbmm.gov.tr/develop/owa/ sirasayi_sd.sorgu_
baslangic,. 

6- Uğur Gül, Marmara Üniversitesi, Türkiye, Rusya 
ve Avrupa Birliği Üçgeninde: Enerji Arz Güvenliği ve 
Politik Ekonomisi, Yüksek lisans Tezi, İstanbul 2018.

7-Yunus Furuncu, Enerji Güvenliği ve Karşılıklı Ba-
ğımlılık Perspektifinden Türk Akım Projesi (Makale), 
Seta Perspektif, Sayı: 216, Kasım 2018.

biri olan Batı Hattı Ukrayna, Romanya 
ve Bulgaristan topraklarından geçerek 
Malkoçlar’a ulaşmaktadır. Fakat Rusya 
ve Ukrayna arasında yaşanan siyasi ve 
ekonomik gerginlikler Batı Hattı’ndan 
Türkiye’ye arz edilen doğal gazda zaman 
zaman kesintiler yaşanmasına neden 
olmaktadır. Batı Hattı’ndan alınan yıl-
lık toplam 14 milyar metreküp gazın 
mevcut sözleşmelerin şart ve koşulları 
değişmeksizin Türk Akımın birinci hattı 
üzerinden Türkiye’ye teslim edilmesi 
planlanmaktadır. Böylece aracı ülke-
lere gerek kalmaksızın direkt olarak 
Rusya’dan Türkiye’ye gaz tedarik edilecek 
ve üçüncü taraflardan kaynaklı muhte-
mel kesintilere maruz kalınması sorunu 
ortadan kaldırılacaktır.

2013’te Ukrayna’da meydana gelen iç 
savaş ve sonrasında Rusya’nın Kırım’ı 
ilhakı Batı dünyası ile Rusya arasındaki 
ilişkilerin seyrini olumsuz etkilemiştir. 
Soğuk Savaş döneminde ortaya çıkan 
bloklaşma Ukrayna krizinin ardından 
yeniden gündeme gelmiştir. Ukrayna 
krizinin patlak vermesinin ardından 
ABD ve AB, Rusya’ya karşı ticari kısıt-
lamalar getirme kararı almış, Rusya da 
Ukrayna’yı By-Pass edecek yeni alterna-
tif arayışına başlamıştır. Bunun sonu-
cunda Rusya tarafından gündeme geti-
rilen Güney Akım projesi AB tarafından 
veto edilmiş ve proje rafa kaldırılmıştır. 
1 Aralık 2014’te Rusya Devlet Başkanı 
Vladimir Putin, Türkiye’ye gerçekleştir-
diği ziyarette Güney Akım’a alternatif 
olarak geliştirilen Türk Akım projesini 
duyurmuştur. Böylece Türkiye ve Rusya 
ilk kez farklı ülkelere yönelik bir doğal 
gaz projesinde beraber çalışmaya başla-
mıştır. 

Türkiye, bölgesinde bir enerji merkezi 
olma yolunda stratejiler geliştirmekte ve 
somut adımlar atmaktadır. Bu doğrultu-
da ilk kez TANAP projesi ile Hazar gazı-
nın Türkiye üzerinden Avrupa pazarları-
na ulaştırılması için gerekli girişimlerde 
bulunulmuştur. Türk Akım kapsamında 
inşa edilecek ikinci kara bölümü ile de 
Rus menşeli doğal gazın Türkiye aracılı-
ğıyla Güneydoğu Avrupa’ya arz edilmesi 
sağlanacak ve Türkiye’nin doğal gaz tica-
ret merkezi olma hedefine büyük katkı 
sunulacaktır. 

Türkiye’ye doğal gaz arzı sağlayacak ilk 
hattın ve Avrupa’ya gaz ulaşımına imkân 
tanıyacak ikinci hattın açık deniz kıs-
mındaki inşaat çalışmalarında sona ge-

lanmıştır. Bu temel önceliklerin yanı sıra 
dış kaynaklardan satın aldığı enerjinin 
uygun fiyattan, sürdürülebilir ve güvenli 
bir şekilde alınmasını amaçlamaktadır. 
Türkiye hem bölgesel hem de küresel 
enerji projelerinin merkezinde yer ala-
rak temel hedeflerini gerçekleştirme yo-
lunda gerçekçi adımlar atmaktadır. Türk 
Akımının tamamlanması ile birlikte 
Türkiye; enerji arz güvenliğini koruyarak 
doğal gazın daha uygun fiyattan alınma-
sını sağlayacaktır. Böylelikle ekonomik 
ve toplumsal kalkınma için gerekli olan 
sermayede de artışlar yaşanacaktır.

 Türk Akım Nedir?

Türk Akım Rus gazının Karadeniz’in al-
tından geçirilecek boru hatları aracılığıy-
la önce Türkiye, ardından da Avrupa’ya 
ulaştırılması amacıyla planlanmış bir 
projedir. Her biri yıllık 15,75 milyar 
metreküp doğal gaz taşıma kapasitesine 
sahip iki ayrı boru hattından oluşan pro-

je toplam 31,5 milyar metreküp doğal 
gaz transfer edecek şekilde planlanmış-
tır. Rus doğal gazının ilk kez Türkiye 
aracılığıyla Avrupa’ya ulaştırılmasını 
öngören proje ile Türkiye’nin bölgedeki 
enerji ticaretindeki önemi daha da art-
maktadır.

Türk Akım açık deniz 1. ve 2. ile kara 
1. ve 2. kısımlarından oluşmaktadır. 
Açık deniz bölümünde yer alan iki hat-
tın inşası ve işletimi Rus enerji şirketi 
Gazprom tarafından üstlenilmiştir. Kara 
bölümünde yer alan ve Türkiye’ye doğal 
gaz arzı sağlayacak olan hattın inşası ise 
BOTAŞ tarafından gerçekleştirilmek-
tedir. Kara bölümündeki Avrupa’ya gaz 
transfer etmesi planlanan diğer hattın 
inşası ve işletimi ise yüzde 50 oranında 
ortaklık payı ile Türkiye ve Rusya’nın 
belirleyeceği şirketler tarafından ku-
rulacak bir şirket tarafından yapıla-
caktır. Hâlihazırda Rus doğal gazının 
Türkiye’ye transferini sağlayan iki hattan 

Kısaca maddenin yanması sonucu 
ortaya çıkan var olan ışık ve ısı 

olarak tanımlanan enerji, insanlığın 
var olduğu günden bu zamana yaşamın 
devam ettirilmesinde üretim sürecinin 
temel girdisi olmuştur. Ekonomik ve 
politik gelişmenin temel güç unsuru ola-
rak kullanılan enerji kaynakları uğruna 
devletler, yüzyıllardır savaşlar vermekte 
ve bu savaşlar neticesinde ülkeler parça-
lanıp yeniden kurulmaktadır. Ülkelerin 
ekonomik olarak gelişmişliğini tamam-
lanmasında enerji en önemli husustur. 
Enerji bugün yaşamın her alanında ha-
yatın vazgeçilmez bir unsur olarak karşı-
mıza çıkmaktadır.

Türkiye’de son yıllarda enerji talebi hızlı 
artan ülkelerin başında gelmektedir. 
Türkiye’nin artan enerji talebine karşı 

enerji kaynaklarında fakir bir konumda 
bulunması ülkenin dış kaynaklara olan 
bağımlılığını artırmaktadır. Türkiye hali 
hazırda toplam enerji talebinin yakla-
şık %74’ünü dış kaynaklardan karşıla-
maktadır. Türkiye’nin enerji kaynakları 
bakımından fakir bir ülke olması ve dış 
kaynaklara olan aşırı bağımlılığı enerji 
alanında söz sahibi ülkelerden biri olma-
yacağı anlamına gelmemelidir. Türkiye 
sahip olduğu coğrafi konum itibariyle 
Hazar, Kafkasya, Orta Asya ve Rus kay-
naklarına yakınlığı göz önüne alındığın-
da stratejik bir konumda bulunmakta-
dır. Kaynak ülkelerdeki enerjinin alıcı 
ülkelere transfer edilmesinde Türkiye, 
dağıtım merkezi görevi üstlenmektedir. 
Türkiye’nin enerjide temel amacı; dış ül-
kelere olan bağımlılığın azaltılarak yerli 
kaynaklara yönelerek, yenilenebilir ener-
jinin toplam enerji tüketimi içerisindeki 
toplam payının artırılması ve nükleer 
enerjinin kullanımının artırılması amaç-

Türkiye’nin Enerji Politikasında ‘Türk Akımın’ Önemi
Dr. Tayfun ATMACA
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исчезнет, и российский газ будет по-
ставляться напрямую из России. Таким 
образом, с Турции снимется оплата тран-
зитным странам, что позволит сократить 
расходы, к тому же будет обеспечена без-
опасность энергоснабжения. Кроме того, 
с проектом «Турецкий поток» Турция по-
лучит возможность быть в центре реги-
ональной и глобальной энергетической 
политики. За счет своего географическо-
го расположения Турция станет энерге-
тическим центром и будет занимать одну 
из главных ролей в данной сфере. Таким 
образом, в рамках данного приоритета 
Турция сможет формировать энергети-
ческую политику в регионе.
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тивы в обход Украине. В результате этого 
на проект «Южный поток», внесенный 
Россией в повестку дня, был наложен 
вето ЕС, и проект был отложен. 1 дека-
бря 2014 в ходе своего визита в Турцию 
президент России Владимир Путин об-
народовал проект «Турецкий поток», 
разработанный в качестве альтернативы 
проекту «Южный поток». Таким обра-
зом, Турция и Россия впервые начали 
работать вместе по проекту поставки 
природного газа в другие страны.

Турция разрабатывает стратегии с целью 
стать энергетическим центром в регио-
не и предпринимает конкретные шаги 
для этого. В этом направлении впервые 
в рамках проекта TANAP были сделаны 
попытки по поставке каспийского газа 
на европейские рынки через Турцию. За 
счет второй сухопутной части «Турец-
кого потока» будет обеспечена поставка 
российского природного газа в Юго-Вос-
точную Европу через Турцию, тем самым 
будет внесен большой вклад в становле-
ние Турции в качестве торгового центра 
природного газа.

Строительные работы в морской части 
первой линии, которая обеспечит при-
родным газом Турцию, и второй линии, 
которая позволит транспортировать газ 
в Европу, завершились. Однако рабо-
ты в сухопутной части продолжаются. 
Очевидно, что с вводом обеих линий в 
эксплуатацию в конце 2019 года проект 
«Турецкий поток» окажет влияние на 
многие сферы, в частности на энергети-
ческую безопасность.

В результате реализации «Турецкого 
потока» Турция обеспечит безопасность 
энергоснабжения и будет иметь воз-
можность получать природный газ по 
более приемлемой цене. Действительно, 
Турция является страной, зависимой от 
природного газа. 55% природного газа, 
поступающего из вне, Турция закупает у 
России. С реализацией данного проекта 
необходимость в странах-посредниках 

Что такое «Турецкий поток»?

«Турецкий поток» - это запланиро-
ванный проект для транспортировки 
природного газа из России по трубопро-
водам в Черном море сначала в Турцию, 
а затем и в Европу. В рамках проекта, 
который состоит из двух отдельных га-
зопроводов, каждый из которых имеет 
пропускную способность в 15,75 мил-
лиарда кубометров природного газа в 
год, планируется транспортировать 31,5 
миллиарда кубометров природного газа. 
Вместе с проектом, в рамках которого 
впервые российский природный газ бу-
дет поставляться в Европу через Турцию, 
увеличится и роль Турции в региональ-
ной энергетической торговле.

«Турецкий поток» состоит из морского 
(1-ая и 2-ая линия) и наземного (1-ая и 
2-ая линия) частей. Строительство и экс-
плуатация двух линий в морском участке 
были осуществлены российской энерге-
тической компанией «Газпром». Строи-
тельство линии на сухопутном участке, 
которая обеспечит Турцию природным 
газом, осуществлялось компанией 
«BOTAS». Строительство и эксплуатация 
другой линии на сухопутном участке, 
функцией которой является трансфер 
газа в Европу, будет производится сов-
местной фирмой, которая будет создана 
на паритетной основе. На данный мо-
мент одна из двух линий, которая обес-
печивает поставку российского природ-
ного газа в Турцию, называется Западной 
линией и проходит через Украину, Румы-

нию и Болгарию и достигает Малкочлар. 
Но из-за политической и экономической 
напряженности между Россией и Ук-
раиной поставки природного газа по 
Западной линии в Турцию время от вре-
мени прерываются. Согласно условиям 
существующих контрактов годовой объ-
ем поставки газа через Западную линию 
составляет 14 млрд. кубометров газа. 
Поставка газа в Турцию планируется 
через первую линию «Турецкого потока» 
без изменения данных условий. Таким 
образом, газ будет поставляться напря-
мую из России в Турцию без необходи-
мости в других странах-посредниках, 
соответственно будут устранены пробле-
мы касательно возможных прерываний 
третьими сторонами.

 Гражданская война, которая про-
изошла на Украине в 2013 году, и аннек-
сия Крыма Россией отрицательно сказа-
лись на ходе отношений между западным 
миром и Россией. Блокада, возникшая 
во время Холодной войны, вернулась на 
повестку дня после украинского кризи-
са. После начала украинского кризиса 
Соединенные Штаты и ЕС решили нало-
жить торговые ограничения на Россию, 
и Россия начала искать новые альтерна-

Энергия, которая определяется как 
свет и тепло и возникает в резуль-

тате горения материи, со дня сущест-
вования человечества была основным 
вводным производственного процесса 
для продолжения жизни. Государства 
веками вели войны за энергетические ре-
сурсы, которые используются в качестве 
основного силового элемента экономиче-
ского и политического развития, и в ре-
зультате этих войн страны разделялись 
на части и снова восстанавливались. 
Энергетика является наиболее важным 
вопросом в завершении экономического 
развития стран. Сегодня энергия яв-
ляется неотъемлемым элементом в ка-
ждом аспекте жизни.

В последние годы Турция является одной 
из стран, где спрос на энергию стреми-
тельно растет. Тот факт, что Турция не 
может удовлетворить растущий спрос 
на на энергию из-за нехватки энергети-
ческих источников, увеличивает зависи-
мость страны от внешних источников. В 
настоящее время Турция покрывает око-
ло 74% от общего потребления энергии 
за счет внешних источников. Бедность 
страны с точки зрения энергоресурсов и 
сильная зависимость от внешних источ-
ников не должно означать, что Турция 
не сможет быть одной из ведущих стран 
мира. Если учесть, что страна находится 
близко к источникам Каспия, Кавказа, 
Центральной Азии и России, то можно 

сказать, что благодаря своему географи-
ческому положению Турция имеет стра-
тегическую позицию. В процессе тран-
спортировки энергетических ресурсов от 
стран-источников в страны-получатели 
Турция берет на себя задачу распредели-
тельного центра. Основная цель Турции 
в энергетике - это увеличение доли воз-
обновляемых источников энергии в об-
щем потреблении энергии и увеличение 
использования ядерной энергии за счет 
уменьшения зависимости от зарубеж-
ных стран и обращения к внутренним 
ресурсам. В дополнение к этим основ-
ным приоритетам Турция стремится к 
тому, чтобы покупка энергии от внешних 
источников проводилась устойчивым 
и безопасным способом по доступной 
цене. Турция предпринимает реальные 
шаги на пути к достижению ключевых 
целей, находясь в центре региональных и 
глобальных энергетических проектов. С 
завершением «Турецкого потока» Турция 
обеспечит безопасность энергоснабже-
ния и покупку природного газа по более 
доступной цене. Таким образом, капи-
тал, необходимый для экономического и 
социального развития, также будет уве-
личиваться.

Значение «Турецкого потока» в 
энергетической политике Турции
Д-р. Тайфун АТМАЖА  
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leri kalmadığını belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
S-400 savunma sistemlerinin de “alamaz, yerleş-
tiremez” diyenlere rağmen Türkiye’ye geldiğini, 
montajlarına başlandığını söyledi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Allah’ın izniyle Nisan 
2020 de tamamı yerlerine yerleştirilmiş olacak. Biz, 
dik durduk, dikleşmedik. Ama biz Türk’üz verdi-
ğimiz sözün arkasında dururuz, durduk. Bu bir 
taarruz sistemi değildir, savunma sistemidir. Ülke-
mize saldırmak isteyenlere karşı S-400’ler en güçlü 
savunma sistemidir. Bunu inşallah Rusya ile  birlik-
te ortak yatırım olarak yapıyoruz, yapmaya devam 
edeceğiz” dedi.

“Kuşatıcı, Kucaklayıcı Bir Sistemi Ülkemize Ka-
zandırmanın Gayretindeyiz”

Asıl sorumluluklarının FETÖ’yü doğuran ve bes-
leyen ekosistemi yok etmek olduğuna vurgu yapan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Şüphesiz bunun yolu 
da; şeffaflıktan, ehliyet ve liyakate dayalı bir sistemi 
inşa etmekten geçiyor. Maalesef ülkemiz geçmişte 
ayrımcılığın hüküm sürdüğü, bazı kurumların 
kapılarının toplumumuzun ekseriyetine kapatıldığı 
dönemler yaşamıştır. Belli bir hayat tarzına, belli 
bir ideolojiye, dış görünüşe sahip olmayan vatan-
daşlarımız sırf bu farklılıklarından dolayı ötelen-
miş, dışlanmıştır. Kimi yerlerde âdeta kurumsal bir 
kimlik kazanan bu ayrımcılık, FETÖ’ye de istismar 
edeceği mümbit bir zemin sunmuştur” değerlen-
dirmesinde bulundu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Adalet, liyakat, hukuk 
ve demokrasi sütunları üzerinde yükselen bir yapı-
yı çökertebilecek hiçbir sinsi güç yoktur. Biz de bu 
anlayışla devletle millet arasındaki bağları yeniden 
tahkim ediyoruz. Türkiye Cumhuriyeti’ni sadece 
belli kesimlerin değil 82 milyonun her bir ferdinin 
sahipleneceği bir devlet hâline getirmeye çalışı-
yoruz. Hiçbir vatandaşımızın kendini dışlanmış, 
ötekileşmiş hissetmeyeceği, kuşatıcı, kucaklayıcı 
bir sistemi ülkemize kazandırmanın gayretindeyiz. 
Millî iradeyi esas alan Cumhurbaşkanlığı Hükûmet 
Sistemi bu bakımdan siyasi tarihimiz boyunca bu 
yönde atılmış en büyük adımdır” açıklamasında 
bulundu.

Ankara Ve İstanbul Törenlerine ; TBMM Başkanı 
Mustafa Şentop, Bosna Hersek Halklar Meclisi 
Başkanı Bakir İzzetbegoviç, CHP Genel Başkanı 
Kemal Kılıçdaroğlu, Adalet Bakanı Abdulhamit 
Gül, Aile, Çalışma ve Sosyal Hizmetler Bakanı 
Zehra Zümrüt Selçuk, Ticaret Bakanı Ruhsar Pek-
can, Kültür ve Turizm Bakanı Mehmet Nuri Ersoy, 
Millî Eğitim Bakanı Ziya Selçuk, İçişleri Bakanı 
Süleyman Soylu, Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mus-
tafa Varank, Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Mehmet 
Cahit Turhan, yüksek yargı organlarının başkanla-
rı, MHP Genel Başkanı Devlet Bahçeli, BBP Genel 
Başkanı Mustafa Destici, Demokrat Parti Genel 
Başkanı Gültekin Uysal, İYİ Parti Genel Başkanı 
Meral Akşener ile 15 Temmuz 2016’da  Ankara’da 
şehit olanların yakınları ve gaziler Cumhurbaş-
kanlığı İletişim Başkanı Prof. Dr. Fahrettin Altun, 
İstanbul Valisi Ali Yerlikaya, İstanbul Emniyet 
Müdürü Mustafa Çalışkan, ile bazı sanatçılar ve 
akademisyenler katıldı.

rakları o gece bir kez daha bize vatan kılınmıştır. 
Allah’ın inayeti, milletin direnişi, yüz milyonlarca 
kardeşimizin duası ile Türkiye yeniden felaha ka-
vuşmuştur” dedi.

Milletin İradesine Uzanan Eller Bizzat Millet 
Tarafından Kırıldı”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 15 Temmuz’da dik duruş 
sergileyen medyaya, sivil toplum kuruluşlarına, 
aydınlara, sabaha kadar kesintisiz ezan ve sela 
okuyan imamlara, müezzinlere, sabaha kadar dua 
edenlere, Cape Town’dan İslamabat’a, Kudüs’ten 
Mogadişu’ya kadar dünyanın dört bir köşesinde 
Türk bayraklarıyla sokaklara çıkan Türk vatan-
daşlarına ve bombalara rağmen vakur duruşlarını 
bozmayan milletvekillerine selamlarını iletti.

Millî Mücadele döneminde işgal kuvvetlerinin dâhi 
Meclis’e saldırmadığını, daha önceki darbelerde 
bile Meclis binasının fiilen hedef alınmadığını 
anlatan Cumhurbaşkanı Erdoğan, “15 Temmuz’da-
ki darbeye teşebbüs eden caniler bunu bile yaptılar. 
Hamdolsun, milletin iradesine de evine de uzanan 
eller, bizzat millet tarafından kırıldı. Hiçbir darbe, 
hiçbir darbe girişimi yapanların yanına kâr kalma-
dı, Allah’ın izniyle bundan sonra da kalmayacaktır” 
diye konuştu.

 “15 Temmuz Milletimize Esaret Boyunduruğu 
Vurma Çabalarının Farklı Bir Yöntemiydi”

Özgürlüğün önemine işaret ederek, özgür olmaya-
nın iradesinin de olamayacağını, özgürlüğü elde et-
mek, kullanmak ve korumanın da kolay olmadığını 
anlatan Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türk milletinin 
binlerce yıllık tarihi boyunca hep bu mücadeleyi 
verdiğini, kurduğu devletler, inşa ettiği medeni-
yetler ve geliştirdiği kültürle hep özgür bir toplum 
olarak hayatını sürdürmeye çalıştığını kaydetti.

Türk milletine esaret boyunduruğu vurabilenin 
çıkmadığını ancak buna niyetlenenlerin de hiç 
eksilmediğini ifade eden Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“Çanakkale’de, Kut’ül Amare’de, İstiklal Harbi’nde 
bu niyetleri toprağa gömdük. 15 Temmuz milleti-
mize esaret boyunduruğu vurma çabalarının farklı 
bir yöntemiydi. Ülkemizin içine yerleştirdikleri 
ihanet çetesiyle milletimizi esir alacaklarını sanan-
lar, tıpkı asırlar boyunca hep olduğu gibi, bir kez 
daha derslerini aldılar” şeklinde konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, bugün Türkiye’nin 
önündeki engellerin, yaşadığı sıkıntıların ve maruz 
kaldığı saldırıların hepsinin Türk milletinin kadim 
kavgasının tezahürleri olduğuna işaret ederek, 
“Suriye meselesini böyle okumayan, müstevlilerin 
emellerine hizmet ederler. Irak meselesini böyle 
okumayan, bu oyuna figüranlık yapar. Doğu Ak-
deniz, Kıbrıs, Ege konularında karşı tarafı haklı 
bulanların zihinleri iğfal edilmiş demektir. Ülke-
mizin diplomatik, askerî, ekonomik alanda verdiği 
mücadeleyi sıradan bir siyasi çekişme parantezine 
hapseden, zaten iflah olmaz bir mankurta dönüş-
müştür” değerlendirmesinde bulundu.

“Milletimizin Refahını, Huzuru Düşünmekle 
Mükellefiz”

İçinden geçilen dönemin Türkiye’nin gelecek çey-
rek asrını, yarım asrını biçimlendirecek öneme 
sahip olduğunu göremeyenlere söyleyecek bir söz-

kazanımlarına gerektiğinde canı pahasına sahip 
çıkan kurumlarımız olduğu müddetçe Allah’ın 
izniyle hiç kimse bu millete diz çöktüremeyecektir. 
Milletine ve devletine bağlı askerlerimiz, polisle-
rimiz, istihbaratçılarımız olduğu sürece hiçbir güç 
bir daha asla 15 Temmuz benzeri işgal girişimleri-
ne teşebbüs edemeyecektir” ifadelerini kullandı.

“Dünyanın 34 Farklı Ülkesinde 78 Şehitliğe Sa-
hip Bir Milletin Ferdi Olmaktan Daima Gurur 
Duyduk”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Anadolu bize aziz şe-
hitlerimizin mübarek kanlarıyla vatan kılınmıştır. 
Üzerinde özgürce nefes aldığımız, yaşadığımız, 
hayatımızı sürdürdüğümüz bu topraklar bize şehit 
ve gazilerimizin emanetidir. Her karışında bir asla-
nın yattığı bu topraklar aynı zamanda dünyanın en 
büyük şehitliğidir. Türkiye, dün olduğu gibi bugün 
de şehit ve gazilerinin fedakârlıkları sayesinde dim-
dik ayaktadır” diye konuştu.

TBMM’de 15 Temmuz özel oturumunda tarihi 
mesajlar: “Bu vatan darbeyi çıplak elleriyle dur-
durmuştur”

Başkan Recep Tayyip Erdoğan, 15 Tem-
muz Demokrasi ve Milli Birlik Günü dolayı-
sıyla TBMM Genel Kurulu Özel Gündemli 
Toplantısı’na katıldı. AK Parti Grup Başkanvekili 
Mehmet Muş “Bu vatan darbeyi çıplak elleriyle 
durdurmuştur. Ömer Halisdemir gibi kahraman 
vatan evlatları gözünü kırpmadan şehadete yürü-
müştür. Milletimizin göz bebeği olan ordumuzu 
bu hain darbecilerden ayrı tutuyor, bu darbecileri 
asker olarak nitelemiyoruz” dedi.

“Tarih Bir Milletin Sadece Mazisi Değil, İstikba-
linin De Pusulasıdır”

15 Temmuz şehitlerine bir kez daha Allah’tan rah-
met dileyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Tarih yaz-
mak kadar yazılan tarihi yeni nesillere doğru bir 
şekilde aktarmak da önemlidir. Bizler mazisi çağ 
açıp çağ kapatan fetihlerle, zaferlerle; Çanakkale, 
Kut’ül Amare gibi destansı mücadelelerle dolu bir 
milletiz. Tarih yazan bir millet olarak, tarihimizi 
kayda geçirme, yaşatma ve gelecek kuşaklara ak-
tarma konusunda maalesef aynı başarıyı göstere-
miyoruz. Bu topraklardaki bin yıllık varlığımızın 
sembollerini dahi olması gerektiği şekilde koruya-
mıyoruz” değerlendirmesinde bulundu.

 “15 Temmuz, Demokrasi Mücadelemizin En 
Önemli Kırılma Anlarından Biridir”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “15 Temmuz, demokrasi 
mücadelemizin en önemli kırılma anlarından biri-
dir. O gece milletimiz kadını erkeği, genci yaşlısıyla 
nesiller boyu hatırlanacak büyük bir zafere imza 
atmıştır. 15 Temmuz tıpkı İstiklal Harbimiz gibi 
Türk Milleti’nin topyekûn kıyamıdır, dirilişidir, 
şahlanışıdır. Açık ve net söylüyorum, Anadolu top-

ANKARA(Sivil İnisiyatif) Zeliha Sorkun-
lu/ Başkan Erdoğan, 15 Temmuz FETÖ’ nün 

Darbe Teşebbüsünün 2019 Sene-i Devriyesinde 
Ankara ve İstanbul’da 15 Temmuz Demokrasi ve 
Millî Birlik Günü Programları Çerçevesinde Vatan-
daşlarla Buluştu.

Başkan Erdoğan, 15 Temmuz şehitlerini anma 
programları kapsamında şehit yakınları ve gazi-
lerle buluştu. 15 Temmuz Şehitler Anıtı’na çelenk 
bıraktı. Törenin ardından Beştepe Millet Camii’nde 
Hatm-i Şerif Merasimine katılan Erdoğan, Kuran-ı 
Kerim okudu.

Başkan Recep Tayyip Erdoğan, TBMM Genel Ku-
rulundaki 15 Temmuz Demokrasi ve Milli Birlik 
Günü özel oturumunu izledi. Erdoğan, özel otu-
rumu izledikten sonra Şeref Holü’ nde kendisini 
bekleyen vatandaşları selamladı.

Başkan Erdoğan, bu sırada FETÖ’nün 15 Tem-
muz’daki hain darbe girişiminde şehit edilen ast-
subay Ömer Halisdemir’ in eşi Hatice Halisdemir 
ve çocukları ile bir süre sohbet etti. Sohbete, Milli 
Savunma Bakanı Hulusi Akar da katıldı.

Başkan Recep Tayyip Erdoğan, TBMM Genel Ku-
rulundaki 15 Temmuz Demokrasi ve Milli Birlik 
Günü özel oturumunu izledikten sonra Meclis’ten 
ayrıldı.

Erdoğan’ı, Meclis’ten, TBMM Başkanı Mustafa 
Şentop askeri törenle uğurladı.

Başkan Erdoğan Ankara Emniyet Müdürlüğü 
yeni binası açılış töreni’ nde konuştuktan sonra 
İstanbul’a hareket etti.

BAŞKAN ERDOĞANIN ANKARA VE İSTAN-
BUL KONUŞMALARINDAN SATIR BAŞLARI

“Türkiye, dün olduğu gibi bugün de şehit ve 
gazilerinin fedakârlıkları sayesinde dimdik ayak-
tadır”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 15 Temmuz demokrasi 
ve millî birlik günü programında yaptığı konuş-
mada, “15 Temmuz bize sadece o karanlık geceyi 
değil, onunla birlikte ülkemizin ve milletimizin 
yaşadığı tüm bu hadiseleri hatırlatması gereken 
bir semboldür. Biz, son nefesimize kadar bu ça-
bayı sürdürmekte kararlıyız. Milletimizle birlikte 
çıktığımız bu kutlu yolculuğu menziline ulaştırana 
kadar durmayacağız” dedi.

“Özel Harekâtçılarımız, Yetişebildikleri Her 
Yerde Darbecilere Kök Söktürdü”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 15 Temmuz FETÖ’nün 
darbe teşebbüsü sırasında Ankara Emniyet 
Müdürlüğü hizmet binasının zarar gördüğünü 
anımsatarak polis teşkilatının 15 Temmuz gecesi 
vatandaşlarla sırt sırta vererek âdeta tarih yazdığını 
söyledi.

Polislerin FETÖ’ cülerin işgal ettiği yerleri kısa 
sürede kurtararak darbenin bastırılmasında büyük 
başarı elde ettiğini belirten Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan, “Özel Harekâtçılarımız, yetişebildikleri her 
yerde darbecilere kök söktürdüler» dedi.

Ankara’nın bir Selçuklu şehri olduğuna vurgu ya-
pan Cumhurbaşkanı Erdoğan, bu nedenle Selçuklu 
mimarisinin Ankara Emniyet Müdürlüğü binasın-
da hâkim kılındığını, binanın aynı zamanda akıllı 
bina özelliği taşıdığını anlattı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Bu güzel bina öncelikle 
sizlerin fedakârlığının bir timsalidir. Bu bina, aynı 
zamanda polisiyle, istihbaratçısıyla, askeriyle, sivi-
liyle 15 Temmuz gecesi FETÖ’ cülere karşı verdiği-
miz destansı mücadelenin de sembolüdür. Ankara 
Emniyet Müdürlüğümüz inşallah bu eserin ruhuna 
ve temsil ettiği değerlere uygun şekilde insanımıza 
hizmet etmeyi sürdürecektir. Türk demokrasisinin 

“15 TEMMUZ, 
TIPKI İSTİKLAL HARBİMİZ 
GİBİ, TÜRK MİLLETİNİN 
TOPYEKÛN DİRİLİŞİDİR”
“Türkiye, dün olduğu gibi bugün de şehit ve gazilerinin 
fedakârlıkları sayesinde dimdik ayaktadır”
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жен тот период, который прошла Турция, в фор-
мировании следующего полувека. Он также отме-
тил, что несмотря на тех, кто говорил, что Турция 
«не сможет купить, не сможет разместить» систе-
мы защиты С-400, они уже доставлены в Турцию 
и их монтаж уже начат.

«С волей Аллаха в апреле 2020 года все они будут 
на своем месте. Мы стояли стойко. Мы – турки, 
и мы выполняем и будем выполнять данное нами 
обещание. Это не система атаки, это система за-
щиты. С-400 - самая мощная система защиты от 
тех, кто хочет атаковать нашу страну. Я надеюсь, 
что мы делаем и будем продолжать делать это 
вместе с Россией в качестве совместных инвести-
ций», - сказал президент Эрдоган.

«Мы стремимся создать в нашей стране обхваты-
вающую и окружающую систему»

Президент Эрдоган подчеркнул, что их главная 
ответственность заключается в разрушении 
экосистемы, которая породила и подпитывала 
FETO. «Прозрачность -  это основа для постро-
ения системы, основанной на компетентности и 
заслугах. К сожалению, наша страна в прошлом 
переживала периоды дискриминации, и двери 
некоторых учреждений были закрыты для боль-
шинства нашего общества. Граждане, у которых 
нет определенного образа жизни, определенной 
идеологии и внешнего вида, были отвергнуты и 
исключены только из-за этих различий. Эта дис-
криминация, которая в некоторых местах прио-
брела почти институциональную идентичность, 
дала FETO блестящую почву для эксплуатации», 
- сказал он.

Президент Эрдоган также отметил: «Нет никакой 
коварной силы, которая могла бы разрушить 
структуру, которая возвышается над столбами 
справедливости, заслуг, закона и демократии. 
При таком понимании мы пересматриваем связь 
между государством и народом. Мы пытаемся 
построить Турцию, которая будет принимать и 
заботиться не об определенных группах людей, 
а о каждом из 82 миллионов. Мы стремимся 
создать в нашей стране обхватывающую и окру-
жающую систему, в которой ни один гражданин 
не будет чувствовать себя обделенным или мар-
гинальным. Система президентского правления, 
основанная на национальной воле, является 
крупнейшим шагом в этом направлении за всю 
нашу политическую историю».

На церемониях, организованных в Анкаре и 
Стамбуле, приняли участие спикер парламента 
Мустафа Шентоп, председатель Народного собра-
ния Боснии и Герцеговины Бакир Иззетбегович, 
председатель партии CHP Кемаль Кылычдароглу, 
министр юстиции Абдулхамит Гюль, министр по 
делам труда и социальных служб Зехра Зюмрут 
Сельчук, министр торговли Рухсар Пеккан, ми-
нистр культуры и туризма Мехмет Нури Эрсой, 
министр образования Зия Сельчук, министр 
внутренних дел Сулейман Сойлу, министр про-
мышленности и технологий Мустафа Варанк, 
министр транспорта и инфраструктуры Мехмет 
Жахит Турхан, руководители высших судеб-
ных органов, председатель партии MHP Девлет 
Бахчели, председатель BBP Мустафа Дестичи, 
председатель Демократической партии Гюльтекин 
Уйсал, председатель  партии «IYI» Мерел Акше-
нер, родственники шехидов в Анкаре и ветеранов 
15 июля 2016 года,  глава Управления по связям 
с общественностью администрации президента 
проф. д-р Фахреттин Алтун, губернатор Стамбула 
Али Йерликая, начальник Управления безопасно-
сти Стамбула Мустафа Чалышкан.

воскрешением турецкой нации. Я коротко и ясно 
говорю вам, в ту ночь Анатолийские земли снова 
стали нашей родиной. С божьей милостью, с со-
противлением народа и молитвой сотни миллио-
нов наших братьев Турция вновь достигла покоя 
и дальнейшего процветания», - сказал президент 
Эрдоган.

«Руки, протянутые к воле нации, были сломаны 
самой нацией»

Президент Эрдоган передал свои приветствия 
всем средствам массовой информации, непра-
вительственным организациям, просветителям, 
имамам, которые до утра непрерывно читали 
азан, тем, кто до утра совершали молитвы, ту-
рецким гражданам, которые вышли на улицы с 
турецкими флагами в четырех углах мира от Кей-
птауна до Исламабада, от Иерусалима до Могади-
шо,  и турецким депутатам, которые несмотря на 
бомбардировки были на посту, - всем тем, кто 15 
июля стойко стоял на своих позициях.

Отметив, что оккупационные силы не атаковали 
парламент даже в период национальной борьбы, 
и здание парламента не становилось целью даже 
в предыдущих переворотах, президент Эрдоган 
заявил: «Бандиты, которые предприняли попытку 
переворота 15 июля, сделали даже это. Слава Ал-
лаху, руки, протянутые до дома и до воли народа, 
были сломаны самим народом. Ни переворот, ни 
те, кто совершил попытку переворота, не получи-
ли какую-либо выгоду и пользу, с благословлени-
ем  Аллаха так будет и в дальнейшем». 

«15 июля - это был иной метод ударить кнутом по 
нашему народу»

Указывая на важность свободы, президент Эрдо-
ган заявил, что у не свободных нет воли, а полу-
чить, использовать и защищать свободу совсем 
нелегко. Также он отметил, что турецкая нация 
всегда боролась на протяжении тысячелетней 
истории и всегда стремилась продолжать свою 
жизнь в качестве свободного общества с госу-
дарствами, которые она создала, цивилизациями, 
которые она построила, и культурой, которую 
она развивала.

Президент Эрдоган заявил, что не было еще тех, 
кто смог ударить кнутом по турецкому народу, но 
и тех, кто намерен это сделать, не уменьшается. 
«Мы похоронили эти намерения в Чанаккале, 
Кутюл-Амаре и на Войне за независимость. 15 
июля – это был иной метод усилий, чтобы уда-
рить кнутом по нашему народу. Те, кто думают, 
что они возьмут нашу нацию в плен вместе с 
предательской бандой, которую они поместили 
в нашей стране, снова извлекли уроки, как это 
было на протяжении веков», - заявил он.

Президент Эрдоган отметил, что все нынеш-
ние препятствия, трудности на пути у Турции 
и все атаки, которым подверглась страна, - это 
проявление древней борьбы турецкого народа, 
и сказал: «Они служат амбициям захватчиков, 
которые не хотят замечать сирийский вопрос. 
Те, кто не воспринимают проблему Ирака, фи-
гурируют в этой игре. Умы тех, кто оправдывает 
противоположные стороны в проблеме Восточ-
ного Средиземноморья, Кипра и Эгейского моря, 
затуманены. Те, кто дипломатическую, военную 
и экономическую борьбу нашей страны считают 
просто политической игрой, уже превратились в 
неизлечимых  манкуртов».

«Мы объязаны думать о процветании и мире 
нашего народа «

Президент Эрдоган заявил, что уже нет слов в 
сторону тех, кто не может понять, насколько ва-

надеюсь, что наше Управление безопасности в 
Анкаре будет и впредь служить нашему народу 
в соответствии с духом этой работы и ценностя-
ми, которые оно представляет. Пока у нас есть 
институты, которые готовы ценой своей жизни 
защищать и поддерживать демократию Турции, 
по воле Аллаха, никто не сможет заставить этой 
нации встать на колени. Пока у нас есть солдаты, 
полицейские и разведчики, которые преданы 
своему народу и государству, никакие силы ни-
когда не смогут предпринять еще одну попытку 
захвата, как  это было 15 июля», - сказал прези-
дент Эрдоган.

«Мы всегда гордились тем, что являемся нацией, 
у которой 78 кладбищ  шехидов в 34 разных стра-
нах мира».

 «Анатолия стала нашей родиной с благословен-
ной кровью наших святых шехидов. Эти земли, 
на которых мы свободно дышим и живем, -  дар 
наших шехидов и ветеранов. Эти земли, где на 
каждом шагу лежит шехид, являются величай-
шим в мире кладбищем. Сегодня Турция так же, 
как и вчера, твердо стоит на ногах благодаря жер-
твенности своих шехидов и ветеранов», - сказал 
президент Эрдоган.

Исторические высказывания на специальной 
сессии ВНСТ 15 июля:  «Эта страна остановила 
переворот голыми руками»

Президент Реджеп Тайип Эрдоган принял учас-
тие в специальном заседании ВНСТ по случаю 15 
июля - Дня демократии и национального един-
ства. Вице-президент Партии cправедливости и 
развития Мехмет Муш сказал: «Эта страна предо-
твратила переворот голыми руками. Героические 
сыновья нашей родины, такие как Омер Халис-
демир, шли к смерти, не моргнув глазом. Мы 
разделяем нашу армию держим от этих коварных 
заговорщиков переворота, эти предатели не явля-
ются солдатами».

«История - это не только прошлое нации, но и 
компас будущего»

Президент Эрдоган, еще раз пожелав милости 
Аллаха шехидам 15 июля, отметил: «Важно не 
только написать историю, но и точно передать 
письменную историю новым поколениям. Мы 
- нация, полная эпических сражений, таких как 
Чанаккале и Кутюл-Амаре, с завоеваниями и 
победами, которые открывали и завершали целые 
эпохи. Как нация, которая вершит историю, к 
сожалению, мы не умеем демонстрировать тот же 
успех в записи, сохранении и передаче ее буду-
щим поколениям. Мы даже не можем защитить 
должным образом символы нашего тысячелетне-
го существования на этой земле».

«15 июля - это один из переломных моментов в 
нашей борьбе за демократию»

 «5 июля - один из самых важных переломных 
моментов в нашей борьбе за демократию. Вели-
кую победу той ночи, одержанную с помощью 
нашего народа, в том числе женщинами, мужчи-
нами, молодыми людьми, будут помнить на про-
тяжении многих поколений. 15 июля, также как и 
наша война за независимость, является всецелым 

АНКАРА (Гражданская инициатива) Зелиха 
Соркунлу/ В годовщину попытки государ-

ственного переворота FETО 15 июля президент 
Эрдоган в рамках программ, посвященных дню 
демократии и национального единства, встретил-
ся с гражданами в Анкаре и Стамбуле.

Президент Эрдоган в рамках поминальных про-
грамм шехидов 15 июля встретился с родственни-
ками шехидов и ветеранами. Он возложил венок 
Мемориалу шехидов 15 июля. После церемонии 
Эрдоган присутствовал на церемонии Хатми 
Чериф в мечети Бештепе и прочитал Коран.

Президент Реджеп Тайип Эрдоган наблюдал за 
специальной сессией, посвященной Дню демо-
кратии и национального единства 15 июля, в пар-
ламенте Турции (ВНСТ). После этого заседания 
Эрдоган поприветствовал граждан, ожидающих 
его в Зале почета. 

Также президент Эрдоган некоторое время бе-
седовал с детьми и женой унтер-офицера Омера 
Халисдемира, который погиб в результате преда-
тельской попытки государственного переворота 
FETO 15 июля, Хатидже Халисдемир. В беседе 
также принял участие министр национальной 
обороны Хулуси Акар.

Президент Реджеп Тайип Эрдоган покинул парла-
мент после просмотра специальной сессии ВНСТ, 
посвященной 15 июля - Дню демократии и нацио-
нального единства.

Эрдогана с военной церемонией проводил спикер 
парламента Мустафа Шентоп. Президент Эрдо-
ган после выступления на церемонии открытия 
нового здания  Департамента полиции в Анкаре 
направился в Стамбул.

КЛЮЧЕВЫЕ МОМЕНТЫ ИЗ ВЫСТУПЛЕНИЙ 
ПРЕЗИДЕНТА ЭРДОГАНА В АНКАРЕ И СТАМ-
БУЛЕ

«Сегодня Турция так же, как и вчера, твердо сто-
ит на ногах благодаря жертвенности своих шехи-
дов и ветеранов». 

Президент Эрдоган в своем выступлении на про-
грамме, посвященной 15 июля - Дня демократии 
и национального единства, сказал: «15 июля - это 
символ, который должен напоминать нам не 
только о темной ночи, но и обо всех тех собы-
тиях, которые наша страна и нация пережили в 
эту ночь. Мы полны решимости продолжать эти 
усилия до последнего вздоха. Мы не остановимся, 
пока не достигнем цели на этом благословенном 
пути, на который мы вышли вместе с нашим 
народом».

«Наши специальные службы укореняли путчи-
стов везде, где они  успевали»

Президент Эрдоган напомнил, что здание служ-
бы Управления безопасности в Анкаре было 
повреждено во время попытки государственного 
переворота FETO 15 июля, и полиция вошла в 
историю, будучи спина к спине с гражданами в 
ночь на 15 июля.

Отметив, что полицейские добились больших 
успехов в подавлении переворота, за короткое 
время освободив захваченные со стороны FETО 
места, Эрдоган сказал: «Наши специальные служ-
бы укореняли путчистов везде, где они успевали».

Подчеркнув, что Анкара – это город сельджуков, 
президент Эрдоган рассказал, что именно по этой 
причине сельджукская архитектура стала доми-
нирующей в здании Управления безопасности в 
Анкаре, к тому же здание имеет функции умного 
здания.

«Это красивое здание - прежде всего символ ва-
шей жертвенности. Это здание также является 
символом эпической борьбы, которую мы вели 
с FETO ночью 15 июля вместе с полицией, раз-
ведкой, солдатами и гражданскими лицами. Я 

«15 ИЮЛЯ, ТАКЖЕ КАК И НАША ВОЙНА 
ЗА НЕЗАВИСИМОСТЬ, ЯВЛЯЕТСЯ 
ВСЕЦЕЛЫМ ВОСКРЕШЕНИЕМ 
ТУРЕЦКОЙ НАЦИИ»
Сегодня Турция так же, как и вчера, твердо стоит на ногах 
благодаря жертвенности своих шехидов и ветеранов. 
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kan eyaletlerinde 21 
Haziran’dan bu yana inter-
net erişimini kapattığını 
kaydeden örgüt yetkilileri, 
“Arakan eyaletinin bölge-
deki siviller ve geri dön-
meyi bekleyen Arakanlı 
Müslümanlar için kesin-
likle güvenli olmadığını» 
vurguladı.

İnsan hakları gözlemcile-
rine izin yok

Af Örgütü yetkilileri, Arakan’da 128 bin 
kişinin tutuklama kamplarında bulun-
duğunu ve hayatta kalmak için insani 
yardıma muhtaç olmalarından dolayı 
endişe taşıdıklarını dile getirdi.

Myanmar’ın insani erişimi ciddi şekilde 
kısıtladığını kaydeden yetkililer, bağım-
sız gazetecilerin ve insan hakları göz-
lemcilerinin bölgeye girmekte güçlükle 
karşılaştığını ifade etti.

Uluslararası Af Örgütü, 
“Myanmar’ın Arakanlı Müslüman-

ların geri dönmesi için güvenli bir yer 
olmadığını» açıkladı.

Uluslararası Af Örgütünden yapılan ya-
zılı açıklamada, İsviçre’nin Cenevre ken-
tinde devam eden Birleşmiş Milletler 
İnsan Hakları Konseyi’nin (UNHRC) 41. 
oturumunda örgüt yetkilileri tarafından 
Arakan’daki insani duruma değinildiği 
belirtildi. Açıklamaya göre, örgüt yetki-
lileri, Arakanlı Müslümanların eşitlik, 
milliyet, hareket özgürlüğü, sağlık hiz-
meti, eğitim ve iş fırsatlarına erişim gibi 
haklarının sistematik olarak reddedil-
meye devam ettiğini söyledi.

Yetkililer, oturumda Arakanlı Müslü-
manların, «Kamusal hayata katılma ve 
dini inançlarını açıkça ortaya koyma 
hakları hala ihlal ediliyor.» açıklamasın-
da bulundu.

Myanmar hükümetinin, Chin ve Ara-

Arakanlı Müslümanların sistematik 
olarak ayrımcılığa maruz kaldığını ve 
hareket özgürlüğüne sahip olmadığını 
dile getiren örgüt yetkilileri, eski Bir-
leşmiş Milletler (BM) Genel Sekreteri 
Kofi Annan başkanlığındaki Arakan 
Komisyonunun Budist çoğunluğa sahip 
Myanmar yönetimini «tavsiyelerini yeri-
ne getirmek için gerçek çabalarla» uğraş-
madığı gerekçesiyle suçladı.

Myanmarlı yetkililerin, komisyona ait 
88 tavsiyenin 81’ini uyguladığını iddia 
ettiğini aktaran yetkililer, gerçeğin çok 
farklı olduğunu, Myanmar hükümetinin 
Arakanlı Müslümanların vatandaşlık 
haklarını geri kazanmasında ilerleme 
kaydetmediğini belirtti.

Yeni ihlaller belgelendi

Savaş suçları dahil olmak üzere, ordu 
tarafından Arakanlı Müslümanlara ve 
bölgedeki diğer sivillere yönelik ihlalleri 
belgelediğini belirten Af Örgütü yetkili-
leri, bu yeni raporların bölgedeki askeri 
ihlallerin kurumsallaşmış ve sistematik 
doğasını belirttiğini, cezasız kalan ihlal-
lerin sonuçlarını gözler önüne serdiğini 
bildirdi.

Yetkililer, Myanmar ordusu ile eyalette 
özerklik talebiyle silahlı eylemler dü-
zenleyen Budist Arakan Ordusu örgütü 
arasındaki mücadelenin bu yıl arttığını 
da sözlerine ekledi.

Arakanlı Müslümanlara etnik temizlik

Arakan’da 2012’de Budistler ile Müs-
lümanlar arasında çatışmalar çıkmış, 

olaylarda çoğu Müslüman binlerce kişi 
katledilmiş, yüzlerce ev ve iş yeri ateşe 
verilmişti.

Arakan’daki sınır karakollarına 25 Ağus-
tos 2017›de düzenlenen eş zamanlı saldı-
rıları gerekçe gösteren Myanmar ordusu 
ve Budist milliyetçiler, kitlesel şiddet 
eylemlerini başlatmıştı.

Birleşmiş Milletlere (BM) göre, 25 Ağus-
tos 2017’den sonra Arakan’daki baskı ve 
zulümden kaçıp Bangladeş’e sığınanların 
sayısı 745 bine ulaştı. Uluslararası insan 
hakları kuruluşları, yayımladıkları uydu 
görüntüleriyle yüzlerce köyün yok edil-
diğini kanıtladı.

Bangladeş, ülkedeki Arakanlı mülteci-
lerin yurtlarına dönüşü için Myanmar 
ile vardığı anlaşmayı uygulamaktan 
vazgeçerken, uluslararası medya ve yar-
dım kuruluşlarının Arakan bölgesine 
girişini ciddi oranda kısıtlayan Myanmar 
hükümeti ise Arakanlı Müslümanların 
dönüşlerine ilişkin verdiği sözleri yerine 
getirmedi.

BM ve uluslararası insan hakları örgüt-
leri, Arakanlı Müslümanlara yönelik şid-
deti «etnik temizlik» ya da «soykırım» 
olarak adlandırıyor.

İnsan hakları örgütleri, Arakanlı Müs-
lümanların güvenli ortam sağlanmadan 
Myanmar›a dönmelerinin yeni bir etnik 
temizlik kampanyasına yol açacağı endi-
şesini taşıyor. KAYNAK:AA

muhteşem bir intiba edindim. Müca-
dele ettiğimiz meydan okumalarla ilgili 
kendisinden çok faydalı fikirler elde 
ettim.”

ABD Başkanı Donald Trump’ın 
açıklaması beklenen ve İsrail-Filistin 
sorununun çözümünü öngören 
«Yüzyılın Anlaşması» planına işaret 
eden Netanyahu, “Hepimiz Başkan 
Trump’ın planını bekliyoruz. Hepimi-
zin açık bir kalp ve açık bir zihin ile 
ortaya konacak spesifik önerileri ince-
lemesi gerekir.” diye konuştu.

“Sisi, İsrail-Mısır ilişkilerini güçlen-
diriyor”

Öte yandan resepsiyonda konuşma ya-
pan İsrail Cumhurbaşkanı Reuven Riv-
lin ise Sisi’nin İsrail ile Mısır arasındaki 
ilişkileri güçlendirdiğine dikkati çekti.

Rivlin, iki ülke arasındaki ilişkilere 
“katkısından” dolayı Mısır Cumhur-
başkanı Sisi’ye övgüde bulunarak, 
“Mısır’ın eski Cumhurbaşkanı Enver 
Sedat ve İsrail’in eski Başbakanı Mena-
hem Begin gibi liderler cesur kararlar 
alarak tarihin akışını değiştirebilirler. 
İşte bu böylesi liderlerin rolüdür.” dedi.

Mısır Büyükelçisi Azmi’ye hitaben, 
ülkesinin İsrail ile Hamas arasında 
oynadığı role vurgu yapan Rivlin, “Mı-
sır hala Arap dünyasının lideridir ve 
sorumluluğunu yerine getiriyor. İşte 
senin ülkenin her gün Gazze’de yaptığı 
budur.” ifadelerini kullandı.

Mısır, 1979’daki Camp-David anlaşma-
sıyla İsrail’i tanıyan ilk Arap ülkesi.

KAYNAK:AA

İsrail Başbakanı Binyamin Netanya-
hu, Mısır Cumhurbaşkanı Abdul-

fettah es-Sisi’den övgüyle söz ederek, 
«Kendisinden, liderliğinden ve zeka-
sından muhteşem bir intiba edindim.” 
dedi.

Mısır’ın Tel Aviv Büyükelçisi Halid 
Azmi’nin konutunda Mısır ulusal günü 
münasebetiyle düzenlediği resepsiyona 
katılan İsrail Başbakanı Netanyahu, 
“Devletlerimiz birçok devletle bera-
ber aşırıcılığa, şiddete ve teröre karşı 
mücadele ediyor. Bu aşırıcılık ve terör 
dalgası karşısında durduğundan dolayı, 
dostum ve meslektaşım Cumhurbaşka-
nı Sisi’yi takdir ediyorum.” dedi.

Netanyahu, Mısır’ın Cumhurbaşkanı 
Sisi liderliğinde İsrail ile barışı sürdür-
me konusunda sabit durduğuna dikkati 
çekerek, şu ifadeleri kullandı:

“Cumhurbaşkanı Sisi ile gerçekleştirdi-
ğim görüşmelerde sadece liderliğinden 
değil aynı zamanda zekasından da 

Netanyahu’dan Sisi’ye övgü
İsrail Başbakanı Netanyahu, 
“Aşırıcılık ve terör dalgası 
karşısında durduğundan 
dolayı, dostum ve meslektaşım 
Cumhurbaşkanı Sisi’yi takdir 
ediyorum.” dedi.

Uluslararası Af Örgütü: Myanmar, Arakanlı Müslümanların geri 
dönmesi için güvenli değil
Uluslararası Af Örgütünden yapılan yazılı açıklamada, 
“Myanmar, Arakanlı Müslümanların geri dönmesi için 
güvenli değil.” denildi.



15Июль  2019
Гражданская Инициатива

му медицинскому обслу-
живанию и образованию.

Во время сессии пред-
ставители Amnesty 
International заявили: 
«Права араканских му-
сульман на участие в 
общественной жизни и 
выражение своих религи-
озных убеждений все еще 
нарушаются».

Представители органи-
зации также заявили, что 
правительство Мьянмы с 
21 июня закрыло доступ в 
интернет в провинциях Чин 
и Аракан, и подчеркнули: 
«Провинция Аракан абсо-
лютно небезопасна для мирных жителей 
региона и араканских беженцев, ожида-
ющих возвращения».

Правозащитникам не дают доступ

Представители Amnesty International 
заявили, что в Аракане 128 тысяч чело-
век были арестованы и отправлены в 
лагеря. Вместе с этим, существует обес-
покоенность касательно нужды в гума-
нитарной помощи для выживания.

Международная правозащит-
ная организация Amnesty 

International заявила: «Мьянма не 
является безопасным местом для воз-
вращения араканских мусульман».

В письменном заявлении Amnesty 
International сообщается, что в ходе 41-
ой сессии Совета ООН по правам чело-
века (UNHRC), которая продолжается 
в швейцарском городе Женеве, был 
затронут вопрос касательно гумани-
тарной ситуации в Аракане. Согласно 
заявлению, представители организации 
отметили, что араканские мусульмане 
по-прежнему сталкиваются с система-
тическим нарушением своих прав, в 
том числе прав на национальную иден-
тичность, трудоустройство, свободу 
передвижения и доступ к качественно-

мудростью. Я получил от него очень 
полезные идеи касательно решения 
проблем, с которыми мы боремся».

Касательно «Сделки века», которая 
будет обнародована президентом 
США Дональдом Трампом и предус-
матривающая решение израильско-
палестинской проблемы, Нетаньяху 
заявил: «Мы все ждем обнародования 
плана президента Трампа, мы все 
должны встретить его с открытым 
сердцем, непредвзято и изучить кон-
кретные предложения, которые будут 
сделаны».

«Сиси укрепляет израильско-египет-
ские отношения»

Президент Израиля Реувен Ривлин, 
выступая на приеме, отметил, что ас-
Сиси укрепляет израильско-египет-
ские отношения. 

Ривлин похвалил президента Египта 
ас-Сиси за его «вклад» в отношения 
между двумя странами и сказал: «Та-
кие лидеры, как бывший президент 
Египта Анвар Садат и бывший премь-
ер-министр Израиля Менахем Бегин, 
могут принять смелые решения и 
менять ход истории. Это роль такого 
рода лидеров».

Обращаясь к послу Египта Азми, Рив-
лин подчеркнул роль, которую Египет 
играет между Израилем и ХАМАСом. 
«Египет по-прежнему является ли-
дером арабского мира и выполняет 
свою ответственность. Действия 
вашей страны в Газе подтверждают 
это», - заявил он.
Египет был первой арабской страной, 
которая признала Израиль в рамках 
кэмп-дэвидского соглашения в 1979 
году.ИСТОЧНИК: AA

Премьер-министр Израиля Нета-
ньяху, выражая похвалу прези-

денту Египта Абдель Фаттаху ас-Сиси, 
заявил: «Я был впечатлен не только 
его лидерскими качествами, но и его 
мудростью». 

Премьер-министр Биньямин Нета-
ньяху посетил резиденцию посла 
Египта в Израиле Халеда Азми по 
случаю Дня независимости Египта 
и в ходе своего выступления заявил: 
«Наша страна вместе с другими мно-
гими странами борется с насилием, 
экстремизмом и терроризмом. Я хочу 
поблагодарить моего друга и коллегу 
президента ас-Сиси за его решитель-
ную борьбу против этой волны экс-
тремизма и терроризма».

Отметив, что Египет под руководст-
вом президента ас-Сиси стабилен в 
поддержании мира с Израилем, Нета-
ньяху сказал:

«В ходе моих встреч с президентом 
ас-Сиси я был впечатлен не только 
его лидерскими качествами, но и его 

Нетаньяху похвалил ас-Сиси
«Я хочу поблагодарить моего 
друга и коллегу президента 
ас-Сиси за его решительную 
борьбу против волны 
экстремизма и терроризма», 
- заявил премьер-министр 
Израиля Нетаньяху.

Отметив, что Мьянма жестко ограни-
чивает доступ, представители органи-
зации заявили, что независимым жур-
налистам и правозащитникам очень 
трудно попасть в регион.

Подчеркнув, что араканские мусульма-
не систематически подвергаются дис-
криминации и не имеют свободы пере-
движения, представители организации  
обвинили администрацию Мьянмы, 
где большинство являются буддистами, 
в том, что она «не прилагает реальных 
усилий для выполнения рекоменда-
ций» Араканской комиссии, возглавля-
емой бывшим Генеральным секретарем 
Организации Объединенных Наций 
(ООН) Кофи Аннаном. 

Представители организации сообщи-
ли, что власти Мьянмы утверждают 
о выполнении 81 из 88 рекомендаций 
Комиссии, но реалии совсем иные, и 
власти Мьянмы не добились прогресса 
в восстановлении гражданских прав 
араканских мусульман.

Зафиксированы новые нарушения

Отметив, что зафиксированы новые 
нарушения со стороны войск Мьянмы 
по отношению к араканским мусульма-
нам и другим гражданским лицам ре-
гиона, включая военные преступления, 
представители Amnesty International 
сообщили, что в новых докладах опи-
сывается институционализированный 
и систематический характер военных 
нарушений в регионе и раскрываются 
последствия безнаказанности.

Кроме того, представители заявили, 
что в этом году борьба между армией 
Мьянмы и организацией буддийской 
араканской армии, которая организо-

вывала вооруженные акции, требую-
щие автономии в данном крае, усили-
лась.

Этническая чистка араканских мусуль-
ман

В 2012 году в Аракане произошли 
столкновения между буддистами и 
мусульманами, в ходе которых были 
убиты тысячи мусульман, а также были 
подожжены сотни домов и предприя-
тий.

Армия Мьянмы и буддистские наци-
оналисты начали массовые насильст-
венные действия, сославшись на однов-
ременные нападения на пограничные 
посты в Аракане 25 августа 2017 года.

По данным Организации Объединен-
ных Наций (ООН), после 25 августа 
2017 года число тех, кто бежал от при-
теснений и преследований в Аракане и 
нашел убежище в Бангладеш, достигло 
745 тысяч. Международные правоза-
щитные организации с помощью спут-
никовых снимков доказали, что сотни 
деревень были разрушены.

В то время как Бангладеш отказался 
выполнять свои обязанности в рамках 
соглашения с Мьянмой о возвращении 
араканских беженцев в страну, прави-
тельство Мьянмы, которое жестко ог-
раничило въезд международных СМИ 
и организаций по оказанию помощи в 
Аракан, не выполнило свои обещания 
относительно возвращения араканских 
мусульман.

ООН и международные правозащит-
ные организации называют насилие в 
отношении араканских мусульман «эт-
нической чисткой» или «геноцидом».

Правозащитные 
организации 
обеспокоены 
тем, что возвра-
щение аракан-
ских мусульман 
в Мьянму без 
обеспечения без-
опасной среды 
приведет к новой 
кампании этни-
ческой чистки.

ИСТОЧНИК: AA

Международная правозащитная организация Amnesty International: 
Мьянма небезопасна для возвращения араканских мусульман
В письменном заявлении 
международной 
правозащитной организации 
Amnesty International 
говорится: «Мьянма 
небезопасна для возвращения 
араканских мусульман».
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ladı. 

İsviçre ve Türkiye arasındaki ekonomik 
ilişkilerin iki ülkeyi onurlandırdığını dile 
getiren Cassis, “Türkiye’de 600’den fazla 
İsviçre şirketi var ve buralarda 15 bin kişiye 
istihdam sağlanıyor.” diye konuştu.

Cassis, İsviçre Parlamentosu tarafın-
dan birkaç gün önce Serbest Dolaşım 
Anlaşması’nın kabul edildiğini anımsatarak, 
“Sayın Çavuşoğlu da görüşmeler esnasın-
da, aynı Serbest Dolaşım Anlaşması’nın 
Türkiye’nin gündeminde olduğunu ifade 
etti.” dedi. 

“Ziyaretin amacı Kıbrıs meselesini tekrar 
ele alınması”

Bakan Cassis, mevkidaşı Çavuşoğlu ile 
yaptığı görüşmelerde insan hakları, ifade 
özgürlüğü ve örgütlenme konularının da 
gündeme geldiğine işaret etti. 

İkili ilişkilerde birtakım pürüzlerin de ol-
duğunu söyleyen Cassis, Çavuşoğlu’na, 
İsviçre’nin özellikle insan hakları konusuna 
önem verdiğini söylediğini aktardı.

Konuşmasında göçmenler konusuna da 
değinen Cassis, “Bu konuda, Türkiye’nin ne 
kadar büyük rol oynadığını, Orta Doğu’dan 
ve Suriye’den gelen göçmenlere kapıları-
nı açtığını ve onları misafirperver şekilde 
karşıladığını çok iyi biliyoruz. Bu noktada 
İsviçre, Türkiye’ye yardım etmeye devam 
edecek.” şeklinde konuştu. 

Cassis, uluslararası platformlarda yasa dışı 
göçün çok önemli bir konu olduğunu vur-
gulayarak, “Türkiye bu konuda çok sağlam 
bir duruş sergiliyor ve 4 milyondan fazla 
mülteciyi kendi topraklarında misafir ede-
rek ne kadar büyük bir rol oynadığını biliyo-
ruz, farkındayız.” ifadelerini kullandı. 

Lefkoşa ve Atina’nın ardından Türkiye’ye 
geldiğini dile getiren Cassis, bu ziyaretlerin 
amacının Kıbrıs meselesinin tekrar ele alın-
ması olduğunun altını çizdi. Cassis, şunları 
kaydetti:

“(Ziyaretin amacı) Kıbrıs meselesini çözüm 
yönünde nasıl canlandırabiliriz, bunu farklı 
taraflarla görüşmekti. Kıbrıs meselesinde 
barış yönündeki görüşmeler için Crans 
Montana’da olduğu İsviçre’nin farklı şehirle-
rinde gerçekleşti. Şimdi bu aşamadan sonra 
bu barış sürecini tekrar canlandırabilir mi-
yiz gibi konuları mevkidaşımla görüştük.»

Cassis, İsviçre’nin Kıbrıs meselesi ya da 
Yunanistan ile görüşmeler konusunda hiz-
metlerini sunduğunu belirterek, “Çünkü 
taraflar birbirlerini tanımadıklarında ya da 
birbirleriyle konuşmadıklarında herhangi 
bir diyalog ya da sorunlara çözüm bulunma-
sı mümkün değildir.” dedi. 

İsviçreli Bakan Cassis, Doğu Akdeniz’deki 
sorunların temeldeki sorunların başka şe-
kilde ifadesi olduğuna değinerek, “İsviçre, 
temel sorunun çözümü için gereken orta-
mı hazırlamaya hazır.” şeklinde konuştu. 
Kaynak:aa

halkının haklarını 
ve paylaşımı garanti 
altına almadan son-
daj çalışmalarını ıs-
rarla sürdürdüğüne 
dikkati çeken Çavu-
şoğlu, bu uyarıların 
bir faydası olma-
yınca garantör ülke 
olarak, Türkiye’nin 
kıta sahanlığında ve 
Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’nin (KKTC) 
Türkiye Petrolleri Anonim Ortaklığına 
(TPAO) verdiği ruhsat alanlarında sondaj 
faaliyetlerine başladıklarını söyledi. 

Çavuşoğlu, «Biz aynı noktadayız. Bura-
da AB ve BM›nin Kıbrıs Türk halkının ve 
KKTC›nin yaptığı öneriler çerçevesinde bir 
komisyon, bir mekanizma aracılığıyla Kıbrıs 
Türk halkının haklarını garanti altına alması 
gerekiyor.» ifadelerini kullandı. 

Bu sürede İsviçre’nin olumlu katkısını hoş 
karşılayacaklarını belirten Çavuşoğlu, “Tür-
kiye her zaman Kıbrıs’ta kalıcı bir barıştan 
ve kalıcı bir çözümden yanadır.” diye konuş-
tu. 

“Kıbrıs’taki faaliyetlerimizi daha da artı-
rız”

Çavuşoğlu, AB ile Geri Kabul anlaşması ve 
Vize Serbestisi anlaşmalarının aynı anda 
yürülüğe girmesini istediklerini dile geti-
rerek, “AB’nin saçma sapan bu dayanışma 
anlayışıyla yanlışların arkasında durmaması 
gerekiyor.” dedi. 

Kıbrıs Türk halkının haklarının garan-
ti altına alınması gerektiğini vurgulayan 
Çavuşoğlu, “(AB’nin) Bize yönelik atacağı 
adımların herhangi bir faydası olmaz, ters 
teper. Oraya ilave adımlar da atarız. Buna 
da kimse engel olamaz.” değerlendirmesinde 
bulundu.

Çavuşoğlu, AB›nin Rum kesimini tatmin 
etmek için sırf dayanışma adına Türkiye›ye 
yönelik bir adım olursa bunun karşılığını 
vereceklerine vurgu yaparak, «Kıbrıs›taki fa-
aliyetlerimizi daha da artırız. Hiç bu konuda 
tereddüt etmeyiz. Türkiye Cumhuriyeti ve 
KKTC’nin haklarını korumak, kollamak 
için ne gerekiyorsa onu yaparız.” ifadelerini 
kullandı.

“Türkiye’nin göçmenler konusunda ne 
kadar büyük rol oynadığını biliyoruz”

İsviçre Dışişleri Bakanı Ignazio Cassis, 
“Türkiye’nin göçmenler konusunda ne ka-
dar büyük rol oynadığını, Orta Doğu’dan 
ve Suriye’den gelen göçmenlere kapılarını 
açtığını ve onları misafirperver şekilde kar-
şıladığını çok iyi biliyoruz.” dedi. 

Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu ve İsviç-
reli mevkidaşı Cassis, ortak basın toplantı-
sında, iki ülke arasındaki ilişkilerin yaklaşık 
100 yıllık köklü geçmişe sahip olduğunu 
belirterek, ilişkileri geliştirmek ve yapıcı 
yönde ilerletmek istediklerini söyledi.

Mevkidaşı Çavuşoğlu ile geçen eylül Birleş-
miş Milletler (BM) Genel Kurulu kapsamın-
da New York’ta yaptığı görüşmelerde ikili ve 
bölgesel konuları ele aldıklarını hatırlatan 
Cassis, Türkiye’nin bölgesel konuları görüş-
mek için çok önemli bir ülke olduğunu ifade 
etti. 

Konuk Bakan, İsviçre’de 130 bine yakın Türk 
diasporasının bulunduğunu ve bunların bir 
kısmının Türk, bir kısmının da Kürt kökenli 
olduğunu vurgulayarak, bu diasporanın ikili 
ilişkilerde köprü görevi üstlendiğini vurgu-

rini görüşmelerde gündeme getirdiklerini 
anlatan Çavuşoğlu, «İsviçre ile terörle müca-
delede daha yakın iş birliği içinde çalışmak 
istiyoruz. İsviçre›de, İsviçre kanunlarına 
göre bir terör listesi yok ama illegal faaliyet-
ler konusunda hassas olduğunu biliyoruz.» 
ifadelerini kullandı. 

Çavuşoğlu, geçen günlerde bir PKK›lı te-
röristin Birleşmiş Milletler (BM) binasına 
gitmesinin kendilerini çok rahatsız ettiğini 
anımsatarak, şunları kaydetti:

“Bugün aldığımız bilgiye göre bu terörist 
İsviçre havaalanlarını kullanarak İsviçre’ye 
girmemiş. Demek ki başka bir ülke üzerin-
den, AB Schengen Anlaşması’ndan fayda-
lanarak gitmiş ama sonuçta BM’ye kırmızı 
bültenle aranan bir teröristin girmesi sebebi 
ne olursa olsun gerçekten kabul edilebilir bir 
durum değildir.” 

“İsviçre çifte standart uyguluyor”

Bakan Çavuşoğlu, İsviçre’yle ilişkilere önem 
verdiklerinin altını çizerek, “İlişkilerin ge-
rilmesinin sebeplerine baktığımız zaman, 
Türkiye’nin İsviçre’ye yönelik herhangi bir 
negatif adımından dolayı gerginlik yaşama-
dığımızı söyleyebilirim.” diye konuştu. 

İki ülke arasında yaşanan gerginliğin se-
beplerinin insan hakları, gösteri özgürlüğü 
ve demokrasi gibi konularda bir standardın 
olmamasından kaynaklandığını söyleyen 
Çavuşoğlu, şöyle devam etti:

“İsviçre’de yaşananlara baktığımızda bir çifte 
standartın olduğunu net bir şekilde söyle-
mek isterim. Biz de ifade özgürlüğüne önem 
veriyoruz gerçekten. Demokrasiyle iş başına 
gelmiş hükümetleri yıkmak için Gezi olay-
ları ve 15 Temmuz hain darbe girişiminden 
sonra biz yeniden reformcu kimliğimize 
döndük ve ifade özgürlüğünün alanlarının 
genişletilmesi de bu reform kapsamı içinde-
dir. İsviçre’de ‘Öcalan’a özgürlük’ posterle-
riyle PKK’ya destek için her yerde gösteriler 
yapılıyor ve İsviçre makamları buna izin 
veriyor. Tam tersi, Öcalan’ın bir terörist ol-
duğunu söylemek isteyen Türkler ve buna 
karşı barışçıl gösteri yapmak isteyen Türkler 
engelleniyor.” 

Çavuşoğlu, gösteri ve ifade özgürlüğü ko-
nusunda son zamanlarda İsviçre›de ciddi 
bir çifte standart olduğunu vurgulayarak, 
«İlişkilerimizin biraz gerilmesine sebep olan 
odur. Onun dışında İsviçre›yle herhangi bir 
siyasi sorunumuz yoktur. İsviçre karşıtlığı-
mız da yoktur.» dedi. 

“Türkiye her zaman Kıbrıs’ta kalıcı çö-
zümden yana”

Bakan Çavuşoğlu, Kıbrıs konusundaki mü-
zakerelere İsviçre’nin her zaman ev sahipliği 
yaptığını belirterek, misafirperverlikleri için 
teşekkür etti. 

Uzun yıllardır Rum tarafını ve bu kapsamda 
AB ve BM’yi de uyarmalarına rağmen Türk 

Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğ-
lu, S-400 sistemi teslimatına ilişkin 

sürecin seyrinde devam ettiğini belirterek, 
“Herhangi bir sıkıntı yok. Süreç bundan 
sonra da sağlıklı bir şekilde devam edecek.” 
dedi. 

Çavuşoğlu, İsviçre Dışişleri Bakanı Ignazio 
Cassis ile heyetlerarası ve ikili görüşmele-
rinin ardından Dışişleri Bakanlığı Resmi 
Konutu’nda ortak basın toplantısı düzenledi.

S-400 Uzun Menzilli Bölge Hava ve Füze 
Savunma Sistemi’nin birinci grup malzeme-
lerinin Mürted Hava Meydanı’na intikaline 
ilişkin bir soruya Çavuşoğlu, şu yanıtı verdi:

“(S-400 anlaşması) Bitmiş bir anlaşma ve 
süreç seyrinde devam ediyor. Biz bu işleri 
koordine ediyoruz. Uçak izni olsun, gelecek 
personel izni olsun, bu konularla ilgili süreç-
ler de devam ediyor. Zaten Milli Savunma 
Bakanlığımız da gerekli açıklamayı yaptı. 
Herhangi bir sıkıntı yok. Süreç bundan son-
ra da sağlıklı bir şekilde devam edecek.”

“İlave adımlar da atarız, buna da kimse 
engel olamaz”

Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, Avru-
pa Birliği’nin (AB) “dayanışma” anlayışıyla 
yanlışların arkasında durmaması gerektiğini 
belirterek, “(AB’nin) Bize yönelik atacağı 
adımların herhangi bir faydası olmaz, ters 
teper. Oraya ilave adımlar da atarız. Buna da 
kimse engel olamaz.” dedi.

Çavuşoğlu, 2011›den beri ilk kez bir İsviç-
reli Dışişleri Bakanı›nın Türkiye›yi ziyaret 
ettiğini belirterek, bundan sonra karşılıklı 
ziyaretleri daha düzenli bir şekilde gerçek-
leştirmek istediklerini söyledi. 

İsviçre ile ikili ilişkileri her alanda geliştirme 
konusunda mevkidaşıyla mutabık oldukla-
rını dile getiren Çavuşoğlu, eylül ve aralık 
aylarında konsolosluktan siyasi ve ekonomik 
istişarelere kadar farklı alanlarda önemli 
toplantılar yapılacağını kaydetti. 

Çavuşoğlu, «Arzumuz her iki tarafta yatı-
rımları artırmak. Yaklaşık 5 milyar dolar 
olan ikili ticaret hacmimizi de aynı şekilde 
daha yüksek seviyelere çıkarmak.» diye ko-
nuştu. 

İkili ilişkiler

Türkiye ile İsviçre arasında 1925’te Dostluk 
Anlaşması temelinde sürdürülen köklü iliş-
kiler olduğunu hatırlatan Çavuşoğlu, siyasi 
ilişkilerde ciddi bir sorun yaşanmadığını 
ve İsviçre’nin Türkiye’nin yakın tarihinde 
önemli bir ülke olduğunu dile getirdi. 

Çavuşoğlu, Türkiye›deki İsviçreli yatırım-
cılara destek olmaya devam edeceklerini 
belirterek, Türkiye›de yaklaşık 890 civarında 
İsviçre kökenli firma olduğunu ve İsviçre›de 
de 130 bin civarın Türk›ün yaşadığına işaret 
etti. 

İsviçre›deki Türk toplumunun hassasiyetle-

Dışişleri Bakanı Çavuşoğlu:
S-400 teslimatında herhangi bir sıkıntı yok
Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, S-400 teslimatıyla ilgili, “Herhangi bir sıkıntı 
yok. Süreç bundan sonra da sağlıklı bir şekilde devam edecek.” dedi.
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в Нью-Йорке они с коллегой Мевлютом 
Чавушоглу  провели переговоры по дву-
сторонним и региональным вопросам, 
Кассис подчеркнул, что Турция является 
очень важной страной для обсуждения 
региональных проблем.

Министр Кассис сообщил, что в Швейца-
рии насчитывается около 130 тысяч ту-
рок, и некоторые из них имеют турецкое 
происхождение, а некоторые - курдское. 
Также он подчеркнул, что является мо-
стом в двусторонних отношениях между 
этими диаспорами.

Отметив, что экономические отношения 
между Швейцарией и Турцией являют-
ся честью двух стран, Кассис сказал: «В 
Турции насчитывается более чем 600 
швейцарских компаний, за счет чего пре-
доставляются рабочие места около 15 ты-
сячам человек».

Касси напомнил, что несколько дней на-
зад парламентом Швейцарии было утвер-
ждено Соглашение о свободном передви-
жении, и сказал: «В ходе переговоров г-н 
Чавушоглу также отметил, что Соглаше-
ние о свободном передвижении находится 
на повестке дня в Турции».

«Цель визита – пересмотрение кипрского 
вопроса»

Министр Кассис отметил, что во время 
переговоров со своим коллегой Чавушо-
глу также были подняты вопросы каса-
тельно прав человека, свободы выражения 
мнений и организаций.

Указав, что в двусторонних отношениях 
существуют некоторые проблемы, Кассис 
сказал, что сообщил Мевлюту Чавушоглу 
о том, что Швейцария придает особое зна-
чение правам человека.

Коснувшись во время своей речи мигра-
ционного вопроса, Кассис заявил: «Нам 
хорошо известно, насколько важную роль 
играет Турция в миграционном вопросе. 
Она открыла свои двери для мигрантов с 
Ближнего Востока и Сирии и приняла их 
гостеприимно. Швейцария будет поддер-
живать Турцию в данном контексте». 

Касси подчеркнул, что незаконная мигра-
ция является очень важным вопросом на 
международной арене, и сказал: «Турция 
имеет очень твердую позицию по данному 
вопросу. Мы знаем, насколько важную 
роль играет Турция, принимая более 4 
миллионов беженцев на своей террито-
рии».

Сообщив, что он приехал в Турцию после 
Никосии и Афин, Кассис подчеркнул, что 
целью данного визита является пересмо-
трение кипрского вопроса. Кассис также 
заявил:

«Цель моего визита состояла в том, чтобы 
обсудить с разными сторонами пути ре-
шения кипрского вопроса. Мирные пере-
говоры по кипрскому вопросу были осу-
ществлены в разных городах Швейцарии, 
например в Кранс-Монтане. Сейчас мы 
обсудили с моим коллегой, сможем ли мы 
вновь возобновить этот мирный процесс».

Отметив, что Швейцария предлагает свою 
помощь в организации переговоров с Гре-
цией и решении кипрского вопроса, Кас-
сис продолжил: «Потому что невозможно 
найти решение проблемы или прийти к 
какому-либо диалогу, когда стороны не 
признают друг друга или не разговарива-
ют друг с другом».

Швейцарский министр Кассис подчерк-
нул, что проблемы в Восточном Среди-
земноморье являются еще одним выра-
жением основных проблем, и заявил: 
«Швейцария готова подготовить среду для 
решения основной проблемы». Источник: 
АА

ходят демонстрации в поддержку РКК с 
плакатами «Свобода для Оджалана», и 
швейцарские власти не пресекают это. На-
оборот, турки, которые хотят сказать, что 
Оджалан является террористом, или хотят 
устроить мирную демонстрацию против 
него, сталкиваются с препятствиями».

Подчеркнув, что в последнее время в 
Швейцарии существуют серьезные двой-
ные стандарты в отношении свободы 
выражения мнений и демонстраций, 
Чавушоглу заявил: «Вот что делает наши 
отношения немного напряженными. Кро-
ме этого у нас нет политических проблем 
со Швейцарией».

«Турция всегда за устойчивое решение на 
Кипре»

Министр Чавушоглу отметил, что Швей-
цария всегда принимала переговоры по 
Кипру, и поблагодарил за гостеприимство.

Акцентировав внимание на том, что, не-
смотря на многолетние предупреждения 
по отношению к греческой стороне, а 
также ЕС и ООН, права турецкого народа 
не были взяты под гарантию, а буровые 
работы настойчиво продолжаются, Чаву-
шоглу заявил, что в связи с бесполезно-
стью этих предупреждений Турция как 
страна-гарант начала буровые работы на 
континентальном шельфе Турции и на 
лицензионных участках, предоставленных 
Турецкой Республикой Северного Кипра 
(ТРСК) Турецкой нефтяной корпорации 
(TPAO). 

«Мы стоим на одном и том же месте. Здесь 
ЕС и ООН должны взять под гарантию 
права турок-киприотов с помощью ко-
миссии или механизма в рамках предло-
жений, сделанных турками-киприотами и 
ТРСК», - заявил Чавушоглу.

Отметив, что Турция будет рада позитив-
ному вкладу Швейцарии в данный про-
цесс, Чавушоглу сказал: «Турция всегда за 
устойчивый мир и устойчивое решение на 
Кипре». 

«Мы еще больше расширим нашу деятель-
ность на Кипре»

Чавушоглу заявил, что Турция хочет, 
чтобы соглашение о реадмиссии с ЕС и 
соглашение об упрощении визового режи-
ма вступили в силу в одно и то же время. 
«ЕС не должен поддерживать ошибочные 
действия, основываясь на непонятной 
концепции «солидарности», - сказал он.

Подчеркнув, что права турок-киприотов 
должны быть взяты под гарантию, Чаву-
шоглу заявил: «Шаги (ЕС), предпринимае-
мые в нашу сторону, не принесут никакой 
пользы, они дадут обратный эффект. Мы 
предпримем дополнительные шаги там. И 
никто не сможет нам препятствовать».

«Мы продолжим расширять нашу дея-
тельность на Кипре. Мы не будем коле-
баться на счет этого. Мы сделаем все ради 
защиты прав Турецкой Республики и 
ТРСК», - сказал Чавушоглу.

«Мы знаем, какую важную роль играет 
Турция в миграционном вопросе»

«Нам хорошо известно, насколько важ-
ную роль играет Турция в миграционном 
вопросе. Она открыла свои двери для 
мигрантов с Ближнего Востока и Сирии и 
приняла их гостеприимно», - сказал ми-
нистр иностранных дел Швейцарии Инья-
цио Кассис. 

Министр иностранных дел Мевлют Чаву-
шоглу и его швейцарский коллега Кассис 
на совместной пресс-конференции заяви-
ли, что отношения между двумя странами 
имеют давнюю историю продолжительно-
стью в 100 лет, и они хотят улучшить эти 
отношения и развивать их в конструктив-
ном направлении.

Напомнив, что в сентябре прошлого года 
в рамках Генеральной Ассамблеи Орга-
низации Объединенных Наций (ООН) 

Швейцарии проживает около 130 тысяч 
турок.

Сообщив, что вопросы турецкой диаспо-
ры в Швейцарии были затронуты во вре-
мя переговоров, Чавушоглу сказал: «Мы 
хотим более тесно сотрудничать со Швей-
царией в борьбе с терроризмом. Согласно 
швейцарским законам, в Швейцарии нет 
списка террористов, но мы знаем, что она 
чувствительна к незаконной деятельнос-
ти». 

Чавушоглу напомнил, что недавно терро-
рист РКК проник в здание Организации 
Объединенных Наций (ООН), что вызва-
ло у него обеспокоенность, и сказал:

«Согласно информации, которую мы по-
лучили сегодня, этот террорист не въез-
жал в Швейцарию через швейцарские 
аэропорты. Это означает, что он въехал 
через другую страну на основе шенгенско-
го соглашения ЕС. Но в конечном итоге, 
независимо от причины, является непри-
емлемым нахождение в ООН террориста, 
который разыскивается с красным бюлле-
тенем».

«Швейцария применяет двойные стандар-
ты»

Подчеркнув, что они придают большое 
значение отношениям со Швейцарией, 
министр Чавушоглу заявил: «Если посмо-
треть на причины напряженных отноше-
ний, я могу сказать, что не было никакой 
напряженности, причиной которой яв-
лялись какие-либо отрицательные шаги 
Турции в сторону Швейцарии». 

Указав, что причины напряженности в 
отношениях между двумя странами свя-
заны с отсутствием стандартов в области 
прав человека, свободы демонстраций и 
демократии, Чавушоглу продолжил:

«Исследовав ситуацию в Швейцарии, я 
хотел бы четко сказать, что в стране суще-
ствуют двойные стандарты. Мы действи-
тельно заботимся о свободе выражения. 
После событий в Гези, которые были со-
вершены для свержения правительства, 
пришедшего к власти путем демократии, 
и предательской попытки государствен-
ного переворота 15 июля, мы вернулись 
к нашей реформистской идентичности, 
и расширение сфер свободы выражения 
мнений также входит в рамки данной 
реформы. В Швейцарии повсюду про-

Отметив, что процесс поставки С-400 
продолжается, министр иностран-

ных дел Мевлют Чавушоглу заявил: «Нет 
никаких проблем. Этот процесс и в даль-
нейшем будет проходить плодотворно».

После встреч делегаций и двусторонних 
переговоров с министром иностранных 
дел Швейцарии Иньяцио Кассисом Чаву-
шоглу провел совместную пресс-конфе-
ренцию в официальном корпусе Мини-
стерства иностранных дел.

На вопрос касательно передачи первой 
группы материалов региональной систе-
мы противовоздушной и противоракет-
ной обороны дальнего радиуса действия 
С-400 в авиабазу Мюртред, Чавушоглу 
ответил следующим образом:

«Соглашение по С-400 - это закрытая 
сделка, и процесс продолжается в нор-
мальном режиме. Мы координируем 
все действия, в том числе связанные с 
разрешением на самолеты или оформле-
нием технического персонала. Все про-
цессы, связанные с данными вопросами, 
продолжаются. Наше министерство 
обороны уже сделало необходимое заяв-
ление. Нет никаких проблем. Этот про-
цесс и в дальнейшем будет проходить 
плодотворно».

«Мы предпримем дополнительные шаги, и 
никто не сможет нам препятствовать»

Подчеркнув, что Европейский Союз (ЕС) 
не должен поддерживать ошибочные 
действия, основываясь на концепции 
«солидарности», министр иностранных 
дел Мевлют Чавушоглу заявил: «Шаги 
(ЕС), предпринимаемые в нашу сторону, 
не принесут никакой пользы, они дадут 
обратный эффект. Мы предпримем допол-
нительные шаги там. И никто не сможет 
нам препятствовать».

Чавушоглу отметил, что впервые с 2011 
года министр иностранных дел Швейца-
рии совершил визит в Турцию, и выразил 
желание об осуществлении взаимных ви-
зитов на регулярной основе.

Кроме того, Чавушоглу выразил согласие 
со своим коллегой в развитии двусторон-
них отношений со Швейцарией во всех 
областях и сообщил, что в сентябре и де-
кабре будут проведены важные встречи 
в различных сферах от консульства до 
политических и экономических консуль-
таций.

«Наше желание - увеличить инвестиции 
у обеих сторон, а также увеличить объем 
двусторонней торговли, который на дан-
ный момент составляет примерно 5 мил-
лиардов долларов», - сказал Чавушоглу.

Двусторонние отношения

Напомнив, что между Турцией и Швей-
царией крепкие отношения развиваются 
на основе дружественного соглашения 
1925 года, Чавушоглу отметил, что по сей 
момент между странами не возникало 
никаких серьезных вопросов в политиче-
ских отношениях, и Швейцария является 
важной страной в ближайшей истории 
Турции.

Чавушоглу заявил, что оказание поддер-
жки швейцарским инвесторам в Турции 
будет продолжаться, а также сообщил, что 
в Турции ведут деятельность около 890 
швейцарских компаний, в то время как в 

Министр иностранных дел 
Чавушоглу: Нет никаких проблем 
с доставкой С-400
«Нет никаких проблем. Этот процесс и в дальнейшем будет 
проходить плодотворно», - заявил министр иностранных дел 
Мевлют Чавушоглу касательно поставки С-400.
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ко страны-члены Совета впервые пред-
приняли такой шаг против Китая.

Кроме того, следует отметить, что ни 
одна из подписавших письмо стран не 
сделала заявление и не поделилась с 
прессой, а также письмо не было переве-
дено в резолюцию.

Дипломатические источники отмечают, 
что западные страны воздерживаются 
от выдвижения письма на «голосование 
в Совете в качестве проекта резолюции» 
из-за возможных торговых проблем с 
Китаем.

Ответ Китая

Между тем, постоянный представитель 
Китая при ООН в Женеве посол Сюй 
Чен отреагировал на письмо, написанное 
22 странами.

Сегодня на заседании Совета предста-
витель Сюй Чен в своем выступлении 

в ответ на письмо назвал эти 22 страны 
«небольшой группой из западных стран» 
и заявил, что письмо написано в «поли-
тических целях».

«Мы категорически отвергаем эти обви-
нения», - заявил Сюй Чен.

Турция не является членом Совета

41-я сессия Совета ООН по правам чело-
века, членом которого Турция не являет-
ся, завершится завтра.

С другой стороны, Соединенные Шта-
ты решили выйти из состава Совета в 
прошлом году, заявив, что у Совета есть 
«хронические предубеждения в отноше-
нии Израиля».

Китай утверждает, что так называемые в 
международном обществе «концентра-
ционные лагеря» на самом деле являются 
«центрами профессиональной подго-
товки» и направлены на «освобождение 
людей от экстремистских идей и возвра-
щение в общество».

В то время как ООН и другие между-
народные организации повторили свои 
призывы к предоставлению доступа в 
лагеря для обзора, Китай пока разрешил 
только нескольким иностранным дипло-
матам и представителям прессы иссле-
довать несколько лагерей. Власти Китая 
отклоняют просьбу должностных лиц 
ООН о проведении свободного расследо-
вания в регионе для прямого получения 
информации. ИСТОЧНИК: AA

22 страны, которые являются члена-
ми Совета ООН по правам человека, 

направили письмо с осуждением от-
ношения Китая в сторону «уйгурских 
турок» и других меньшинств и призы-
вом о прекращении массовых арестов 
в Синьцзян-Уйгурском автономном 
районе.

На последней неделе 41-й сессии Совета 
по правам человека, которая продол-
жается в Женевском офисе ООН, не-
которые западные страны подготовили 
письмо, протестующее против китайской 
политики в Восточном Туркестане.

Письмо от 8 июля, подписанное предста-
вителями 22 стран, включая Австралию, 
Новую Зеландию, Канаду, Японию, Вели-
кобританию, Францию, Германию, Шве-
цию, Латвию, Литву, Эстонию, Данию, 
Норвегию, Северную Ирландию, Нидер-
ланды, Исландию, Люксембург, Испанию, 
Австрию, Ирландию, Бельгию и Швей-
царию, было направлено 
председателю Совета по 
правам человека Коли 
Секу и Верховному ко-
миссару ООН по правам 
человека Мишелю Баче-
лету.

В письме содержится 
призыв к прекращению 
«массовых произвольных 
арестов» в Синьцзян-
Уйгурском автономном 
районе и предоставле-
нию полного доступа в регион экспер-
там ООН по правам человека, включая 
Бачелета.

В письме указывается, что существует 
обеспокоенность по поводу повсемест-
ных арестов, широкого контроля, наблю-
дения и других ограничений в огромных 
концентрационных лагерях, нацеленных 
на уйгурских турок и другие мусульман-
ские меньшинства в Синьцзян-Уйгур-
ском регионе.

«Мы настоятельно призываем Китай 
соблюдать свои национальные законы, 
выполнять свои международные обя-
зательства и уважать права человека и 
основные свободы, включая свободу 
религии и убеждений на всей террито-
рии Синьцзяна и в целом Китая. Мы 
также призываем Китай воздержаться 
от произвольного задержания и ограни-
чения прав на свободное передвижение 
в Синьцзяне уйгурских турок и других 
мусульманских меньшинств», - говорит-
ся в письме.

Письмо не является обязательным

Кроме того, 22 страны призвали Совет 
ООН по правам человека зарегистри-
ровать письмо на 41-й сессии Совета в 
качестве «документа» и опубликовать 
на веб-сайте Верховного комиссариата 
ООН по правам человека. 

С другой стороны, письмо, в большинст-
ве подписанное европейскими членами 
Совета, не является обязательным. Одна-

Ayrıca, imzası olan hiçbir ülkenin Konsey’de 
mektubun sözcülüğünü yapmaktan kaçın-
ması, basınla paylaşmaması ve mektubun 
karar tasarısına dönüştürülmemesi dikkat 
çekiyor.

Diplomatik kaynaklar, batılı ülkelerin Çin 
ile aralarındaki ticari kaygılarından dolayı 
mektubu özellikle “karar tasarısına çevirip 
konseyin oylarına sunmaktan imtina ettiği” 
görüşünü dile getiriyor.

Çin’den yanıt

Bu arada, Çin’in BM Cenevre Ofisi Nezdin-
deki Daimi Temsilcisi Büyükelçi Şü Çın, 22 
ülkenin yazdığı mektuba tepki gösterdi.

Büyükelçi Sü, bugün konseyde mektuba yö-
nelik cevap hakkını kullandığı konuşmasın-
da, 22 ülkeyi “Batılı ülkelerden oluşan küçük 
bir grup” olarak nitelendirdi ve mektubun 
“siyasi motivasyonla” yazıldığını öne sürdü.

Sü, “Bu suçlamaları kategorik olarak redde-
diyoruz.” dedi.

Türkiye Konsey’e üye değil

Türkiye’nin üye olmadığı 47 üyeli BM İnsan 
Hakları Konseyi’nin 41. Oturumu yarın 
sona erecek.

ABD ise “İsrail’e karşı kronik bir önyargısı 
oldu” iddiasıyla Konsey’den geçen yıl çekil-
me kararı almıştı.

Çin, uluslararası kamuoyunda «toplama 
kampları» şeklinde adlandırılan yerlerin 
«mesleki eğitim merkezi» olduğunu ve bu-
ralarda tuttuğu kişileri «aşırıcı fikirlerden 
arındırarak topluma kazandırmayı» hedefle-
diğini iddia ediyor.

BM ve diğer uluslararası örgütler, kampların 
incelemeye açılması çağrılarını yinelerken, 
Çin şu ana kadar kendi belirlediği birkaç 
kampın az sayıda yabancı diplomat ve basın 
mensubu tarafından kısmen görülmesine 
izin verdi. Çin makamları, BM yetkililerinin 
doğrudan bilgi almak amacıyla bölgede ser-
bestçe inceleme yapma talebini geri çeviri-
yor. KAYNAK:AA

Birleşmiş Milletler (BM) İnsan Hakları 
Konseyi’ne üye 22 ülke, Çin’in, Sincan 

Uygur Bölgesi’ndeki Uygur Türkleri ve diğer 
azınlıklara yönelik muamelesini eleştiren 
ve kitlesel gözaltıların durdurulması çağrı-
sında bulunan bir mektup imzaladı.

BM Cenevre Ofisi’nde devam eden İnsan 
Hakları Konseyi’nin 41. oturumunun son 
haftasında bazı Batılı ülkeler, Çin’in Doğu 
Türkistan politikalarını protesto eden bir 
mektup kaleme aldı.

Avustralya, Yeni Zelanda, Kanada, Japonya, 
İngiltere, Fransa, Almanya, İsveç, Letonya, 
Litvanya, Estonya, Danimarka, Norveç, 
Kuzey İrlanda, Hollanda, İzlanda, Lüksem-
burg, İspanya, Avusturya, İrlanda, Belçika 
ve İsviçre’nin de bulunduğu toplam 22 ülke 
büyükelçisi tarafından imzalanan 8 Temmuz 
tarihli mektup, BM İnsan Hakları Konseyi 
Başkanı Coly Seck ve BM İnsan Hakları 
Yüksek Komiseri Michelle Bachelet’e hitaben 
yazıldı.

Mektupta, Çin’den, Sincan Uygur Bölge-
si’ndeki “kitlesel keyfi tutuklamalara” son 
vermesi ve Bachelet de dahil BM İnsan Hak-
ları uzmanlarının bölgeye tam erişimine izin 
verilmesi çağrısında bulunuldu.

Sincan Uygur Bölgesi’nde özellikle Uygur 
Türkleri ve diğer Müslüman azınlıkları hedef 
alan devasa toplama kamplarındaki geniş çaplı 
gözaltılar, yaygın izleme, gözetleme ve diğer 
kısıtlamalardan endişe duyulduğu dile getiri-
len mektupta şu ifadelere yer verildi:

“Çin’i, kendi ulusal yasalarına uymaya, ulus-
lararası yükümlülüklerini yerine getirmeye, 
Sincan ve Çin genelinde din ve inanç özgür-
lükleri de dahil olmak üzere insan haklarına 
ve temel özgürlüklere saygı göstermeye çağı-
rıyoruz. Çin’i, ayrıca, Sincan’da, Uygur Türk-
leri ve diğer Müslüman topluluklara men-
sup azınlıkları keyfi gözaltılardan, serbest 
dolaşım haklarını kısıtlamaktan kaçınmaya 
davet ediyoruz.”

Mektubun bağlayıcılığı yok

22 ülke ayrıca, BM İnsan Hakları Konseyi’ne 
çağrıda bulunarak mektubun 
Konseyin 41. oturumuna “bir 
belge” olarak kayıtlara geçi-
rilmesi ve BM İnsan Hakları 
Yüksek Komiserliği’nin web 
sitesinde yayımlanması çağ-
rısını yaptı.

Öte yandan, çoğunluğunu 
Konseyin Avrupalı üyelerin 
imzaladığı mektubun bağla-
yıcılığı bulunmuyor. Bununla 
beraber, Konsey üyesi ülkeler 
ilk defa Çin›e karşı böylesine 
bir hamlede bulundu.

BM İnsan Hakları Konseyi’ne üye 22 
ülkeden Çin’e ‘Uygur Türkleri’ tepkisi

22 страны, которые являются 
членами Совета ООН по правам 
человека, отреагировали на 
ситуацию касательно «уйгурских 
турок» в Китае
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Arevalo’nun gözaltında işkence sonucu 
öldüğü ortaya çıkmıştı.

Çıkarıldığı mahkeme sonrasında gön-
derildiği hastanede hayatını kaybeden 
emekli askere yapılan otopside çok sayı-
da işkence izine rastlanmıştı. Hükümete 
yakın medya organlarında da paylaşı-
lan ve gördüğü kötü muameleyi açıkça 
ortaya koyan rapora göre, Arevalo’nun 
mide, bağırsaklar ve boyun bölgesinde iç 
kanama, birçok kaburgasında kırık tespit 
edildiği belirtilmişti.

Venezuela’daki gelişmeler

Uzun süredir ağır bir ekonomik ve sos-
yal kriz yaşayan Venezuela’da, muha-
lefetin kontrolündeki Ulusal Meclis’in 
Başkanı JuanGuaido, 23 Ocak’ta kendini 
“geçici devlet başkanı” ilan etmiş, başta 

ственного переворота в отношении 
Мадуро в Венесуэле, умер в результа-
те пыток в заключении.

Также в заявлении отмечается, что 
трагическая смерть Акосты является 
неприемлемой. «США полны реши-
мости положить конец бесчеловеч-

В заявлении Министерства финан-
сов США говорится, что Управ-

ление по контролю за иностранными 
активами ввело санкции в отношении 
Управления военной контрразведки 
страны после того, как отставной 
солдат Рафаэль Акоста Аревало, ко-
торый обвинялся в попытке государ-

BD Hazine Bakanlığından yapılan 
açıklamada, Yabancı Varlıkları 

Kontrol Ofisi, Venezuela’da Maduro 
yönetimine karşı darbe girişimiyle 
suçlanan emekli asker Rafael Acosta 
Arevalo’nun gözaltında işkence sonucu 
hayatını kaybetmesinin ardından bu ül-
kenin Askeri İstihbarat Direktörlüğüne 
de yaptırımlar getirdi. 

Acosta’nın trajik ölümünün kabul edi-
lemez olduğu belirtilen açıklamada, 
‘’ABD’nin Maduro rejiminin muhalifleri 
bastırmak amacıyla uyguladığı insanlık 
dışı muamelelere son vermede kararlı 
olduğu’’ belirtildi.

Maduro hükümetine karşı darbe gi-
rişiminde bulunmaktan tutuklanan 
Deniz Kuvvetlerinden emekli asker 
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ABD’den Venezuela’ya yeni bir 
yaptırım daha
ABD, Venezuela’nın Askeri İstihbarat Direktörlüğüne yaptırım 
uygulanması kararı aldı.

ABD olmak üzere birçok Latin Amerika 
ve Batı ülkesinin desteğini almıştı.

Guaido ile partisinin ev hapsindeki eski 
lideri Leopoldo Lopez, 30 Nisan’da bir 
grup askerle Maduro hükümetini devir-
mek üzere halkı sokağa çağırmıştı.

Muhalifler, bu çağrı üzerine birçok kent-
te sokağa çıkmış, protestolar daha sonra 
belirli bölgelerde şiddet eylemlerine dö-
nüşmüştü.

Maduro taraftarlarının da sokağa çıka-
rak Devlet Başkanlığı Sarayı Miraflores 
etrafında toplandığı günün sonunda 
Lopez, önce Şili ardından da İspanya Bü-
yükelçiliğine sığınmıştı.

Olayların ardından başlatılan soruştur-
malar sonucu bazı muhalif milletvekiller 
tutuklanırken, bazıları da Avrupa ve 
bölge ülkelerinin büyükelçiliklerine kaç-
mıştı. KAYNAK:AA

ному обращению режима Мадуро, 
которое нацелено на подавление оп-
позиции», - говорится в заявлении.

Отставной солдат военно-морского 
флота Аревало, который был аре-
стован за попытку государственного 
переворота против правительства 
Мадуро, умер в результате пыток в 
заключении.

В результате вскрытия умершего 
солдата, который был доставлен в 
больницу, было выявлено множество 
следов пыток. В отчете, который был 
распространен органами СМИ, близ-
кими к правительству, четко излага-
ется жестокое обращение. Согласно 
данному отчету, у Аревало было об-
наружено внутреннее кровотечение в 
желудке, кишечнике и области шеи, а 
также множество переломов ребер.

События в Венесуэле

В Венесуэле, которая долгое время 
находилась в тяжелом экономиче-
ском и социальном кризисе, предсе-
датель находящейся под контролем 

оппозиции Национальной ассамблеи 
Хуан Гуайдо 23 января объявил себя 
«временным президентом» и получил 
поддержку многих стран Латинской 
Америки и Запада, особенно США.

30 апреля Гуайдо и бывший лидер его 
партии Леопольдо Лопес, находящий-
ся под домашним арестом, призвали 
народ выходить на улицу вместе с 
группой солдат для свержения прави-
тельства Мадуро.

После данного призыва во многих 
городах оппозиционеры вышли на 
улицу, и впоследствии протесты в 
некоторых регионах перешли в на-
сильственные действия.

В конце дня, когда сторонники 
Мадуро собрались вокруг президент-
ского дворца Мирафлорес, Лопес 
укрылся в чилийском, а затем в ис-
панском посольстве.

В результате расследований, начатых 
после данных событий, некоторые 
оппозиционные депутаты были аре-
стованы, а некоторые укрылись в по-
сольствах европейских стран и стран 
региона. ИСТОЧНИК: AA

Очередная санкция США против Венесуэлы
США приняли решение ввести санкции в отношении 
Управления военной контрразведки Венесуэлы.
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Bunun dışında Kırgızistan’ın içerisinde 
Rusya, Belarus, Kazakistan, Ermenistan’ın 
bulunduğu Gümrük Birliğine girmesi, 180 
miyonluk tüketici pazarına vergiden tama-
men muaf  bir şekilde ihracat yapabilme 
olanağı sağlıyor. Ayrıca Dünya Ticaret Orga-
nizasyonu üyesi olması hasebiyle de Çin’e en 
düşük vergiyle ürün ihracatında bulunmayı 
mümkün kılınmıştır.

Tarım, imalat, enerji, turizm ve madencilik 
başta olmak üzere pek çok yatırıma uygun 
ortam barındıran Kırgızistan’ın halkı ve 
sahip olduğu gelenek-görenekleri de dostlu-
ğun, misafirperverliğin hakkını vermektedir.

– İngiliz Milletler Topluluğu (Commonwe-
alth Of Nation), Arap Ligi, Fransızca Konu-
şan Milletler (Francophonie), Farsça Konu-
şan Milletler Topluluğu (İran, Afganistan ve 
Tacikistan) ve daha birçok, soy ve kültüre 
dayalı milletler topluluğu var. Türk soylu 
ülkeler birliğinin geldiği noktayı yeterli bu-
luyor musunuz? Yukarı da verdiğimiz diğer 
örneklerle karşılaştırıldığında nasıl bir fark 
görüyorsunuz?

– Türk dilinde konuşan Cumhuriyetler ba-
ğımsızlık kazandıktan sonra onları bir araya 
getirmek yönünde bir TÜRKSOY, Türk 
Konseyi (Keneşi),  TÜRKPA gibi kurum-
lar oluşturulmuştur. Bu açıdan Türk soylu 
ülkeler birliğinin geldiği noktayı yeterli bu-
luyorum ve Türk birliği için bu kurumların 
yeterli olduğunu düşünüyorum. Önemli 
olan birliğimizdir. Bu kuruluşlar yeterince 
çalışırsa, Türk Dünyasına daha çok fayda 
sağlanmış olunacaktır.

– Rahmetli Alparslan Türkeş’in önderli-
ğinde, Türk dünyasında kurulan ilk sivil 
toplum kuruluşu olan TÜDEV (Türk Devlet 
ve Toplulukları Dostluk, Kardeşlik ve İşbir-
liği Vakfı) 25 yıldır Türk kökenli halkların 
birliği için çalışmaktadır. TÜDEV hakkında 
ne düşünüyorsunuz? Ülkenizde benzer sivil 
örgütlenmeler var mı?

– Ben sadece 2 aydır buradayım. Rahmetli 
Alparslan Türkeş ve TÜDEV’in faaliyetleri 
hakkında bilgi sahibi oldum.  Bugünlerde 
oğlu, TÜDEV’in Başkanı Sayın Yıldırım 
Tuğrul Türkeş’le görüştük. En önemli iki 
prensibi TÜDEV’in ilişki kurduğu ülkelerin 
iç işlerine karışmamayı, siyaset yapmadan 
Türk dünyasını birleştirmeye çalışmayı ken-
disine en önemli iki prensip olarak seçmesi-
ni doğru ve sevindirici buldum.

KAYNAK: TÜDEV/ Mehpara SULTANOVA

mekân Oş’un başkent ilan edilmesi iyi bir 
inisiyatiftir. Oş şehri, Kırgızistan ve tüm 
Türk dünyasını etkilemektedir. Söz konusu 
etkinlik sayesinde yabancı gazeteciler, poli-
tikacılar, din adamları, esnaf, bilim adamları 
Oş hakkında daha çok şey öğrendiler.

-Kırgız Cumhuriyeti’nin bağımsızlığını ta-
nıyan ilk ülke Türkiye’dir. iki ülke arasında 
29 Ocak 1992 tarihinde diplomatik ilişkiler 
tesis edilmiştir. 1992 yılı içerisinde karşılıklı 
olarak Bişkek ve Ankara’da Büyükelçilikler 
açılmıştır. Bu süreçte kültürel, ekonomik ve 
siyasi alanlarda iki ülke ilişkilerini nasıl de-
ğerlendiriyorsunuz?

– Türkiye ile Kırgızistan arasındaki 2011 
yılında stratejik ortaklık seviyesindeki iliş-
kiler başta siyasi, ekonomik/ticari, askeri, 
kültür, eğitim, sağlık, ulaştırma alanlarında 
olmak üzere çok boyutlu sürdürülmekte-
dir. İki ülke Cumhurbaşkanları tarafından 
1997 yılında imzalanan “Ebedi Dostluk ve 
İşbirliği Anlaşması”, 1999 yılında yayım-
lanan “Türkiye ve Kırgızistan: Birlikte 21. 
Yüzyıla” bildirisi ve 2011 yılında imzalanan 
Yüksek Düzeyli Stratejik İşbirliği Konseyi 
(YDSK) Kurulmasına İlişkin Ortak Açıkla-
ma, bugünkü stratejik ortaklığımızın temel 
göstergeleridir. Cumhurbaşkanlarımız 2018 
yılında ikisi resmi olmak üzere toplamda 
dört kez bir araya gelmişlerdir. Cumhurbaş-
kanımız Sayın Sooronbay Ceenbekov, 9-11 
Nisan 2018 tarihlerinde Türkiye’ye resmi bir 
ziyaret gerçekleştirmiş, ardından Cumhur-
başkanı Sayın Recep Tayyip Erdoğan yemin 
törenine iştirak etmek üzere 9 Temmuz 2018 
tarihinde Türkiye’yi ziyaret etmiştir. Türkiye 
Cumhurbaşkanı ikili resmi ziyaret gerçek-
leştirmek, YDSK 4. Oturumu’na eş başkan-
lık etmek, 3. Dünya Göçebe Oyunları’nın 
açılışına katılmak ve Türk Konseyi 6. 
Zirvesi’ne iştirak etmek amacıyla 1-3 Eylül 
2018 tarihlerinde Kırgızistan’ı ziyaret etmiş-
tir. Türkiye ile aynı zamanda ticaret ortağı-
yız. Cumhurbaşkanlarımız arasında gerçek-
leştirilen görüşmelerde iki ülke arasındaki 
ticari hacmin 1 milyar Amerikan dolarına 
çıkarılacağı kararlaştırılmıştır. Bunun gibi 
bir çok gelişmeler, TİKA’nın Kırgızistan’da 
çok aktif bir şekilde faaliyetlerde bulunuyor 
olması, bu alanlarda da ilişkilerimizin gayet 
yolunda olduğunu göstermektedir.

Yatırımcılara da gayet uygun ortamlar ha-
zırladık. Örneğin vergi oranının iç ve dış 
yatırımcılara aynı oranda olması, katma 
değer vergisi (KDV) oranının %12, gelir ve 
kâr vergi oranının %10 olması, iş kurmak 
için kayıt işlerinin sadece 3 gün alması, ve 
1 kWh elektriğin sadece yaklaşık 0,03$ ol-
ması ve üretim yapacak makinelerin yatırım 
amacıyla ülkemize sokulmasında vergiden 
tamamen muaf olunması bunun göstergele-
rindendir.

kuruldu. Bildiğiniz gibi,  biz bir parlamenter 
yönetime sahibiz. Bağımsızlığın ilk yılların-
da eski Sovyet Cumhuriyetleri arasında ilk 
defa biz ‘Som’ ulusal para birimimizi bastık. 
Ekonomide özel sektöre geçiş yaptık. Ba-
ğımsız Devletler Birliği ükeleri arasında ilk 
olarak Dünya Ticaret Örgütü’ne girdik.

Ayrıca eğitimde de reformlar yaptık. En iyi 
üniversitelerden biri olan Kırgız-Türk Ma-
nas Üniversitesi’ni kurduk. Ayrıca Orta As-
ya’daki Amerikan Üniversitesi Bişkek’te yer 
almaktadır. Şu anda Kırgızistan’da altı mil-
yondan fazla insan yaşıyor. Dağlık bölgeler-
deki yaşam oldukça karmaşık olduğundan, 
nüfusun çoğu Talas, Narın, Çuy ve Issık-Kul 
havzası vadilerinde yoğunlaşmıştır. Ülkenin 
nüfusu çok ulusludur, ancak çoğu zaman 
farklı ulusların temsilcileri karışık yaşa-
maktadır. Örneğin, %14,3’ünü oluşturan 
Özbekler, ülkenin güney-batısında %7,8 ile 
temsil edilen Ruslar, çoğunlukla kuzeyde, 
az sayıda Alman Talas ve Kant bölgelerinde, 
Çinli Müslümanlardan oluşan Dunganlar ve 
Kazaklar-Çuy Vadisi’nde, Uygurlar Bişkek, 
Oş ve Celal-Abad’da yaşamaktadır. Elbette, 
etnik çoğunluğu oluşturan Kırgızlar, ülke 
genelinde yaşıyor ve kırsal alanların çoğun-
da hâkimdirler.

– Bildiğimiz gibi, Manas Üniversitesi, TİKA 
ve Yunus Emre Enstitüsü ata topraklarımız-
da çok önemli hizmetlere vesile olmakta, 
güzel işler yapmaktadır. Bu açıdan bakarsak, 
Kırgızistan’ın Türkiye ve Türk dilli topluluk-
lar arasındaki ilişkileri ve etkileşimleri ile 
ilgili görüşlerinizi nasıl ifade edebilirsiniz?

– Öncelikle komşularımızdan başlayalım. 
Komşu Kazakistan ve Özbekistan ile ilişkile-
rimiz çok güzeldir, Türk dünyasını oluşturan 
Türkmenistan, Azerbaycan, Türkiye ile de 
iyi düzeyde ilişkilerimiz var ve giderek geliş-
mektedir. Sovyetler Birliği yıkıldıktan sonra 
Türk dünyasını bir araya getirmek, kültür-
lerini tanıtmak amaçlı kurulan kurumlar 
olan Uluslararası Türk Kültür Teşkilatı – 
TÜRKSOY, Türk Keneşi ile de sıkı işbirliği 
yapıyoruz. Kurumun yıllık toplantısı bu 
yılın Ekim ayında Azerbaycan’ın başkenti 
Bakü’de yapılacak. Geçen yılı 3. Dünya Gö-
çebe Oyunları, Kırgızistan’da Isık Gölü’nün 
kenarındaki Çolpon-Ata şehrinde düzen-
lenen Dünya Göçebe Oyunları görkemli 
bir törenle yapıldı. İki yıldır hazırlığı süren 
oyunlar, göçebe Türk kavimlerinin hayatı-
na ışık tutuyor. Göçebe Oyunları’na, başta 
Türkiye olmak üzere, Kırgızistan, Kazakis-
tan, Özbekistan, Tacikistan, Türkmenistan, 
Azerbaycan, Afganistan, Altay, Moğolistan, 
Kore, Çin ve Rusya’dan 19 grup katıldı. Söz 
konusu etkinlik ortak kültürümüze büyük 
katkı yaptı. Bildiğiniz gibi, bu yıl Göçebe 
Oyunları Türkiye’de gerçekleşecek.

– 2019 Türk Dünyası Kültür Başkenti seçilen 
Kırgızistan’ın Oş şehrinde yapılan faaliyet-
lerle ilgili görüşlerinizi nasıl ifade edebilirsi-
niz? Bu proje ile Kırgızistan TÜRK Dünya-
sına ne gibi katkı sağlamaktadır?

– 2019 Türk Dünyası Kültür Başkenti seçilen 
Kırgızistan’ın Oş şehrinde açılış merasimi 
gerçekleştirilmiştir. Şu anda Oş’ta çok sayda 
etkinlikler düzenlenmektedir. Bu da bizim 
Türk dünyasına katkımızdır. Biliyorsunuz, 
geçen yıl TÜRKSOY’un inisiatifiyle dünyada 
en büyük yazarlardan olan “Cengiz Aytma-
tov” yılı gerçekleştirildi. Elbette bununla da 
biz, Türk dünyasına bir katkıda bulunmuş 
olduk. 3000 yıllık tarihi olan, antik tarihi 

Kırgız Cumhuriyeti Ankara Büyü-
kelçisi Sayın Kubanychbek 

Omuraliev’le, Kırgızistan’ın bağımsızlığını 
kazanmasından sonraki durumu, ülkede 
meydana çıkan son gelişmeler, Türk soylu 
ülkeler birliğinin geldiği noktayı, Türk 
dünyasına dair söyleşi gerçekleştirdik.

–  Türkistan, SSCB döneminde Orta Asya 
gibi tanımlanan bölgede dört Türk dilli 
devlet- Kazakistan, Kırgızistan, Özbekistan, 
Türkmenistan yer almaktadır. Belli ki, Sov-
yetler zamanında tüm vasıtalarla Türkleşme 
engelleniyor, tüm hızıyla Sovyetleştirme 
(Ruslaştırma) politikası uygulanıyordu. Tabi 
ki, bunlar kendi tarihini, kimliğini unuttu-
rulması olarak vücut bulmaktaydı. Sovyetler 
Birliğinin çözülmesinin ardından geçen 27 
yılda Kırgızistan’ın zamanla iç politikasında 
öze dönüş, kimliğini bulma ve yeniden inşa 
noktasında ne tür faaliyetler gerçekleştirildi?

–  SSCB’de yaşamanın olumlu ve olumsuz 
etkileri olmuştur. Örneğin Sovyetler döne-
minde Kırgızistan’ın başkenti Bişkek’te Kır-
gızlar dahil çok sayıda Rusça konuşan halk-
lar yaşadığından yalnızca bir okulda Kırgız 
dili eğitim verilmiştir. Diğer okullarda 
eğitim Rusça olmuştur. Sovyet zamanında 
bu gibi faktörlerin mevcudiyetinin sonraki 
aşamalardaki olumsuz etkileri olduğu gibi 
diğer olumlu etkilerinden de bahsetmek 
mümkündür.

Olumlu yönlerine gelince, Sovyet zamanın-
da bilim, eğitim çok gelişmişti ve biz Rus 
dili aracılığında dünyadaki diğer bilimsel 
araştırmalardan haberdar olabiliyorduk. 
Ayrıca bilim ve eğitim alanında, dünya ölçe-
ğinde Kırgızistan da dâhil SSCB ön sıralarda 
duruyordu. Örneğin ilgili dönemde okuma 
yazma bilenlerin oranı % 98 oranında idi. 
Geçen 27 yıl içinde elbette ki, iyi yönde çok 
şey değişti. Örneğin, din sınırı kaldırıldı. 
Kırgızistan’da yerli halk dahil çok sayıda 
insan, Kırgız dilini öğreniyor. Çünkü Kırgız 
dili devlet dilidir. Kırgız halkı dünyadaki en 
eski halklardan biridir. Bunun dışında bizim 
devletçilik tarihimizin kökleri de kadim za-
manlara dayanmaktadır. Bugünlerde Cum-
hurbaşkanımız Çin’de ziyarette bulundu-
ğunda bizim halkın 3 bin yıldan fazla tarihi 
olduğu belgelerle onaylanmıştır.

Bu tarihin 3000 yıllık geçmişi bulunmakta-
dır. Biz dünyaya, özellikle de Türk dünyasına 
önemli katkılarda bulunduk ve bulunmak-
tayız. Buna örnek olarak en meşhur “Ma-
nas Destanı” ön sırada yerini almaktadır. 
Bundan yola çıkarak Kırgız halkının asla 
kaybolmayacağını düşünüyorum. Küçük 
bir halk olmamıza rağmen, eğitimli ve ya-
ratıcı insanlarız. Diğer Türk halkları gibi 
biz de çadırdan, yörük evinden çıktık. Türk 
halkları eski çağlarda göçebe yaşam tarzı 
sürmüştür. Biz Kırgızlar çadırı “Boz üy” gibi 
ifade ediyorduk ve eminlikle diye bilirim ki, 
Türk halkları arasında en güzel ve en zengin 
çadır Kırgızlara ait olmuştur. İstanbul’da 
Türk Dünyası Kültür Merkezinde kültürel 
örneklerimiz arasında bizim çadır da yer 
almıştır ve görmek isteyenler gidip ziyarette 
bulunabilir.

– Sayın Büyükelçim, ülkenizde Türk kimliği 
doğrultusunda gerçekleştirilen faaliyetler ve 
bu doğrultuda Kırgız toplumunda yaşanan 
değişimler nelerdir?

– SSCB’nin yıkılmasının ardından diğer 15 
Cumhuriyet gibi, Kırgızistan’da da siyasi ve 
ekonomik reformlar başlatıldı, ekonomisi 

Kırgızistan Cumhuriyeti Ankara 
Büyükelçisi Kubanychbek 
Omuraliev  “Kırgız halkı 
dünyadaki en eski halklardan 
biridir”

Türk Devlet ve Toplulukları Dostluk, Kardeşlik ve İşbirliği Vakfı 
(TÜDEV) ile Kırgızistan Cumhuriyeti Ankara Büyükelçisi 
Kubanychbek Omuraliev Söyleşide Bulundu.. Bu Söyleşiyi Siz Değerli 
Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi Okurlarıyla Paylaşıyoruz.. 
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Тюркского совета. Кроме того, мы являемся 
торговым партнером Турции. В ходе пере-
говоров, проведенных между нашими пре-
зидентами, было решено увеличить объем 
торговли между двумя странами до 1 млрд. 
долларов США. Многие подобные события 
указывают на то, что TIKA ведет активную 
деятельность в Кыргызстане, и наши отно-
шения в этих областях очень хорошие. Мы 
подготовили очень подходящую среду для 
инвесторов. Например, ставка налога оди-
накова для отечественных и иностранных 
инвесторов, ставка налога на добавленную 
стоимость (НДС) составляет 12%, ставка 
налога на прибыль составляет 10%, реги-
страция для открытия бизнеса занимает 
всего 3 дня, стоимость 1 кВт/ч электроэнер-
гии составляет всего около 0,03 доллара и 
производимое оборудование полностью 
освобождено от налогов при въезде в нашу 
страну в инвестиционных целях.

НДС Подоходный 
налог

Налог на 
прибыль

1кВт/ч 
электроэнергии

%12 %10 %10 0,03$

Кроме того, вступление Кыргызстана в 
Таможенный союз, в который входят Рос-
сия, Беларусь, Казахстан и Армения, дает 
возможность беспошлинного экспорта 
на потребительский рынок в размере 180 
миллионов. Помимо того, что он является 
членом Всемирной торговой организации, 
есть возможность экспортировать товары в 
Китай с наименьшим налогом. Народ Кыр-
гызстана и его обычаи и традиции, которые 
подходят для многих инвестиций, включая 
сельское хозяйство, производство, энерге-
тику, туризм и добычу полезных ископае-
мых, создают дружественную и гостепри-
имную атмосферу.

-- Существует множество сообществ, 
основанных на происхождении и куль-
туре, таких как Британское содружество 
(Commonwealth Of Nation), Лига араб-
ских государств, Франкоязычные нации 
(Francophonie), Сообщество персоязычных 
народов (Иран, Афганистан и Таджикис-
тан) и т.п.  Считаете ли вы нынешнее поло-
жение Союза стран тюркского происхож-
дения достаточным? Какую разницу вы ви-
дите по сравнению с другими примерами, 
которые мы привели выше?

- После обретения независимости тюркоя-
зычных стран для их объединения были со-
зданы такие учреждения, как ТЮРКСОЙ, 
Тюркский Совет и ТЮРКПА. В этом отно-
шении я нахожу достаточным нынешнее 
положение Союза стран тюркского проис-
хождения и считаю, что этих институтов 
достаточно для тюркского единства. Глав-
ное – это наше единство. Если эти органи-
зации будут достаточно работать, то тюрк-
скому миру будет предоставлено больше 
преимуществ.

- Фонд дружбы, братства и сотрудничества 
тюркских государств и общин (TUDEV), 
созданный под руководством покойного 
Алпарслана Тюркеша в качестве первой 
неправительственной организации тюрк-
ского мира, в течение 25 лет работает для 
единства народов тюркского происхожде-
ния. Что вы думаете о TUDEV? Существу-
ют ли подобные гражданские организации 
в вашей стране?

 -- Я здесь всего два месяца. У меня есть 
информация о деятельности покойного 
Тюркеша и TUDEV. Мы встретились с его 
сыном, президентом TUDEV, г-ном Йылды-
рым Тугрул Тюркешом. Два самых важных 
принципа TUDEV’а - это не вмешивать-
ся во внутренние дела стран, с которыми 
они сотрудничают, и пытаться объединить 
тюркский мир, не создавая политики. Я 
считаю, что это очень правильные и прият-
ные принципы.

ИСТОЧНИК: TUDEV / Мехпара СУЛТА-
НОВА

ния с соседним Казахстаном и Узбекис-
таном очень хорошие, с Туркменистаном,  
Азербайджаном и Турцией, которые также 
входят в тюркский мир, наши отношения 
находятся на хорошем уровне и постепен-
но развиваются. После распада Советско-
го Союза мы также тесно сотрудничаем 
с ТЮРКСОЙ, Тюркским Советом, учре-
ждениями, созданными для объединения 
тюркского мира и развития нашей культу-
ры. Ежегодное собрание учреждения со-
стоится в октябре в столице Азербайджана 
Баку. В прошлом году 3-ие Всемирные игры 
кочевников прошли с великолепной цере-
монией в городе Чолпон-Ата в Кыргызста-
не на берегу озера Иссык-Куль. Игры, кото-
рые готовились два года, проливают свет на 
жизнь кочевых тюркских племен. В част-
ности на Играх кочевников участвовало 12 
групп с Турции, Кыргызстана, Казахстана, 
Узбекистана, Таджикистана, Туркмениста-
на, Азербайджанаа, Афганистана, Алтая, 
Монголии, Кореи, Китая и России. Это со-
бытие внесло большой вклад в нашу общую 
культуру. Как вы знаете, Игры кочевников 
в этом году будут проходить в Турции.

- Каково ваше мнение о мероприятиях в го-
роде Ош, который был выбран культурной 
столицей тюркского мира в 2019 году? Ка-
кой вклад вносит Кыргызстан в тюркский 
мир данным проектом?

- В городе Ош, который был выбран куль-
турной столицей тюркского мира в 2019 
году, состоялась церемония открытия. В на-
стоящее время в Оше проводится большое 
количество мероприятий. Это наш вклад в 
тюркский мир. Как вы знаете, в прошлом 
году по инициативе ТЮРКСОЙ был прове-
ден год  величайшего писателя в мире Чын-
гыза Айтматова. Конечно, и с этим проек-
том мы внесли свой вклад в тюркский мир. 
Хорошая инициатива - объявление столи-
цей тюркского мира города Ош, который 
является древним историческим местом с 
3000-летней историей. Город Ош влияет на 
Кыргызстан и на весь тюркский мир. Благо-
даря этому событию иностранные журна-
листы, политики, духовенство, торговцы и 
ученые узнали больше об Оше.

- Турция является первой страной, при-
знавшей независимость Кыргызской Ре-
спублики. Дипломатические отношения 
между двумя странами были установлены 
29 января 1992 года. В 1992 году были от-
крыты посольства в Бишкеке и Анкаре. В 
этом процессе, как вы оцениваете отноше-
ния между двумя странами в культурной, 
экономической и политической сферах?

- Стратегические партнерские отношения 
между Турцией и Кыргызстаном в 2011 
году многомерно осуществляются в разных 
сферах, в таких как политическая, эконо-
мическая/коммерческая, военная, а также 
в сферах культуры, образования, здравоох-
ранения и транспорта. «Соглашение о веч-
ной дружбе и сотрудничестве»,  подписан-
ное между президентами двух стран в 1997 
году, доклад «Турция и Кыргызстан: Вместе 
в 21 век», опубликованный в 1999 году, и 
совместное заявление об учреждении Сове-
та стратегического сотрудничества высше-
го уровня (YDSK), подписанное в 2011 году, 
являются основными показателями нашего 
стратегического партнерства на сегодняш-
ний день. В 2018 году наши президенты 
встречались в общей сложности четыре 
раза, две из этих встреч были проведены 
официально. У уважаемого президента Со-
оронбая Жээнбекова 9-11 апреля 2018 года 
состоялся официальный визит в Турцию, а 
затем он еще раз побывал в Турции 9 июля 
2018 года для участия в церемонии инау-
гурации уважаемого президента Реджепа 
Тайипа Эрдогана. Президент Турции 1-3 
сентября 2018 года посетил  Кыргызстан 
для выполнения официального двусторон-
него визита, со-председательства в 4-й сес-
сии YDSK, участия в открытии Всемирных 
игр кочевников и участия в 6-м саммите 

Несмотря на то, что мы - маленький народ, 
мы - образованные и креативные люди. 
Как и другие тюркские народы, мы поки-
нули палатки и кочевой дом. Тюркский на-
род в древние времена вел кочевой образ 
жизни. Мы называем кыргызскую палатку 
«боз уй», и я с уверенностью могу сказать, 
что самая красивая и самая богатая палат-
ка среди тюркского народа принадлежала 
кыргызскому народу. Наша палатка также 
была включена в наши культурные достоя-
ния в Культурном центре тюркского мира в 
Стамбуле, и те, кто хочет видеть, могут пой-
ти и посетить его.

- Господин посол, какие мероприятия про-
водятся в вашей стране касательно тюрк-
ской идентичностью и какие изменения 
происходят в кыргызском обществе в дан-
ном направлении?

- После распада СССР в Кыргызстане, как 
и в других 15 республиках, были начаты 
политические и экономические реформы, 
и была создана экономика. Как вы знаете, 
у нас парламентское правительство. В пер-
вые годы независимости, первыми среди 
бывших советских республик мы выпусти-
ли нашу национальную валюту «сом». Мы 
сделали переход к частному сектору в эко-
номике. Среди государств СНГ мы первы-
ми вошли во Всемирную Торговую Органи-
зацию. Мы также провели реформы в сфе-
ре образования. Мы создали Кыргызско-
Турецкий Университет «Манас», который 
является одним из лучших университетов. 
Американский университет в Центральной 
Азии также находится в Бишкеке. В насто-
ящее время в Кыргызстане проживает бо-
лее шести миллионов человек. Поскольку 
жизнь в горных районах довольно сложна, 
большая часть населения сосредоточена в 
долинах Талас, Нарын, Чуй и Иссык-Куль. 
Население страны многонациональное, но 
часто представители разных наций живут 
смешанно. Например, узбеки составляют 
14,3%, русские - 7,8% на юго-западе страны, 
немцы в небольшом количестве в основном 
на севере - в Таласской и в Кантской облас-
тях, мусульмане с Китая, среди которых 
есть дунгане и казахи, живут в Чуйской до-
лине, а уйгуры - в Бишкеке, Оше и Джалал-
Абаде. Конечно, кыргызы, которые состав-
ляют этническое большинство, живут по 
всей стране и доминируют в большинстве 
в сельских районах.

- Как мы знаем, университет «Манас», TIKA 
и институт им. Юнуса Эмре предоставляют 
важные услуги на наших исконных землях 
и делают добрые дела. Судя по этой точке 
зрения, как вы можете высказать свое мне-
ние по поводу отношений и взаимодейст-
вия Кыргызстана с Турцией и тюркоязыч-
ными сообществами?

- Начнем с наших соседей. Наши отноше-

С послом Кыргызской Республики в 
Анкаре г-ном Кубанычбеком Омура-

лиевым у нас было интервью о ситуации 
в Кыргызстане после обретения независи-
мости, последних событиях в стране, ны-
нешнем положении союза стран тюркского 
происхождения и тюркском мире в целом.

- В регионе Туркестан, определенном во 
времена СССР как Центральная Азия, есть 
четыре тюркоязычных государства - Казах-
стан, Кыргызстан, Узбекистан и Туркме-
нистан. Очевидно, что в советский период 
тюркизация была невозможна из-за всяко-
го рода преград, и политика советизации 
(русизации) шла полным ходом. Конечно 
же, целью этого было заставить народы за-
быть свою историю и идентичность. Какие 
действия были предприняты во внутрен-
ней политике Кыргызстана за последние 27 
лет после распада Советского Союза, чтобы 
вернуться к своей сути, найти свою иден-
тичность и восстановить?

- Жизнь в СССР имела положительные и 
отрицательные последствия. Например, в 
советский период из-за того, что в столи-
це Кыргызстана Бишкеке кроме кыргызов 
проживало много русскоязычных народов, 
только одна школа проводила обучение 
на кыргызском языке. Обучение в других 
школах проводилось на русском языке. Су-
ществование таких факторов в советское 
время оказывает негативное влияние на бо-
лее поздних стадиях, но также имеют место 
быть другие положительные эффекты.

Касательно положительных сторон, наука 
и образование очень хорошо развивались в 
советское время, и мы с помощью русско-
го языка могли знать о других научных ис-
следованиях в мире. Кроме того, в области 
науки и образования СССР, в том числе и 
Кыргызстан, стоял в первом ряду в мире. 
Например, в тот период уровень грамот-
ности составлял 98%. За последние 27 лет, 
конечно, многое изменилось в хорошем 
направлении. Например, ограничение ре-
лигии было снято. Большое количество лю-
дей в Кыргызстане, включая коренное на-
селение, изучают кыргызский язык, потому 
что он является государственным языком. 
Кыргызский народ - один из древнейших 
народов мира. Кроме того, корни истории 
нашей государственности основаны на 
древних временах. Сегодня, когда наш пре-
зидент посетил Китай, документационно 
было подтверждено, что у нашего народа 
есть история продолжительностью более 
3000 лет. 

Эта история имеет 3000-летнее свое прош-
лое. Мы внесли значительный вклад в мир, 
особенно в тюркский мир. Самое первое 
место в качестве примера занимает зна-
менитый эпос «Манас». Поэтому я думаю, 
что кыргызский народ никогда не исчезнет. 

Посол Кыргызской Республики В Анкаре Кубанычбек Омуралиев: 
«Кыргызский Народ - Один Из Древнейших Народов Мира».

Фонд дружбы, братства и сотрудничества тюркских государств 
и общин (TUDEV) провел интервью с послом Кыргызской 
Республики в Анкаре Кубанычбеком Омуралиевым. Мы делимся 
этим интервью с вами, уважаемые читатели международной газеты 
«Гражданская инициатива».
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Sorusunu Kardeş Sivil Toplum Kuruluşla-
rıyla Birlikte Ortak Cevap Aramalıyız. 

Bu Projemizle ’Devletimizin Himayesinde 
Sivil Toplum Kuruluşlarını Ahi Evran Ah-
lakı ile Donatıp Organize Ederek  Devlet 
Aklı ile Sentezleyerek Daha Verimli Daha 
Etkin Hale Getirmek İstiyoruz.. 

Sivil Toplum Kuruluşlarına Çağrı ve Tek-
lifimiz; Gelin Bu Kutlu Yolda Ülkene, 
Çocuklarının Geleceğine  Sahip Çık, Önce 
Partim Değil ‘’Ülkem de “Geçmiş Zaman-
da” Geleceğe Işık Tutanlardan Ol.!.

Sivil Toplum Kuruluşları Ortak Akılda 
Buluşması Neden Önemli?

Bizler Sivil İnisiyatif Gücünü Devlet Ak-
lıyla Sentezleyerek, Hizmet Veren ve Alan 
Arasında Gönül Köprüleri Oluşturarak 
Devlete ve Topluma Daha Fazla Katkı Sağ-
layacağımıza İnanıyoruz.

Böylece; Mutlu Bireylerden Mutlu Aileler, 
Mutlu Ailelilerden Mutlu Toplumlar, Mut-
lu Toplumlardan Mutlu Devletler, Mutlu 
Devletlerden Mutlu Bir Dünya Oluşur 
Diye Bizler İnanıyoruz. 

Manas Destanı Derki; Bir Obada Bir-
lik Yoksa, O Oba Halkı Köle Olmaya 
Mahkûmdur.

Bu Vesile ile Geçmişten Günümüze Ka-
dar Bu Toprakları Bizlere Vatan Yapan 
Tüm Şehitlerimizi Rahmetle ve Minnetle 
Anıyoruz. Ayrıca Terörle Mücadele Eder-
ken Yaralanan Kahraman Askerlerimize 
Polislerimize ve 15 Temmuz Gazilerimize 
Allahtan Şifalar Diliyoruz.

ğı Kutlu Bir Dönem Yaşatmıştır.

Şanlı Tarihimize İsmini Altın Harflerle 
Yazdıran Ecdadımız, Sancağı 1923 Yılında 
Genç Cumhuriyete Devretmesi ile Birlikte 
Milletimiz İçin Yeni Bir Dönem Başlamış-
tır. 

Bizler Bugün  Bu Tarihi Gerçekler Işı-
ğında, Merkeze İnsanı Koyarak, Toplantı 
ve Kampanyalar Yaparak “Selçukluda, 
Osmanlıda, Cumhuriyette Bizim Diye-
rek” Hem Tarihimize Sahip Çıkmanın, 
Beraberinde Devletçi Milli Bir Çizgide 
Geleceğe Köprü Olmanın Haklı Gururunu 
Yaşıyoruz. 

Üst Kimliğimiz “Özgürlüğümüzdür” 
Özgürlüğümüzün Simgesi İse Ay Yıldızlı 
Bayrağımızdır. 

Sivil Toplum Kuruluşu Olarak, Her Fırsata 
Söyledik, “Hedef Ülke Türkiye”  ‘’Son 
Kale Türkiye”  Mazlumların ve Müslü-
manların Tek Sığındığı Türkiye. Milleti-
mizle Beraber Bizler Biliyoruz ki,  Bu Gün 
Ülkemizde Yaşananlar Basit Bir Hain Kal-
kışma Veya Terör Sorunu Sonucu Değil-
dir.! Uluslararası Güçlerin İttifak Ederek, 
Ülkemizi Bölme, Parçalama ve Hatta Yok 
Etme Planlarının Taa Kendisidir…

Başkent Platformu Ailesi Olarak, Bizler 
Önce Partim Değil ‘’Ülkem’’ Diyoruz..

Bizler Bugün Kendi İçimizde Farklı Gö-
rüşlere Sahip Olsak da Yarınlarda Milletçe 
El Ele, Verip Güçlü Türkiye’yi Birlikte Var 
Etmemiz Gerektiğini Hiç Ama Hiç Unut-
mamalıyız. 

Ülkemizde İstikrarın, Güven Ortamının 
Özellikle de Kardeşliğin Tam Anlamıy-
la Tesis Edilmesi, Millet Olarak Büyük 
Hedeflerimize Ulaşmamız İçin, Başkent 
Platformu Ailesi Olarak Tecrübelerimizle 
Birlikte Devlet, Millet Menfaatine  Emre 
Amade Olduğumuzu Her Fırsatta İfade 
Ediyoruz.  

Bu Bağlamda Sivil Toplum Kuruluşu 
Olarak Sosyal Sorumluluk Çerçevesinde 
‘’İnsan Odaklı’’ Birçok Proje ve Düşün-
celerimizi Başta Siyasi Partilerin Olmak 
Üzere, Devletin Çeşitli Kurum Kuruluşları 
ve Kamuoyu ile Defalarca Hep Paylaştık. 

Yeni Dönemde, Proje ve Tekliflerimizin 
Değerlendirilmesi Devlet ve Millet Men-
faatine Tarihi Açıdan Önem Arz Ettiğini 
Düşünüyoruz. 

Başkent Platformunun Geçmişte Sivil 
Toplum Kuruluşlarını Ortak Akılda Bu-
luşturarak, Lobi Faaliyetleri  Çerçevesinde 
Bir Çok Projeye İmza Attığı İyi Bilinmek-
te.

Başkent Platformu Olarak Özetle Tekli-
fimiz; Güçlü Bir Türkiye’nin Bölgesinde 
ve Dünyada Var Olabilmesi Beraberinde 
Ülkemizin 2023/2053/2071 Hedeflerine 
Ulaşması İçin, “Türk Dış Politikasında Si-
vil Toplum Örgütlerinin Rolü Ne Olmalı?’’  

Temsilcileri ile Sosyal Sorumluluk Çerçe-
vesinde Çok Ciddi Projelere İmza Attık.

Başkent Platformu Olarak Bizler; Şeyh 
Edebali’nin “İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşa-
sın” Anlayışını Düstur Edinmemiz Hasebi 
ile Siyasi Partilerin Şahsi Görüşlerinden 
Bağımsız, Günlük Politize Olmuş Siyaset-
ten Uzak, Toplumun Tüm Katmanlarını 
Kucaklayan Bir Anlayışa Sahip Olduğu-
muz Gibi Farklı Görüş ve Fikirlere Hep 
Saygılı Olduğumuz Kamuoyunca Bilin-
mektedir. 

İlk Başta Ülkemizi Yönetmeye Talip Siyasi 
Partilerin Genel Başkanları ve Yönetici-
lerinden, Bakanlarımızdan, Milletvekil-
lerimizden, Belediye Başkanlarımızdan, 
Meclis Üyelerimiz, Bürokratlarımızdan 
ve Tüm Sivil Toplum Kuruluş Temsilcile-
rinden Tek İsteğimiz; Günlük Politikalar 
Yerine Devletlerin Hayatında Olan 100-
200-300 Yıllık Bir Siyaset Anlayışı ile Tüm 
Renklerin Üstünde Bir Duruş Sergileye-
rek, Ay Yıldızlı Bayrağımıza Dolayısı ile 
Milletimize Sahip Çıkmalarını İstiyoruz..

Takdir Edersiniz ki, Devlet ile Millet Ara-
sında Asla ve Asla Mesafe Olamaz. Büyük 
Devlet, Milletiyle Var Olan Devlettir; 
Büyük Devlet, Milletiyle El Ele Olan Dev-
lettir; Büyük Devlet, Milletinin Hukuku-
nu Koruyan, Adaleti Sağlayan, Hürriyeti 
Hâkim Kılan Devlettir.  

 ‘Bu Gün Millet Olarak, Yeni Bir Kurtu-
luş Savaşı Vermekteyiz’’

Geçmişte Olduğu Gibi, Bu Günde Emper-
yalist Güçler, 7 Düvelle Bir Araya Gelerek, 
Devletimize ve Milletimize Savaş Açmış 
Durumdalar. Maalesef Bu Sebeple Bu Gün 
Millet Olarak, Yeni Bir Kurtuluş Savaşı 
Vermekteyiz.

Bu Sebeple Başkent Platformu Ailesi Ola-
rak, Türk Devletinin Milli Reflekslerinin 
Zayıflaması Söz Konusu Olduğunda, Her 
Daim “Devletin Sahibi Millettir” Anlayı-
şıyla Devletimizin Yanında Olduğumuzu 
Bundan Böylede Son Nefere, Son Nefese 
Kadar Devletimizin Yanında Olacağımızı 
Buradan Yeniden Hatırlatmak İsteriz.

Unutmayalım ki, Türk Milletinin Son 
İmparatorluk Halkası Olan Osmanlı Yö-
netimi; 
Anadolu’da Barış, Balkanlar’da Huzur, 
Orta Doğu’da İstikrarın Hâkim Olduğu, 
İnsanlığa Saygı ile Sevginin Harmanlandı-

ANKARA( Sivil İnisiyatif) Zeliha 
Sorkunlu/ Bilindiği Gibi 15 Tem-

muz 2016 Akşamı, Emperyalist Devlet-
lerin Gizli Teşkilatları ve Onların Ülke 
İçinde Tutunmuş Hain Maşaları, Türkiye 
Cumhuriyeti’nin Bağımsızlığına ve Bölün-
mez Bütünlüğüne Kast Ettiler.

Başkent Platformu Ailesi Olarak, 15 Tem-
muzda Milli Birlik ve Beraberliğimize 
Kasteden Hainlere Karşı Kuva-i  Milliye 
Ruhu ile 81 İlimizde Misyonumuza Gönül 
Vermiş 1200’ü Aşkın Kardeş Sivil Toplum 
Kuruluşuyla Beraber Meydanlara İnerek 
Milli İradeye Sahip Çıktık..

Darbecilerin Amacı; İlk Önce Halkın 
Oylarıyla Seçil´miş Cumhurbaşkanını 
Devirmek, Devamında Yönetime El Koy-
mak Maksadı ile Yapıldığı Gibi Gözükse 
De..!!! Aslında Hainlerin Asıl Maksadı 
Milletimizi Parçalayıp Bölüp, İç Savaşa 
Sürükleyerek, Sonrasında Toprak Bütün-
lüğünü Dünyadaki Bazı Karanlık Güçlere 
Peşkeş Çekerek, Bölgemizde Mazlumların 
Son Kalesi Olan Türkiye’yi İçerden Yıkmış 
Olacaklardı. 

Böylelikle ‘’Allah Korusun’’ Türkiye; Suri-
ye, Irak, Mısır Gibi Ülkelerin Durumuna 
Düşecekti. 

Meşru Seçimlerle Halkın İradesiyle Seçi-
len Cumhurbaşkanımıza, Başbakanımıza 
Dolayısıyla Al Yıldızlı Bayrağımıza Sahip 
Çıktık. Bundan Böylede Halkın İradesine 
Kim İktidar Olursa Olsun Her Zaman 
Milli İradeye Sahip Çıkacağımızı Siz De-
ğerli Basın Mensupları Aracılığıyla Bir Kez 
Daha Yenilemek İsteriz.

Başkent Platformu Olarak Bizler, Tarihi 
Mirasımızdan Aldığı İlham Işık ve Hoşgö-
rü Doğrultusun da ”İnsanı Yaşat ki, Devlet 
Yaşasın” Sözü ile İnsanın Kutsallığını Bil-
miş, ”Yurtta Barış, Dünyada Barış” Anla-
yışı Çerçevesinde Barış ve Kardeşliğe Olan 
Umut ve İnancımızı Hiç Yitirmedik.

Bilindiği Gibi Bizler, 12 Yıl Önce Merke-
ze İnsanı Koyarak Misyonumuzun Özeti 
Olan, “İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” & 
“Devletin Sahibi Millettir”  Anlayışına 
Hizmet Etme Maksadıyla Yola Çıkmış, 
Uluslararası Sivil Bir İnisiyatifiz.

Kuruluşumuzdan Günümüze Kadar Mis-
yonumuza Gönül Vermiş Kardeş Kuru-
luşlar Diyebileceğimiz 1200’ü Aşkın Kon-
federasyon, Federasyon, Vakıf ve Dernek 

TARİHE İZ BIRAKANLAR; 
“GEÇMİŞ ZAMANDA” GELECEĞE 
IŞIK TUTANLARDIR.!.

Başkent Platformu; Her Yıl 
Olduğu Gibi 15 Temmuz 
2019 Sene-i Devriyesinde 

Yine “Devletin Sahibi 
Millettir” & “İnsanı Yaşat 

ki, Devlet Yaşasın” “15 
Temmuz’u Unutmadık, 

Unutturmayacağız”  Yazılı 
Türk Bayraklı Kampanyasına 

Devam Ediyor’’

“BAŞKENT 
PLATFORMUNDAN 

AÇIKLAMA”
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Мы считаем, что рассмотрение наших про-
ектов и предложений в новый период име-
ет историческое значение для интересов 
нашего государства и нации.

Хорошо известно, что в прошлом Столич-
ная платформа объединила множество 
неправительственных организаций и под-
писала множество проектов в рамках дея-
тельности по лоббированию.

Вкратце Столичная платформа предлагает 
следующее: для существования сильной 
Турции в регионе и в мире и достижения 
целей страны 2023/2053/2071 вместе с 
братскими организациями гражданского 
общества нам необходимо искать ответ 
на вопрос «Какова роль организаций гра-
жданского общества во внешней полити-
ке Турции?». В рамках этого проекта мы 
стремимся сделать организации граждан-
ского общества более эффективными и 
действенными, синтезируя их с помощью 
государственного разума, вооружая их 
моралью Ахи Эврана под эгидой нашего 
государства…

Наш призыв и предложение для неправи-
тельственных организаций: Пора защи-
щать свою страну и будущее своих детей, 
ставить на первый план не партию, а стра-
ну и быть тем, кто проливает свет в буду-
щее из прошлого!

Почему для НПО важно прийти к единому 
мнению?

Мы верим, что сможем внести еще боль-
ший вклад в общество и государство, 
используя силы гражданских инициатив, 
синтезируя их с государственным мнением 
и направляя эти силы в интересах нации.

Мы также верим, что счастливые люди со-
здают счастливые семьи, счастливые семьи 
создают счастливые общества, счастливые 
общества создают счастливые государства, 
а счастливые государства создают счастли-
вый мир.

В эпосе «Манас» говорится: «Если в юрте 
нет единства, народ этой юрты обречен 
быть рабом».

Пользуясь случаем, мы хотим с благо-
дарностью и признательностью почтить 
память всех шехидов, которые по сей день 
защищали наши земли, нашу родину. Мы 
также просим у Аллаха скорейшего исце-
ления нашим героям-солдатам, которые 
были ранены в ходе борьбы с терроризмом, 
и ветеранам 15 июля.

человечества благословенный период, в 
котором гармонировали любовь и уваже-
ние, а в Анатолии был мир, на Балканах - 
спокойствие, а на Ближнем Востоке царила 
стабильность.

Наши предки, прописавшие свои имена 
золотыми буквами в нашей славной исто-
рии, передали флаг молодой Республике в 
1923 году, тем самым начав новый период 
для нашей нации.

Сегодня в свете этих исторических фактов, 
мы по праву гордимся тем, что защищаем 
свою историю со словами: «И Османская 
империя наша, и Республика наша», ори-
ентируясь на людей, проводя собрания и 
кампании, и являемся мостом в будущее.

Главный элемент нашей идентичности - 
это «наша свобода», а символ нашей свобо-
ды - наш флаг с полумесяцем и звездой.

Мы как НПО при каждой возможности 
говорим, что «Целью является Турция», 
«Последний плот - Турция», единственное 
убежище для угнетенных мусульман - это 
Турция. Вместе с нашей нацией мы знаем, 
что то, что происходит в нашей стране 
сегодня, не является результатом простым 
восстанием предателей или террористиче-
ским вопросом! Это бесспорно планы меж-
дународных держав, создавших альянс, для 
разделения, раздробления и уничтожения 
нашей страны… 

Мы как Столичная платформа в первую 
очередь говорим не «моя партия», а «моя 
страна»…

Несмотря на то, что сейчас наши мнения 
отличаются, мы ни в коем случае не долж-
ны забывать, что завтра нам необходимо 
встать рука об руку и обеспечить сущест-
вование сильной Турции.

При каждой возможности мы как Столич-
ная платформа утверждаем, что вместе 
с нашим опытом мы готовы работать в 
интересах нашего государства и нации для 
установления стабильности, доверитель-
ной среды, особенно братства в полном 
объеме и достижения наших великих це-
лей как нации. 

В этом контексте в рамках социальной от-
ветственности мы как неправительствен-
ная организация неоднократно делились 
своими многочисленными проектами и 
идеями, «ориентированными на людей», с 
различными государственными и общест-
венными институтами. 

дераций, федераций, фондов и ассоциаций, 
которые поддерживают нашу миссию с 
момента основания платформы, мы реа-
лизовали множество важных проектов в 
рамках социальной ответственности.

Общественности хорошо известно, что мы 
как Столичная платформа основываемся 
на идеологии шейха Эдебали «Создай усло-
вия для людей, пусть государство процве-
тает», являемся независимыми от личных 
взглядов политических партий, далеки от 
однодневной политизированности, имеем 
концепцию, которая охватывает все слои 
общества, и всегда с уважением относимся 
к другим отличным от нас мнениям и ви-
дениям.

Прежде всего, наша единственная просьба к 
лидерам и руководителям политических пар-
тий, министрам, депутатам, мэрам, членам 
парламента, бюрократам и представителям 
всех неправительственных организаций, ко-
торые будут управлять нашей страной – за-
щищать наш флаг с полумесяцем и звездой, 
соответственно и нацию, используя вместо 
повседневной политики политическое по-
нимание на 100-200-300 лет, которые были 
пережиты государствами…

Как вы понимаете, между государством и 
народом никогда не должно быть никакого 
расстояния. Великое государство - это го-
сударство, стоящее рядом с народом. Вели-
кое государство - это государство, которое 
рука об руку с народом. Великое государ-
ство - это государство, защищающее права 
народа, обеспечивающее справедливость и 
дающее свободу.

«Сегодня мы как нация ведем новую войну 
за независимость»

Сейчас, как и в прошлом, империалисти-
ческие державы объединились и ведут 
войну против нашего государства и нации. 
К сожалению, по этой причине, мы, как 
нация, вынуждены вести новую войну за 
независимость.

Поэтому мы как Столичная платформа 
хотели бы напомнить вам, что в период, 
когда национальные рефлексы турецкого 
государства ослаблены, мы всегда поддер-
живали и до последнего вздоха будем под-
держивать наше государство с пониманием 
«Государство принадлежит нации».

Нужно помнить, что Османское прави-
тельство, которое является последней 
ветвью турецкой империи, создало для 

АНКАРА (Гражданская Инициатива) 
Зелиха Соркунлу/ Как известно, вече-

ром 15 июля тайные организации импери-
алистических стран и их шпионы-предате-
ли, задержанные в стране, покушались на 
независимость и неделимую целостность 
Турецкой Республики.

Мы как Столичная платформа с духом на-
циональной силы против предателей, стре-
мящихся разрушить наше национальное 
единство, вышли на площади 81 провин-
ции нашей страны вместе с 1200 братскими 
организациями гражданского общества, 
поддерживающими нашу миссию, чтобы 
защитить национальную свободу… 

В первую очередь целью переворота было 
свержение избранного народом президен-
та. На первый взгляд кажется, что цель 
переворота – это захват власти, однако 
настоящей целью предателей является 
разделение нашей нации, подталкивание к 
гражданской войне, предоставление воз-
можности для некоторых темных сил мира 
разрушить территориальную целостность 
нашей страны и изнутри уничтожить Тур-
цию, которая является последним плотом 
для угнетенных. Таким образом, Турция, 
упаси Аллах, осталась бы в таком же поло-
жении, в каком сейчас находятся Сирия, 
Ирак, Египет и др.

Мы защитили нашего законно избран-
ного президента, премьер-министра, и 
соответственно наш флаг с полумесяцем и 
звездой. Таким образом, мы хотим еще раз 
повторить и донести до всех с помощью 
вас, уважаемые представители прессы, что 
мы всегда будем защищать национальную 
свободу, независимо от того, кто будет ру-
ководить волей народа.

Столичная платформа в соответствии с 
вдохновляющим светом и толерантностью, 
полученными от нашего исторического 
наследия, всегда знала святость человека 
с обещанием «Создай условия для людей, 
пусть государство процветает» и никогда 
не теряла надежду и веру в мир и братство 
в рамках концепции «Мир дома, мир во 
всем мире». 

Мы являемся Международной граждан-
ской инициативой, которая 12 лет назад 
начала свой путь с целью служения кон-
цепции «Создай условия для людей, пусть 
государство процветает», которая и явля-
ется нашей миссией.

Вместе с председателями более 1200 конфе-

В годовщину 15 июля 
Столичная платформа, 

как и в предыдущие годы, 
продолжает кампанию с 
лозунгами «Государство 

принадлежит нации», 
«Создай условия для 

людей, пусть государство 
процветает» и «Мы не 

забыли и не дадим забыть 
15 июля».

“ЗАЯВЛЕНИЕ 
СТОЛИЧНОЙ 

ПЛАТФОРМЫ”

ТЕ, КТО ОСТАВИЛИ СВОЙ СЛЕД В ИСТОРИИ,  ИЗ 
ПРОШЛОГО ПРОЛИВАЮТ СВЕТ В БУДУЩЕЕ!
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